
گزارش »یادگار امروز« از پیشتازی تندروها در فرآیند خالص سازی !

پیوند دولت سیزدهم و مجلس رادیکال

صفحه 4

صفحه 2

سکوت وزارت بهداشت مایه  شرمساری است

افتادن درد خودکشی به جان پزشکانافتادن درد خودکشی به جان پزشکان

منتظر ارائه پیشنهادات و نظرات شما می باشد

https://yadegaremrooz.ir
روزنامه اقتصادى - اجتماعى

روزنامه صبح ایران

ë https://yadegaremrooz.ir  ë yadegar.emroz@gmail.com

جعفر محمدی 	
وزیر آموزش و پرورش اخیراً در یک سخنرانی گفته 
اســت: ما در آستانه الگو شدن برای جهان هستیم و 
کســی که می تواند این الگو شدن را رقم بزند نظام 
تعلیم و تربیت کشــور است. زیاد وقت آقای وزیر را 
نمی گیریم و از جناب آقای رضامراد صحرایی، وزیر 
آموزش و پرورش که مدعی الگو شــدن در جهان و 
رقم زدن آن توسط نظام تعلیم و تربیت ایران هست، 
یک سوال اساسی داریم: آیا این نظام تعلیم و تربیتی 
که جنابعالی ریاســتش را بر عهــده دارید، پیش پا 
افتاده ترین و بدیهی ترین و ساده ترین وظیفه خود 
را به درســتی انجام داده که ادعــای رقم زدن الگو 
برای جهان می کنید؟ شــاید می پرسید آن وظیفه 

پیش پا افتاده چیست؟
جواب این اســت:آموزش خواندن و نه حتی نوشتن! 

فقط خواندن.

آقای وزیر!
نظام آموزش و پرورش ما به حدی فشــل و ناکارآمد 
است که دانش آموزان ایرانی سال هاست در آزمون 
جهانی پرلز که برای ســنجش سواد خواندن دانش 
آموزان برگزار می شود، در قعر جدول نمرات جهانی 

قرار می گیرند. 
در آخرین آزمون برگزار شده، رده بندی ها  امتیازات 
به این شکل بود: پیشرفته )امتیاز 625(، بالا )امتیاز 
550(، متوسط )امتیاز 475(، ضعیف )امتیاز 400(.  
می دانید متوســط امتیاز دانــش آموزان ایرانی چه 
بود؟ باکمال شــرمندگی فقط 413 ! و در دوره قبل 

نیز 428 ! 
یعنی فرزندان ما که در نظام آموزشی طراحی شده 
در وزارت آموزش و پــرورش درس می خوانند، در 
بدیهی تریــن موضوع آموزش یعنــی "خواندن" در 
زمره ضعیف ترین دانش آموزان جهان هستند! حتی 

پایین تر از دانش آمــوزان بحرین و قطر و ترکیه و 
آذربایجان و عمان و ازبکستان و روسیه.

در آزمــون تیمز نیز که به ســنجش جهانی ســواد 
ریاضــی و علوم دانش آموزان کشــورها می پردازد، 
همچنــان اوضاع وخیم اســت و در آخرین آزمون، 
دانش آمــوزان ما در یک ششــم پایانی جدول رده 

بندی فهرست شده اند!
آقای وزیر آموزش و پرورش!

سیستم آموزشــی که حتی نتوانسته سواد خواندن 
دانش آموزانش را در حد متوسط جهانی، رشد دهد، 
بیش از آن که الگو باشد، عبرت است و در این میان، 
نه فقط دانش آموزان که معلمان نیز قربانی سیستم 
ناکارآمدی هســتند که فارغ از مبانی علمی طراحی 
و تحمیل شده اســت که اگر جز این بود، نام دانش 
آموزان ایرانــی در رده های آخر آزمون های جهانی 

پرلز و تیمز قرار نداشت.
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آموزش و پرورش ایران ؛ الگو یا عبرت؟!
نقدی بر سخنان اخیر وزیر آموزش و پرورش یادداشت

دولت با نخبگان و اصحاب رسانه 
کند  آشتی 

صید میرزا بزرگ تبار / فعال رسانه ای 
آیا به صلاح نیســت دولت هــا با اصحاب 
رسانه و نخبگان که نسخه شفابخش وروزنه 
امید و افق روشــنی برای فرار از تنگناها و 
تاریکی هاهستند،آشتی کنند تا مشکلات 
جاری در جامعه را رمزگشــایی و به کمک 
دولت ها بیایند؟! آیا نباید دولت ها نخبگان 
برجسته و رسانه ها که همچون چراغی در 
تاریکی ها هستند،ازنورآنها برای فرارازتاریکی ها بهره مند گردند؟!آیا 
رسانه هایی که به جامعه امید می دهند ونخبگانی که باعلم وآگاهی 
خویش موج امید و نشاط را به جامعه همچون حاذقی متبحر تزریق 
می کنند باید با بی مهری کانون های قدرت مواجه گردند؟!دولت ها 
نباید شرایطی در جامعه بوجودآورند که بین آنها با رسانه ها به خصوص 
رسانه های نوشتاری و تصویری و نخبگان شکاف وگسل ایجاد گردد 
اگر کانون های قدرت به هر دلیلی ازاین دو پدیده یعنی نخبگان ورسانه 
ها فاصله بگیرند،نه ایده های انتقادی زایش پیدا می کند و نه نخبگان 
خواهند توانست در جامعه نقش راهبردی وهنری خویش را به ظهور 
برسانند وخروجی این روند یعنی همسونشدن قطب نمای سیاست با 

این دو پدیده ،اثرگذاری خودش را ازدست خواهد داد...
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عبدی: 

رآرنا در شأن 
ُ

ورزشگاه ل
هواداران خیبر خواهد بود 

رییس اتاق اصناف تهران:

دولت ارزش ریال را حداقل 
برای یک سال حفظ کند

2

فرمانده کل سپاه :

در شرق مدیترانه
 راه را بر دشمن می بندیم

خبرروز

7

عضو مجمع نمایندگان خوزستان:

فازسوم پالایشگاه آبادان 
 وارد مدار تولید می شود

گزارش

3

با اقدام مجلس هیچ فرمولی برای پرداخت بدهی
 تامین اجتماعی وجود ندارد

فرار دولت از پرداخت
 بدهی خود

گزارش

8

رنج مازندران از پراکندگی زباله

فرهنگ سازی؛راه برون رفت
 از چالش های زیست محیطی

محیط زیست

رییس اتاق اصناف تهران گفت: تقریبا تمام مردم هیچ علاقه ای به نگهداری ریال ندارند و هم فعال 
مسعود عبدی، مالک خیبر از پروسه ۱۷ ساله ساخت ورزشگاه جدید در خرم آباد اقتصادی و فعال در کســب و کارها و هم مردم عادی پول ملی را خسارت می بینند و می دانند... 

صحبت کرد...
متن کامل در صفحه ë ë 6 متن کامل در صفحه 3

آگهی مناقصه آزاد عمومی واگذاری خدمات حفاظت فیزیکی 
)نگهبانی( از اموال و اماکن شهردای شهر سهند

شماره فراخوان :  2003005650000007

عباس زاده - شهردار سهند

شناسه آگهی : 1711235

شهرداری سهند در نظر دارد برابر مصوبه شورای محترم اسلامی به شماره 215 مورخه 1402/12/26  ، در خصوص 
واگذاری خدمات حفاظتی ) نگهبانی ( شهرداری شهر سهند را از طریق مناقصه عمومی و از درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت به مدت یکسال به شرح ذیل به متقاضیان  واجد شرایط واگذار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 
www.setadiran.ir  دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد شرکت کنندگان و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه مذکور به آدرس 

انجام خواهد شد. 
 1( مشخصات و شرایط پیمان:    

الف ( شرکت کنندگان  بایستی بومی استانی و شرکت دارای رتبه ی یک موسسات حفاظتی و مراقبتی باشد.  رزومه 
کاری و فعالیت مرتبط با عنوان مناقصه همراه با فرم خود اظهاری )کارهای در دست اجرا و ظرفیت آماده به کار( گواهی 
اعلام رضایت کارفرمای قبلی یا جاری ) در صورت داشتن قرارداد( تصویر مدارک ثبتی شرکت، آخرین تغییرات آن، 
اساسنامه، اظهارنانه، گواهی تصدیق امضاء و پروانه فعالیت موسسات خدمات حفاظتی و مراقبتی  به صورت امضاء شده در 
سامانه ستاد بارگذاری گردد. )رعایت تمامی شرایط دعوتنامه ی شرکت در مناقصه  و امضای تمامی اسناد بارگذاری شده 

در سامانه الزامی می باشد(
ب ( برآورد اولیه مناقصه  21/641/243/023  ریال تعیین می گردد. ) مبلغ فوق بدون احتساب ارزش افزوده می باشد.( 

ج مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 1/083/000/000 ریال بوده که شرکت کنندگان در مناقصه بایستی با ارائه ضمانتنامه 
بانکی معتبر با اعتبار سه ماهه ضمیمه پاکت الف نموده و در سامانه ستاد ایران درج نمایند. شرکت کنندگان موظف به 

ارائه اصل ضمانتنامه به دبیرخانه شهرداری و اخذ رسید قبل از بازگشایی پاکات می باشند.
2( اطلاعات زمانی تجدید مناقصه به شرح ذیل می باشد :

ساعتتاریخشرحساعتتاریخشرح
زمان اولین انتشار آگهی / 

مهلت دریافت 1403/02/1908:00ارسال به صفحه اعلان عمومی
1403/03/0114:00اسناد

زمان بازگشایی 1403/03/1211:00مهلت ارسال پاکت های پیشنهاد
1403/03/1211:30پاکت ها

1403/04/1014:00زمان اعتبار پیشنهاد
3( شهرداری در رد و قبول هر یک از پیشنهادات مختار است و به پیشنهاد مبهم و مخدوش ترتیب اثر داده نخواهد شد.
4( در صورتی که برنده اول و دوم و سوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده ی آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

5( سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در سایت ستاد ایران www.setadiran.ir درج گردیده است.  
تاریخ انتشار: نوبت اول  1403/02/19 تاریخ انتشار: نوبت دوم 1403/02/26

نوبت اول
وزارت کشور

ری آذربایجان شرقی استاندا
شهرداری سهند

شماره:2۰۰3۰۹4۸3۹۰۰۰۰15
تاریخ: 14۰3.۰2.1۹

شهرداری ارومیه در نظر دارد به استناد ماده 5 آئین نامه معاملاتی شهرداری و اعتبارات مصوب سال 403 نسبت به 
www.setadiran.ir برگزاری مزایده عمومی به شرح ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت) ستاد( به آدرس 

اقدام نماید.از کلیه متقاضیان واجد شرایط در رشته راه و باند با حداقل پایه 4 دعوت به عمل می آید در مناقصه ذیل 
به شرح مشخصات اعلامی در این آگهی شرکت و ارائه قیمت نمایند.لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاری مزایده 
از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد قیمت مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( انجام خواهد شد.لذا لازم است مناقصه گران درصورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت 
مذکور و دریافت گواهی امضا الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر می باشد شرکت 
 www.urmia.ir کنندگان محترم جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری ارومیه به آدرس 

مراجعه نمایند.
1-موضوع مزایده: واگذاری عملیات اجرای آسفالت توپکا و بیندر در سطح شهر اورمیه )مناقصه شماره 3( با 
فهرست بهای راه و باند سال 1403و با اعمال ضریب بالاسری1/41 برای طرح های غیر عمرانی و ضریب منطقه ای 
1/05 و تجهیز و برچیدن کارگاه به صورت مقطوع با تعدیل و به صورت فصل به فصل برابر شرایط خصوصی، 

مشخصات فنی و خصوصی، برآورد اولیه، لیست محلها و اسناد منضم به مدارک مناقصه می باشد. 
2-مبلغ کل مزایده: 501.451.583.534 ریال 

3-مدت مناقصه: 5 ماه شمسی از تاریخ ابلاغ قرارداد می باشد.
4-تاریخ دریافت اسناد مناقصه: از ساعت 10 روز چهارشنبه مورخه 1403/02/19 تا ساعت 10 روز چهارشنبه 

مورخه 1403/02/26 در بستر سامانه ستاد به آدرس:   www.setadiran.ir اقدام نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/19 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/22

مهدی زاده - شهردار ارومیه

آگهی مناقصه عمومی 
نوبت اول

نوبت اول

آگهی مناقصه آزاد عمومی واگذاری خدمات حفاظت فیزیکی 
)نگهبانی( از اموال و اماکن شهردای شهر سهند

شماره فراخوان :  2003005650000007

عباس زاده - شهردار سهند

شناسه آگهی : 1711235

شهرداری سهند در نظر دارد برابر مصوبه شورای محترم اسلامی به شماره 215 مورخه 1402/12/26  ، در خصوص 
واگذاری خدمات حفاظتی ) نگهبانی ( شهرداری شهر سهند را از طریق مناقصه عمومی و از درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت به مدت یکسال به شرح ذیل به متقاضیان  واجد شرایط واگذار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 
www.setadiran.ir  دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد شرکت کنندگان و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه مذکور به آدرس 

انجام خواهد شد. 
 1( مشخصات و شرایط پیمان:    

الف ( شرکت کنندگان  بایستی بومی استانی و شرکت دارای رتبه ی یک موسسات حفاظتی و مراقبتی باشد.  رزومه 
کاری و فعالیت مرتبط با عنوان مناقصه همراه با فرم خود اظهاری )کارهای در دست اجرا و ظرفیت آماده به کار( گواهی 
اعلام رضایت کارفرمای قبلی یا جاری ) در صورت داشتن قرارداد( تصویر مدارک ثبتی شرکت، آخرین تغییرات آن، 
اساسنامه، اظهارنانه، گواهی تصدیق امضاء و پروانه فعالیت موسسات خدمات حفاظتی و مراقبتی  به صورت امضاء شده در 
سامانه ستاد بارگذاری گردد. )رعایت تمامی شرایط دعوتنامه ی شرکت در مناقصه  و امضای تمامی اسناد بارگذاری شده 

در سامانه الزامی می باشد(
ب ( برآورد اولیه مناقصه  21/641/243/023  ریال تعیین می گردد. ) مبلغ فوق بدون احتساب ارزش افزوده می باشد.( 

ج مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 1/083/000/000 ریال بوده که شرکت کنندگان در مناقصه بایستی با ارائه ضمانتنامه 
بانکی معتبر با اعتبار سه ماهه ضمیمه پاکت الف نموده و در سامانه ستاد ایران درج نمایند. شرکت کنندگان موظف به 

ارائه اصل ضمانتنامه به دبیرخانه شهرداری و اخذ رسید قبل از بازگشایی پاکات می باشند.
2( اطلاعات زمانی تجدید مناقصه به شرح ذیل می باشد :

ساعتتاریخشرحساعتتاریخشرح
زمان اولین انتشار آگهی / 

مهلت دریافت 1403/02/1908:00ارسال به صفحه اعلان عمومی
1403/03/0114:00اسناد

زمان بازگشایی 1403/03/1211:00مهلت ارسال پاکت های پیشنهاد
1403/03/1211:30پاکت ها

1403/04/1014:00زمان اعتبار پیشنهاد
3( شهرداری در رد و قبول هر یک از پیشنهادات مختار است و به پیشنهاد مبهم و مخدوش ترتیب اثر داده نخواهد شد.
4( در صورتی که برنده اول و دوم و سوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده ی آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

5( سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در سایت ستاد ایران www.setadiran.ir درج گردیده است.  
تاریخ انتشار: نوبت اول  1403/02/19 تاریخ انتشار: نوبت دوم 1403/02/26

نوبت اول
وزارت کشور

ری آذربایجان شرقی استاندا
شهرداری سهند

شماره:2۰۰3۰۹4۸3۹۰۰۰۰15
تاریخ: 14۰3.۰2.1۹

شهرداری ارومیه در نظر دارد به استناد ماده 5 آئین نامه معاملاتی شهرداری و اعتبارات مصوب سال 403 نسبت به 
www.setadiran.ir برگزاری مزایده عمومی به شرح ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت) ستاد( به آدرس 

اقدام نماید.از کلیه متقاضیان واجد شرایط در رشته راه و باند با حداقل پایه 4 دعوت به عمل می آید در مناقصه ذیل 
به شرح مشخصات اعلامی در این آگهی شرکت و ارائه قیمت نمایند.لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاری مزایده 
از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد قیمت مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( انجام خواهد شد.لذا لازم است مناقصه گران درصورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت 
مذکور و دریافت گواهی امضا الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر می باشد شرکت 
 www.urmia.ir کنندگان محترم جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری ارومیه به آدرس 

مراجعه نمایند.
1-موضوع مزایده: واگذاری عملیات اجرای آسفالت توپکا و بیندر در سطح شهر اورمیه )مناقصه شماره 3( با 
فهرست بهای راه و باند سال 1403و با اعمال ضریب بالاسری1/41 برای طرح های غیر عمرانی و ضریب منطقه ای 
1/05 و تجهیز و برچیدن کارگاه به صورت مقطوع با تعدیل و به صورت فصل به فصل برابر شرایط خصوصی، 

مشخصات فنی و خصوصی، برآورد اولیه، لیست محلها و اسناد منضم به مدارک مناقصه می باشد. 
2-مبلغ کل مزایده: 501.451.583.534 ریال 

3-مدت مناقصه: 5 ماه شمسی از تاریخ ابلاغ قرارداد می باشد.
4-تاریخ دریافت اسناد مناقصه: از ساعت 10 روز چهارشنبه مورخه 1403/02/19 تا ساعت 10 روز چهارشنبه 

مورخه 1403/02/26 در بستر سامانه ستاد به آدرس:   www.setadiran.ir اقدام نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/19 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/22

مهدی زاده - شهردار ارومیه

آگهی مناقصه عمومی 
نوبت اول

نوبت اول

آگهی مناقصه آزاد عمومی واگذاری خدمات حفاظت فیزیکی 
)نگهبانی( از اموال و اماکن شهردای شهر سهند

شماره فراخوان :  2003005650000007

عباس زاده - شهردار سهند

شناسه آگهی : 1711235

شهرداری سهند در نظر دارد برابر مصوبه شورای محترم اسلامی به شماره 215 مورخه 1402/12/26  ، در خصوص 
واگذاری خدمات حفاظتی ) نگهبانی ( شهرداری شهر سهند را از طریق مناقصه عمومی و از درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت به مدت یکسال به شرح ذیل به متقاضیان  واجد شرایط واگذار نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از 
www.setadiran.ir  دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد شرکت کنندگان و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه مذکور به آدرس 

انجام خواهد شد. 
 1( مشخصات و شرایط پیمان:    

الف ( شرکت کنندگان  بایستی بومی استانی و شرکت دارای رتبه ی یک موسسات حفاظتی و مراقبتی باشد.  رزومه 
کاری و فعالیت مرتبط با عنوان مناقصه همراه با فرم خود اظهاری )کارهای در دست اجرا و ظرفیت آماده به کار( گواهی 
اعلام رضایت کارفرمای قبلی یا جاری ) در صورت داشتن قرارداد( تصویر مدارک ثبتی شرکت، آخرین تغییرات آن، 
اساسنامه، اظهارنانه، گواهی تصدیق امضاء و پروانه فعالیت موسسات خدمات حفاظتی و مراقبتی  به صورت امضاء شده در 
سامانه ستاد بارگذاری گردد. )رعایت تمامی شرایط دعوتنامه ی شرکت در مناقصه  و امضای تمامی اسناد بارگذاری شده 

در سامانه الزامی می باشد(
ب ( برآورد اولیه مناقصه  21/641/243/023  ریال تعیین می گردد. ) مبلغ فوق بدون احتساب ارزش افزوده می باشد.( 

ج مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 1/083/000/000 ریال بوده که شرکت کنندگان در مناقصه بایستی با ارائه ضمانتنامه 
بانکی معتبر با اعتبار سه ماهه ضمیمه پاکت الف نموده و در سامانه ستاد ایران درج نمایند. شرکت کنندگان موظف به 

ارائه اصل ضمانتنامه به دبیرخانه شهرداری و اخذ رسید قبل از بازگشایی پاکات می باشند.
2( اطلاعات زمانی تجدید مناقصه به شرح ذیل می باشد :

ساعتتاریخشرحساعتتاریخشرح
زمان اولین انتشار آگهی / 

مهلت دریافت 1403/02/1908:00ارسال به صفحه اعلان عمومی
1403/03/0114:00اسناد

زمان بازگشایی 1403/03/1211:00مهلت ارسال پاکت های پیشنهاد
1403/03/1211:30پاکت ها

1403/04/1014:00زمان اعتبار پیشنهاد
3( شهرداری در رد و قبول هر یک از پیشنهادات مختار است و به پیشنهاد مبهم و مخدوش ترتیب اثر داده نخواهد شد.
4( در صورتی که برنده اول و دوم و سوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشود سپرده ی آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

5( سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در سایت ستاد ایران www.setadiran.ir درج گردیده است.  
تاریخ انتشار: نوبت اول  1403/02/19 تاریخ انتشار: نوبت دوم 1403/02/26

نوبت اول
وزارت کشور

ری آذربایجان شرقی استاندا
شهرداری سهند

شماره:2۰۰3۰۹4۸3۹۰۰۰۰15
تاریخ: 14۰3.۰2.1۹

شهرداری ارومیه در نظر دارد به استناد ماده 5 آئین نامه معاملاتی شهرداری و اعتبارات مصوب سال 403 نسبت به 
www.setadiran.ir برگزاری مزایده عمومی به شرح ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت) ستاد( به آدرس 

اقدام نماید.از کلیه متقاضیان واجد شرایط در رشته راه و باند با حداقل پایه 4 دعوت به عمل می آید در مناقصه ذیل 
به شرح مشخصات اعلامی در این آگهی شرکت و ارائه قیمت نمایند.لازم به ذکر است کلیه مراحل برگزاری مزایده 
از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد قیمت مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( انجام خواهد شد.لذا لازم است مناقصه گران درصورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت 
مذکور و دریافت گواهی امضا الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر می باشد شرکت 
 www.urmia.ir کنندگان محترم جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند به سایت شهرداری ارومیه به آدرس 

مراجعه نمایند.
1-موضوع مزایده: واگذاری عملیات اجرای آسفالت توپکا و بیندر در سطح شهر اورمیه )مناقصه شماره 3( با 
فهرست بهای راه و باند سال 1403و با اعمال ضریب بالاسری1/41 برای طرح های غیر عمرانی و ضریب منطقه ای 
1/05 و تجهیز و برچیدن کارگاه به صورت مقطوع با تعدیل و به صورت فصل به فصل برابر شرایط خصوصی، 

مشخصات فنی و خصوصی، برآورد اولیه، لیست محلها و اسناد منضم به مدارک مناقصه می باشد. 
2-مبلغ کل مزایده: 501.451.583.534 ریال 

3-مدت مناقصه: 5 ماه شمسی از تاریخ ابلاغ قرارداد می باشد.
4-تاریخ دریافت اسناد مناقصه: از ساعت 10 روز چهارشنبه مورخه 1403/02/19 تا ساعت 10 روز چهارشنبه 

مورخه 1403/02/26 در بستر سامانه ستاد به آدرس:   www.setadiran.ir اقدام نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/19 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/22

مهدی زاده - شهردار ارومیه

آگهی مناقصه عمومی 
نوبت اول

نوبت اول
بر اساس آخرین آمار منتشر شده از وضعیت سدهای پنج گانه 
تهران از ابتدای مهر ۱۴۰۲ تا ۱۶ اردیبهشت نشان می دهد که 
حجم آب ســدهای تهران نسبت به مدت مشابه سال قبل پنج 
درصد کاهش یافته است. وضعیت بارشی در کشور بهبود یافته 
اســت و میزان بارش های از ابتدای ســال آبی جاری )ابتدای 
مهر ۱۴۰۲( تا ۱۶ اردیبهشت نسبت به مدت مشابه سال آبی 
گذشته ۱۷ درصد رشــد دارد. این موضوع روی آورد سدهای 
کشور نیز اثرگذار بود. بر این اساس حجم آب سدهای بزرگ و 
مهم کشــور در اثر بارش های اخیر با یک درصد رشد از ابتدای 
ســال آبی جاری )مهر ۱۴۰۲( تا ۱۶ اردیبهشت ماه نسبت به 
مدت مشابه ســال آبی گذشته همراه شد، اما بررسی وضعیت 
ســدهای تهران نشــان می دهد که بارش هــا و آورده ها برای 
این ســدها چندان مناسب نبوده اســت.در حال حاضر حجم 
آب ســدهای پنج گانه تهران ۴۸۷ میلیون مترمکعب و درصد 

پرشدگی ۲۶ درصد است.

کاهش ۵ درصدی حجم آب سدهای تهران
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چهارشنبه 19 اردیبهشت ماه 1403 
شماره 1534

سیاسی

 انتخابات مجلس دوازدهم با پیشــتازی 
تندروها و کســب اکثریت کرســی های 

نمایندگی توسط آن ها به پایان رسید . 

بر اســاس نتایــج انتخابات 11 اســفند 1402 
از مجمــوع 208 حوزه انتخابیه کشــور ، تعداد 
245 منتخب شامل 103 نماینده از نمایندگان 
مجلس یازدهم و 142منتخب جدید به مجلس 
دوازدهم راه پیداکــرده و در 21 حوزه انتخابیه 
کشور نیز انتخابات به مرحله دوم رفته است که 
در این مرحله تکلیف 45کرســی باقی مانده در 
این حوزه های انتخابیه تعیین خواهد شــد . بر 
اساس اعلام رســمی وزارت کشور ، 61میلیون 
نفر در کشــور واجد شــرایط رای دادن بوده اند 
که از این تعــداد در انتخابات مجلس دوازدهم 
25میلیون نفر در انتخابات شــرکت کرده است 
که نرخ مشــارکت این دوره را بــا 41درصد در 
زمره کم مشــارکت ترین انتخابات های پس از 
انقلاب در 12 دوره اخیر قرار داده است . با تداوم 
ردصلاحیت ها و مشــارکت کــم مردم ، نتیجه 
انتخابات کاملا به کام تندروهایی بوده است که بر 
اساس  رویکرد »خالص سازی« با محوریت »کنار 
زدن نیروهای سیاســی« و حــذف »غیرخودی 
ها « آن هــم در رقابتی داخلی بین اصولگرایان 
آن ها توانســته اند اکثریت کرسی های پارلمان 
ایران را تصاحب کنند. رقابت این دوره اما کاملا 
داخلی و بین شــعب مختلف اصولگرایی بود که 
به طور ویژه تر و محســوس تری در تهران رقم 
خورد ، حاصل ایــن رقابت درون گروهی رقابت 
فهرســت های داخلی تندروها بود ، تندروها که 
در انتخابات مجلس یازدهم و ریاست جمهوری 

ســیزدهم بــا یکدست ســازی صورت گرفته بر 
قوه های مقننه و مجریه مسلط شدند درحالی که 
در آســتانه انتخابات مجلــس دوازدهم  به نظر 
می رسید زیر ســقف جبهه پایداری به فعالیت 
خود در راستای تصاحب مجلس جدید فعالیت 
کنند  اما به صــورت کاملا ناگهانی یک جریان 
دیگر از دل جبهه پایداری اعلام موجودیت کرد 
و نام خود را شریان گذاشت و با حضور برخی از 
چهره هایی که از جبهه پایداری جدا شده بودند، 
خود را معرفی کرده و لیســت مستقل داد ! در 
اقدامــی عجیب تر ، ضلع ســوم جبهه پایداری 
بعد از شــریان ،  با نام »جبهــه صبح ایران« و 
با دبیرکلی علی اکبــر رائفی پور اعلام موجودیت 
کرده و آن ها نیز خودسرانه وارد انتخابات شدند 
! پس از اعلام موجودیت شــعب جدید تندروها 
در دل جریــان پایــداری ، تلاش هایی صورت 
گرفت تا جبهه پایداری و شــریان لیستی واحد 
را ارائــه کننــد و مذاکراتی هــم در این ارتباط 
صــورت گرفت اما به نتیجه نرســید ، تشــدید 
اختلافات بین اصولگرایان خود را در واکنش به 
اظهارات حدادعادل نشــان داد ،  هشتم اسفند 
ماه 1402 حدادعادل در قامت  رئیس شــورای 
ائتلاف اصول گرایان در نشســت خبری خود در 
واکنش به انتشــار لیســت های متعدد از سوی 
اصول گرایان با اظهار نظری جنجالی در واکنش 

به لیست های متعدد بین جریان اصولگرا گفت 
: »همیشــه در کنار چنار بلنــد چند پاجوش 
هم متعدد زده می شــود؛ امری طبیعی است.«! 
شــریان حملات خود به حدادعادل را شــروع 
کرد ، یک روز بعد  حمید رســایی در نشســت 
خبری از خجالت حدادعــادل درآمده و گفت : 
»صراحتاً می گویم که انتخابات این دوره انقلاب 
پاجوش ها علیه چنارها اســت و می خواهند این 
وضع را تمام کنند. این موضوع را از یک سال قبل 
اعلام کردیم و گفتیم که این بار آمده ایم که زیر 
میز بزنیــم به هیچ وجه زیر بار چنین ائتلاف ها و 
وحدت های ساختگی نمی رویم.«! با اعلام نتایج 
انتخابات کاملا مشخص شــد که »پاجوش ها« 
توانســته اند »چنارهــا« را در رقابت نفس گیر 
درون جناحی شکست دهند ، آن ها با بهره گیری 
از فرصت کاهش مشارکت به شکل چشمگیری 
سهم پایتخت و شــهر های بزرگ از کرسی های 
بهارســتان را به خود اختصــاص داده اند . حالا  
ترکیبی که در کل کشــور وارد مجلس شده اند  
عمدتا شــامل ســوپر انقلابی هایی هستند که 
دارای نگاهی ایدئولوژیک تری از سایر اصولگرایان 
راه یافته به مجلس هســتند  ، با این اوصاف اما 
به نظر می رســد در مجلس آینــده با توجه به 
رقابت شعب مختلف اصولگرایی در سراسر کشور 
،  فراکســیون حداکثری شکل نخواهد گرفت  و 

اختلافــات درون گروهی  این جریانات اصولگرا 
در مجلــس همچنــان به رقابت خــود برای به 
دست گرفتن کمیسیون ها و هیئت رئیسه ادامه 
خواهند داشــت ،  همه نشــانه ها حکایت از آن 
دارد که با شکل گیری مجلس جدید و اکثریت 
تندروهای رادیکال تر از قبل ، شــاهد شــکل 
گیری یک مجلس رادیکال و حاکمیت شــرایط 
افراطی در کشور خواهیم بود که چالش هایی را 
در سیاست داخلی و خارجی ایجاد خواهد کرد. 
قاسم روانبخش، نماینده منتخب قم گفته است: 
»قوانینی که نیمه تمام مانده، مثل قانون عفاف و 
حجاب و قوانین صیانت از کاربران که در مجلس 
معطل مانده باید پیگیری شود. این موضوع باید 
به نحوی باشد که اینترنت بیشتر توسعه پیدا کند 
و تقویت شود و فضای مجازی برای بچه هایمان 
سالم ســازی شــود تا خانواده ها با خیال راحت 
بتوانند در این فضا فعالیــت کنند. این طرح ها 
و قوانین نیمــه کاره را باید هرچه زودتر به اتمام 
برســانیم و مردم آثار و برکات آن را در زندگی 
خود ببینند.« بر اساس همین نگاه و همین اظهار 
نظر از سوی روان بخش منتخب جدی مردم قم 
در مجلس شورای اسلامی بسیار ملموس است 
که مجلس دوازدهم تلاش آشکاری را  در مسیر 
سخت گیری های اجتماعی خواهد کرد و از این 
رو  با پایان انتخابــات و آغاز یک مرحله جدید، 
احتمالًا شــاهد پیگیری جدی ایــن طرح ها و 
ارائه طرح های جدیــدی از نوع محدودیت های 
سیاسی و ســخت گیری های اجتماعی  باشیم 
که در مسیر تبدیل به قانون قرار بگیرند ، پیوند 
بین دولت ســیزدهم و مجلس رادیکال احتمالا 
در جریان شــکل گیری مجلس دوازدهم ظهور 
و بروز مشــخص تری خواهد یافت اما نمی توان 
خیلی راحت تحلیــل کرد که مجلس جدید در 
مسیر حمایت کامل از دولت سیزدهم گام خواهد 
برداشــت ولی تردیدی وجود ندارد که رادیکال 
های نوظهور دســت کم در برنامه یکساله  خود 
می خواهند دولت ابراهیم رئیســی را برای دوره 

دوم تمدید کنند !

مدیرکل آژانــس بین المللی انرژی اتمی گفت: 
باید بــرای تداوم همــکاری ایــران و آژانس 
گام های عملیاتی را برداریم و من پیشــنهادی 

را به ایران در این زمینه ارائه دادم.
محمد اســلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی 
و رافائل گروســی، مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در دومین روز از برگزاری کنفرانس 
بین المللی علوم و فنون هسته ای ایران در شهر 

اصفهان با یکدیگر رایزنی کردند.

پس از این دیدار اســلامی و گروســی جهت 
پاســخگویی به ســوالات اصحاب رســانه در 

نشست خبری مشترک حاضر شدند.
گروسی در نشست مشترک با محمد اسلامی، 
رییس ســازمان انرژی اتمی ایران در خصوص 
رایزنی ها گفت: بیش از یک سال قبل ما برای 
صــدور بیانیه توافق کردیم تا مســیر آینده را 

مشخص کنیم، آن سند مهم بود. 
این سند همچنین اشاره دارد به آنچه که نیاز 

اســت برای حل و فصل مســائل باقی مانده و 
مشــخص می کند گام های اضافی که طرفین 

باید بردارند. 
علی رغم کاســتی ها گام ها پیشــتر برداشته 
شده و مفاد سند معتبر است. ما نیاز است که 
گام های عملیاتی را برداریم و من پیشــنهادی 

را به ایران ارائه دادم. 
تیم های طرفین در نشست جداگانه ای در حال 
در  تکمیلی هستند.گروســی  گام های  تعریف 

پاســخ به سوالی در خصوص بیانیه مارس بین 
ایــران و آژانس و تاثیــر آن در برطرف کردن 
مسائل گفت: قصد ما تولید سند جدید نیست 

و مبنای ما همان بیانیه مارس است. 
اینها گام های عملیاتی هســتند که در جهت 
برداشتن اتخاذ کردیم. بیانیه مشترک ظرفیت 
دارد که مسائل باقی مانده را حل و فصل کند. 
ما بــرای اجرایی کردن بیانیه مشــترک روی 

گام های ملموس و عملیاتی توافق کردیم.

پیشنهاد مدیرکل آژانس به ایران

گزارش »یادگار امروز« از پیشتازی تندروها در فرآیند خالص سازی !

پیوند دولت سیزدهم و مجلس رادیکال 

گروسی در ایران؛

 یک سفر عادی در شرایط غیرعادی
فقط یــک ســال از آخرین ســفر »رافائل 
گروسی«، مدیر کل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به ایران می گذرد، اما تحولات پرشتاب 
منطقه سبب شده، دیدارها و گفت وگوهایی 
که در ســال های گذشته روال و معمول بود، 
در چارچوبــی دیگر ارزیابی و درک شــوند. 
چه عواملی، سفر و دســتاوردهای احتمالی 
دیده بان هسته ای سازمان ملل در ایران را با 

گذشته متفاوت کرده است؟
ســوم دســامبر ســال 2019 معــادل 12 
آذرمــاه ســال 98 بــود که شــورای حکام 
آژانس بین المللــی انرژی اتمی برای انتخاب 
جایگزین »یوکیا آمانو« تشــکیل جلسه داد؛ 
دیپلمات 72 ساله ژاپنی که بعد از دو دوره 4 
ســاله، یک بار دیگر به عنوان مدیر کل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی انتخاب شده بود، اما 
مــرگ ناگهانی اش مأموریت هســته ای او را 

ناتمام گذاشت.
درگذشــت آمانو زمانــی رخ داد که خروج 
یک جانبه امریکا از برجام، تنش میان ایالات 
متحده و کشورمان را تشــدید کرده بود. بر 

همین اســاس هم رافائل گروسی آرژانتینی 
و هــم کورنــل فروتای رومانیایــی که برای 
جانشینی آمانو نامزد شده بودند، می دانستند 
یکی از پرونده هایی که همواره روی میزشان 
قــرار داد، برنامه صلح آمیز هســته ای ایران 
اســت. انتخاب مدیرکل آژانــس بین المللی 
انرژی اتمی منوط به کســب 2ســوم آرای 
۳۵ کشور عضو شــورای حکام آژانس است 
و روز انتخابات، گروسی که از حمایت ایالات 
متحده برخوردار بود، با کسب ۲۴ رای مثبت 
از مجموع ۳۵ کشــور عضو شــورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی برای ریاســت 
این آژانس وابســته به ســازمان ملل متحد 

برگزیده شد.
 او در پنج سال گذشته بارها و بارها به تهران 
ســفر کرده اســت و هربار نیز این دیدارها 
با حساســیت و حواشــی ای همراه بوده، اما 
پنج موضوع ســبب شــده آخرین دیدارها و 
گفت وگوهــای بالاترین مقــام آژانس انرژی 
اتمی ســازمان ملــل در ایران، با همیشــه 

متفاوت باشد.

کــه چهره  رویدادی  جنگ غــزه؛   ë
خاورمیانه را تغییر داد

شش ماه بعد از آخرین سفر گروسی به ایران 
بود که رژیم اســرائیل به غــزه حمله کرد. 
طولانی ترین یورش صهیونیست ها به غزه که 
به تازگی وارد هشــتمین ماه خود شده و  تا 
کنون به شــهادت نزدیک 35هزار فلسطینی 

اعم از کودک و زن منجر شده است. 
اگرچه جنگ غزه به صورت مستقیم ارتباطی 
نه بــا ایران و نه با رافائل گروســی دارد، اما 
نمی تــوان از تســری تنش هــا و تبعات این 
جنگ به ســایر حوزه ها و روابط غفلت کرد 
که نمونه اعلای آن تنش فزاینده میان ایران 
و رژیم صهیونیســتی و زمزمه هایی مبنی بر 

احتمال تغییر دکترین هسته ای کشور بود.
به  صهیونیســتی  رژیــم  حملــه   ë

کنسولگری ایران و بازی با آتش
13 فروردین امسال بود که رژیم صهیونیستی 
با حمله هوایی به ســاختمان کنســولگری 
ایران در ســوریه، به جنگ ســرد و در سایه 
میان کشــورمان و تل آویو پایان داد و فصل 

تازه ای از تنش را گشــود. کشورمان، بعد از 
مشاهده انفعال و سکوت نهادهای بین المللی 
در مقابل حمله به اماکن دیپلماتیکش، ناچار 
به پاسخ نظامی شد و طی یک حمله موشکی 
و پهپــادی در عملیات »وعــده صادق« به 

اهدافی در اراضی اشغالی شلیک کرد.
 متعاقــب این رویداد اعلام شــد پرواز چند 
ریزپرنــده در اطراف اصفهان که از ســوی 
پدافند خنثی شــد، پاسخ رژیم صهیونیستی 
به حمله هدفمند و موفق ایران بوده اســت. 
در این اثنا بود که ســخنان سردار حق طلب 
فرمانــده ســپاه حفاظــت و امنیــت مراکز 
هســته ای مبنی بر اینکــه »اگر رژیم جعلی 
صهیونیستی بخواهد از تهدید حمله کردن به 
مراکز هسته ای کشــورمان برای تحت فشار 
قرار دادن ایران استفاده ابزاری کند، تجدید 
نظر در دکترین و سیاســت های هســته ای 
ایران و عدول از ملاحظات اعلامی گذشــته 
محتمل و قابل تصور می باشــد« به زمزمه ها 
درباره تغییر در برنامه هســته ای ایران جان 

داد.

بارزانی در تهران؛
 آمدن بهار از پی زمستان؟

اردشیر پشنگ 	
از ســال ۲۰۱۷ و پس از وقوع رفراندوم اســتقلال، 
روابط ج. ا.ایران و حکومت اقلیم کردستان عراق وارد 
دوره ای ســرد و پرتلاطم  توأم و گاه به شدت بحرانی 
شده اســت. در این بین ترکش تشــدید تنش ها و 
صف آرایی هــای منطقه ای میان تهران با واشــنگتن 
و تل آویو هم هــر از گاهی در قالب حملات راکتی و 
پهپادی و یا شــلیک مستقیم موشک دامن اربیل را 
گرفته اســت، حملاتی که جمهوری اسلامی تأکید 
داشته علیه مقرهای جاسوسی اسرائیل انجام داده و 
البته برای طرف مقابل مقامات اقلیم کردستان و نیز 
دولت و پارلمان عراق قانع کننده نبوده است. مجموعه 
این روندها، موقعیت اربیل در مناسبات منطقه ای و 
نیز روابطش با بغــداد را نه فقط تضعیف کرده بلکه 
حتی با فشارهای سیاسی نهادهایی همچون دادگاه 
فدرال بغداد و نیز افزایــش اختلافات داخلی احزاب 
کُرد و یا دخالت  بازیگران خارجی، نگرانی جدی برای 
تداوم موجودیت حقوقی-ساختاری اقلیم کردستان 
ایجاد کرده است.  به همین دلیل طی ماه های اخیر 
شاهد تحرکات گسترده دیپلماتیک مقامات کُرد برای 
تغییر روند موجود هســتیم از سفر مسرور بارزانی به 
آمریکا گرفته تا دعوت از رجب طیب اردوغان رئیس 
جمهــوری ترکیــه و آمدن او به اربیل تا ســفرهای 
نیچیروان بارزانی به بغــداد و حالا آمدنش به تهران.  
البتــه باید گفت اگرچه از زمان روی کار آمدن دولت 
ابراهیم رئیسی و سفرهای چندباره  وزیرخارجه اش به 
عراق، به طرز معناداری هیچ سفری از سوی حسین 
امیرعبداللهیان به اربیل صورت نگرفته اما گویا کم کم 
نگاه ها و صداهــای متفاوتی از درون ســاختارهای 
تصمیم گیر کشور شنیده می شود لذا به نظر می رسد 
در این زمان تهران نیز انگیزها ی زیادی برای کاستن 
از تنش ها و جلوگیــری از دوری بیش از حد اربیل و 
نزدیک شدنش با رقبای منطقه ای و بین المللی دارد.
از جمله محتملا ســفر سه هفته قبل چند دیپلمات 
ارشد همچون حســن دانایی فر سفیر پیشین ایران 
در عراق، به اربیل و دیدارهایشــان با مسعود بارزانی، 
رهبر پیشین این منطقه و در عین حال پرنفوذترین 
سیاستمدار کُرد در منطقه، را باید در راستای تلاش 
برای کاســتن از تنش های ماه های اخیر ارزیابی کرد 
که به احتمال زیاد با زمینه سازی برای دعوت از رهبر 
اقلیم کردستان ، نیچیروان بارزانی، به تهران و دیدار با 
مقامات ارشد کشــور توام بوده است.در همین راستا 
هم نیچیروان بارزانی به تهران آمده است و با بررسی 
جمیع شرایط می توان این سفر را پس از آخرین سفر 
مسعود بارزانی در ۱۳ سال پیش به تهران و دیدارش با 
رهبری جمهوری اسلامی ایران مهم ترین حضور یک 
مقــام کُرد در تهران ارزیابی کرد.  نکته مهمی که در 
اینجا باید بدان اشاره کرد ریزش دیوارهای اعتماد بین 
طرفین در این سال هاست، مساله ای که حتی اهمیت 
بیشتری از تاثیر رفراندوم استقلال و یا سرایت تنش ها 
و درگیری های تهران-تل آویو به اربیل داشــته است، 
این فروریزی اعتماد از یک سو متاثر از کم کاری های 
اربیل در حوزه دیپلماسی عمومی و تقویت بسترهای 
گفت وگو برای نزدیکی با تهران بوده و از سوی دیگر 
ناشی از رادیکالیزه و هویتی تر شدن سیاست خارجی 
در جمهوری اسلامی در کنار تغییرات نسلی مقامات 
و آمدن کسانی روی داده است که کمتر از روند ایجاد 
پیوند تاریخی طرفین خبر داشته و یا برایش اهمیت 
قائل اند.حال باید دید این سفری که محتملا با توجه به 
نیازهای متقابل طرفین و کسی چون نیچیروان بارزانی 
که خصوصیات شخصیتی و توانمندی های فردی اش 
در گسترش دوســتی ها، قدرت اقناع، تنش زدایی و 
دیپلماسی یادآور جلال طالبانی رئیس جمهور فقید 
عراق اســت در کنار انگیزه های تهران و شــنیدن و 
تقویت صداهای متفاوت و همکاری جویانه می تواند تا 
چه حدی گره از مشکلات موجود بگشاید و به بهبود 
روابط طرفین کمک کند؟ سفری که شاید نوید آغاز 
بهاری تازه از پی یک زمستان سخت، سرد و طولانی 
در روابط طرفین باشــد هرچند با توجه به واقعیات 
موجود منطقه و نیز زمان بر بودن ســاخت دوباره ی 
دیوار اعتماد بین طرفین، برای نتیجه گیری نبایست 

زیاد عجول بود!
»پژوهشگر / نویسنده کتاب »کُردها در میانه 
جنگ ایران و عراق«

التهاب در رفح
با افزایش امید ها برای اعلام توقف جنگ غزه که وارد 
دویســت و پانزدهمین روز خود شده است، پس از 
اعلام موافقت جنبش حماس با پیشنهاد آتش بس، 
نیرو های اشــغالگر شــهر رفح در جنوب نوار غزه از 
جمله اطراف گــذرگاه زمینی با مصر را در بحبوحه 
هشــدار های بین المللی در مورد تهاجم به شــهر و 
تضعیف فرصت دستیابی به توافق آتش بس به شدت 
بمباران کردند. ارتش رژیم صهیونیستی مدعی شد 
کنترل کامل گذرگاه رفح را به دست گرفته و در حال 
انجام عملیات پاکسازی گســترده در منطقه است.
رســانه های عبری زبان در این باره نوشتند »لشکر 
گفعاتی« بر گذرگاه رفح و محور صلاح الدین تسلط 
می یابد و کنترل آن ها را به دست می گیرد.خبرنگار 
الجزیره پیشتر از یورش اشغالگران به گذرگاه رفح خبر 
داده بود.اداره گذرگاه های غزه نیز اعلام کرد: حرکت 
مسافران و ورود کمک ها به نوار غزه به طور کامل از 
گذرگاه های رفح و کرم ابوســالم متوقف شده است.

وائل ابوعمر، مسؤول اطلاع رسانی گذرگاه رفح گفت: 
فعالیت گذرگاه رفح بعد از ورود تانک های اسرائیلی 
به تاسیسات گذرگاه متوقف شد.او به المیادین تاکید 
کرد: حرکت مسافران و ورود کمک ها به غزه به طور 

کامل متوقف شده است.

یادداشت

سوژه روز

معاون رئیسی: 

ورود بانوان به ورزشگاه
 تصمیم نظام بود

انســیه خزعلی معاون رئیس جمهور در امور 
زنــان و خانواده در صفحه شــخصی خود در 
شبکه ایکس )توئیتر سابق( نوشت: ورود زنان 
به ورزشگاه کار هیچ شــخص یا گروهی نبود 
بلکــه تصمیم دولــت و نظام بــود. وی افزود: 
البته با شــرط وجود زیرســاخت های لازم و 
اجرای دســتورالعمل های مصوب، بنابراین در 
صورت هرگونــه تخلف و عدول از دو شــرط 
مذکور، این دولت اســت که مطالبه می کند و 
بر موازین ارزشــی خود در حفظ حریم بانوان 

تاکید می کند.

فرمانده کل سپاه :

در شرق مدیترانه
 راه را بر دشمن می بندیم

فرمانده کل ســپاه با بیــان اینکه آمریکا همه 
جهان اســلام را هدف قرار داده است، گفت: ما 
در شــرق مدیترانه راه را بر دشمن می بندیم، 

جبهه را وسیع می کنیم تا دشمن تجزیه شود.
سردار سرلشکر حسین ســلامی فرمانده کل 
ســپاه در مراســم بزرگداشــت چهلمین روز 
شهادت ســردار زاهدی و مستشــاران ارشد 
کشــورمان در حمله رژیم صهیونیســتی به 
ساختمان بخش کنسولی ایران در سوریه طی 
سخنانی اظهار داشت: این شهدا میدان جهاد را 
برگزیده اند و به آنچه در جســتجوی آن بودند 
نائل شدند.فرمانده کل سپاه گفت: آمریکا همه 
جهان اســلام را هدف قرار داده است. نام های 
بلاد اســلامی متوقف کننده سیاســت هایش 
نیســت و می خواهد بر همه مسلمانان سیطره 
یابد و هویت فرهنگــی آنان را مصادره کرده و 
ثروت آنان را مصادره کند. پس همه مسلمانان 
در یک کشتی هستیم. اگر دشمن بتواند در یک 
سرزمین اسلامی رخنه کند این رخنه را توسعه 
خواهد داد و باید راه تسلط مستکبران مسدود 
شــود. وی با بیان اینکه ما در شــرق مدیترانه 
راه را بــر دشــمن می بندیم، عنــوان کرد: ما 
جبهه را وسیع می کنیم تا دشمن تجزیه شود. 
سرزمین های اســلامی باید میدان جهاد علیه 
مستکبران باشد چون ما دارای دشمن مشترک 
و سرنوشت و آرمان مشترک هستیم. نمی توانیم 

جدای از هم زندگی کنیم.

ایران حمله رژیم صهیونیستی
 به رفح را شدیدا محکوم کرد 

ناصــر کنعانی ســخنگوی وزارت امور خارجه 
جمهوری اســلامی ایران با محکومیت شدید 
حمله رژیم صهیونیستی به منطقه مرزی رفح 
در جنوب نوار غزه اظهار کرد: این اقدام رژیم با 
هدف به شکست کشاندن تلاش های بین المللی 
برای توقف جنگ و به قصد حفظ منافع فردی 
و گروهــی جنایتکاران صهیونیســت صورت 
گرفته اســت.  ناصر کنعانی سخنگوی وزارت 
امور خارجه حمله رژیم اشغالگر صهیونیستی به 
منطقه مرزی رفح در جنوب نوار غزه را شدیدا 
محکوم کرد. وی اظهار داشــت، حمله به این 
منطقه علیرغم همه هشــدارهای بین المللی و 
مخالفت قاطع جامعه جهانی، بیانگر درنده خویی 
رژیمی یاغی است که به هیچ هنجار بین المللی 
پایبند نبوده و قطعــا اصلی ترین تهدید صلح 
و امنیت بین المللی به شــمار می رود.کنعانی 
تصریح کرد: این اقدام رژیم با هدف به شکست 
کشــاندن تلاش های بین المللــی برای توقف 
جنگ و پایان بخشــیدن به نسل کُشی در غزه 
و صرفا به قصد حفــظ منافع فردی و گروهی 

جنایتکاران صهیونیست صورت گرفته است.

اذعان آمریکا به شکست 
تحریم هایش در محدود کردن 

صادرات نفت ایران
 به شرق آسیا

معاون وزیر خزانه داری آمریکا که در ســفری 
چهار روزه به دو کشــور شــرق آســیا به سر 
می برد، به شکســت سیاســت های تحریمی 
واشنگتن در زمینه محدود کردن صادرات نفت 

ایران به کشورهای این منطقه اذعان کرد.
»برایان نلسون« معاون وزیر خزانه داری آمریکا 
در امور تروریســم و اطلاعات مالی، تلویحا با 
گفتن این که آمریکا شاهد انتقال نفت ایران به 
نزدیکی سنگاپور و در منطقه است، به شکست 
سیاست های تحریمی آمریکا در محدود کردن 

صادرات نفت ایران اشاره کرد.

کوتاه ازسیاست

شهروندان فلسطینی در شهر رفح در جنوب نوار غزه پس از هشدار 
ارتش اسرائیل مبنی بر تخلیه بخش های شرقی این منطقه برای آغاز 

حمله نظامی، به مناطق امن تر ساحلی می روند.

استقبال از رییس جمهوری چین 
و همسرش در پاریس

به روایت تصویربه روایت تصویر

خبرگزاری  رویترز
فرانسه

عباس دارایی/ یادگار امروز 
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دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودرو کشور ضمن اشاره به جلسه اعضای این انجمن با وزیر 
صمت و تشریح ابرچالش های مجموعه صنعت خودرو کشور )خودروسازی و قطعه سازی( و انتقاد از چینی شدن 
صنعت خودرو کشور، به بیان پیش نیازها و الزامات برنامه تولید یک میلیون و ۷۰۰ هزار دستگاه خودرو در سال 
جاری پرداخت.آرش محبی نژاد  ضمن تاکید بر اینکه تحقق برنامه ریزی صورت گرفته برای تولید خودرو در سال 
جاری، نیازمند چهار پیش نیاز اساسی است، اظهار کرد: در وهله  اول اصلاح شیوه قیمت گذاری خودرو و به تبع آن 
قیمت گذاری قطعات مورد تاکید است؛ به طوریکه خودروسازان و قطعه سازان دیگر زیانده نباشند و با سودده شدن 
این حوزه و شرکت ها، سهامداران نیز بتوانند به صورت اتوماتیک سرمایه گذاری کرده و سهام های بورسی در حوزه 
خودروسازان فعال تر شود. این مهم، بازگشت رونق به این صنعت و کل اقتصاد را به  طور قطع به دنبال خواهد داشت. 
صنعت خودروسازی، لکوموتیو و پیشران ۶۴ صنعت دیگر کشور است و می تواند بسیاری صنایع را فعال کرده و به 
حرکت در آورد؛ تامین این پیش نیازِ اساسی، در جهت جهش تولید بوده و مشارکت مردم را نیز به دنبال خواهد داشت. 

نگرانی ها نسبت به چینی شدن صنعت خودرو
رییــس اتاق اصناف تهران گفت: تقریبا تمام مردم هیچ علاقه ای به نگهداری ریال ندارند و هم فعال اقتصادی 
و فعال در کســب و کارها و هم مردم عادی پول ملی را خســارت می بینند و می دانند. از این رو مســئولان 
کشــور باید برای این موضوع تدبیری بیندیشــند تا ریال حداقل برای یک سال پشــتوانه داشته باشد، یعنی 
مردم مطمئن شــوند که ارزش این پول حداقل یک سال حفظ می شود و این خواسته ما در اصناف هم است.

حمیدرضا رستگارپور اظهار اشت: یکی از موضوعاتی که باعث بالا رفتن قیمت ها می شود دقیقا موضوع مالیات 
است و وقتی در قانون بودجه سهم مالیات را مشخص می کنند اینکه چقدر از بودجه قرار است از مالیات تامین 
شــود. این ســهم خود به خود اثر وضعی خود را بر روی قیمت تمام شده کالا می گذارد.وی ادامه داد: در واقع 
این هشدار را می دهد که انواع کالا براساس قانون بودجه تا چه حدی و تا چه درصدی گران می شوند و افزایش 
قیمت هم در نهایت منجر به کاهش قدرت خرید مردم می شود و با وجود اینکه هنوز مالیات سال 1403 اعمال 

نشده اما شاهد گرانی های پیش از موعد آن هستیم.

دولت ارزش ریال را حداقل برای یک سال حفظ کند
اخبار  کوتاه

تامین  به ســازمان  تادیه بدهی های دولت  بحث 
اجتماعی در ســال های اخیر یکــی از مباحث 
درازدامن و از موضوعات پرحاشــیه صندوق های 

بازنشستگی کشور محسوب می شود.

 اکنون که محاســبات حداقلی نشان می دهد کل بدهی 
دولت به کل صندوق های بازنشســتگی کشور در مجموع 
به رقم فوق نجومی حدود ۱۰۰۰ همت )هزار-هزار میلیارد 
تومان( رسیده اســت، به نظر می رسد که دولت در تلاش 
است تا بخشی از این بدهی ها را در چهارچوب برنامه هفتم 
توســعه پرداخت کند. اما با اقدام اخیر کمیسیون تلفیق 
مجلس در حذف بندی از الحاقیه مــاده ۲۹ برنامه هفتم 
توسعه که در رابطه با ضرورت پرداخت بدهی دولت بطور 
کامل به ســازمان تامین اجتماعی )آن هم پس از توصیه 
مجمع تشخیص مصلحت نظام( است، عملًا هیچ فرمول 
مناســبی برای پرداخت بدهی دولت به ســازمان تامین 
اجتماعی درون برنامه هفتم توسعه وجود نخواهد داشت. 
در بند پیش بینی شــده، آمده بود: »دولت مکلف است در 
طول اجرای قانون برنامه در قالب بودجه ســنواتی نسبت 
به تأدیه بدهی حسابرســی شــده خود به سازمان تأمین 
اجتماعی از محل سهام قابل واگذاری دولت در قالب قانون 
اجرای سیاست های کلی اصل چهل و چهارم )۴۴( قانون 
اساسی و اصلاحات بعدی آن، واگذاری املاک مازاد بر نیاز 
دستگاه های اجرائی، تأدیه نقدی در بودجه سنواتی، اوراق 
بهادار قانونی و امتیازات مــورد توافق، اقدام کند. این بند 
شامل دســتگاه های زیر نظر مقام معظم رهبری و قوای 

مقننه و قضائیه و مؤسسات و نهادهای عمومی غیر دولتی 
نمی شــود. در اجرای حکم این بند باید سالانه حداقل ده 
درصــد )۱۰٪( بدهی دولت به ســازمان تأمین اجتماعی 
تســویه گردد و هرگونه تعهد جدید برای سازمان تأمین 
اجتماعی باید در قانون بودجه همان ســال پیشــبینی و 

تأمین شود«. 
ë بازتاب یک تصمیم در اتاق های مجلس

حســن لطفی )نماینده مــردم رزن در اســتان همدان و 
ســخنگوی کمیســیون اجتماعی( که هفته گذشته به 
محمدباقر قالیباف )رئیس مجلس( در رابطه با حذف شدن 
این بند مربوط به بدهی دولت توســط کمیسیون تلفیق 
هشدار داده بود، گفت: مطالبه ما از رئیس مجلس بازگشت 
بررسی این بند به صحن و رای گیری دوباره درباره آن بود 

که رئیس مجلس اعلام کرد که تصمیم گیری و رای گیری 
پیرامون این موضوع تمام شده است. وی افزود: در ماده ۲۹ 
قانون برنامه هفتم توسعه و در بند الحاقی ۲ و ردیف یکم 
آن، اظهار شــده بود که »دولت مکلف است دیون خود به 
سازمان تامین اجتماعی را در بودجه سنواتی پیش بینی 
و پرداخت کند. در کمیسیون تلفیق عنوان شد که هیات 
عالی نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام در بررسی 
قانون برنامه توسعه از این بند ایراد گرفته بود. کمیسیون 
تلفیق نیز به جای آنکه آن ایراد جزئی مجمع تشخیص را 
رفع بکند، این ایراد را بهانه کرده و کل این بند را حذف کرد. 
این درحالی است که قرار بود کمیسیون تنها ایراد مجمع 
تشــخیص را رفع کند. لطفی ادامه داد: ایراد اتخاذ شــده 
توسط مجمع تشخیص مصلحت نظام به بند یادشده جزئی 

و کوچک بود. اینکه بجای رفع ایراد کل بند حذف شــود، 
مورد اعتراض ما در کمیســیون اجتماعی و صحن علنی 
مجلس قرار گرفت. ایراد ما از نظر حقوقی وارد بود اما آقای 
قالیباف اظهار کردند که درباره این مسئله قبلًا رای گیری 
شده و در عمل نتوانســتیم در این موضوع کاری بکنیم. 
سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس یازدهم تصریح کرد: 
عمــلا با حذف آن بند یاد شــده الحاقی از ماده ۲۹ قانون 
برنامه هفتم، دست دولت برای تادیه بدهی سازمان تامین 
اجتماعی بسته می شود. این درحالی است که کمیسیون 
تلفیــق عملًا برای اصلاح آن بند مهم قرار نبود هیچ اقدام 

سخت یا خاصی را انجام دهد و کار جزئی بود. 
ë تبعات ۸۰۰ هزار میلیارد تومانی  عدم تادیه بدهی 

دولت به تامین اجتماعی
نصرالله دریابیگی )نایب رئیس کانون عالی بازنشســتگان 
تامین اجتماعی کشور و دبیراجرایی خانه کارگر مازندران( 
در این رابطه اظهار کرد: متاسفانه سازمان تامین اجتماعی 
امروزه به دلیل بدهی بالای دولت به این سازمان در بسیاری 
از خدمات رسانی های خود به بیمه شدگان و بازنشستگان 
باوجود همه تلاش ها ضعیف شده است. نایب رئیس کانون 
عالی بازنشستگان تامین اجتماعی ادامه داد: از آنجا که از 
سال ۱۳۵۴ تا امروز بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی 
طبق برآورد ما از ۸۰۰ هزار میلیارد تومان گذشته است، لذا 
سازمان اگر طبق برنامه هفتم توسعه و متن اولیه آن، سالی 
بیــش از ۱۳۰ هزار میلیارد تومان بــا واگذاری اموال و رد 
دیون دولت، منابع دریافت نکند، احتمالًا بحرانی اقتصادی و 
اجتماعی برای بیمه شدگان پرجمعیت این سازمان بوجود 
آید. این بحران منتج به نارضایتی بیشتر از اکنون خواهد 

شد. 

با اقدام مجلس هیچ فرمولی برای پرداخت بدهی تامین اجتماعی وجود ندارد

فرار دولت از پرداخت بدهی خود

شوآف سازمان توسعه تجارت در ارائه آمار های تجاری 
بــه ویژه پس از برگزاری ایران اکســپو در حالی بالا 
گرفته که نگاهی به سامانه اصلی و فرعی این سازمان 
نشان می دهد نه  تنها آمار های تجاری به روز نشده که 
غفلت مهدی ضیغمی، رئیس سازمان توسعه تجارت 

از این سکوت آماری در نوع خود عجیب است.
تنها دو بخش در سایت اصلی سازمان توسعه تجارت 
فعال است که نشان می دهد هنوز این سازمان کرکره 
خود را به طور کامل پایین نکشــیده اســت. هرچند 
وظیفه اصلی ســازمان توسعه تجارت، تعامل و تبادل 
با تاجران داخلی و خارجی است، اما نگاهی به سایت 
این ســازمان حاکی از تعطیلی بخش انگلیســی این 
ســازمان است! به جز بخش اخبار و اطلاعیه ها گویی 
همه بخش ها در خاموشی محض فرو رفته اند.نگاهی 
به زیرســایت های بخش رایزن ها در سامانه سازمان 
توسعه تجارت نشــان می دهد این بخش کلا تعطیل 
است.کافی است ســری به بخش »رایزنان جمهوری 

اسلامی ایران در خارج« بزنید.
 در برخــی از کشــور ها یا آمار هایــی جزئی آن هم 

مربوط به سال های پیش منتشر شده یا صفحه خالی 
از هرگونه مطلبی است. 

نکتــه جالب وجود ۱۶ زیرســایت مربوط به رایزن ها 
در این سامانه اســت که همه در کمای اطلاعاتی به 
ســر می برند.این در حالی است که سیدمحمدصادق 
قنادزاده، معاون ارتقای کســب و کار های بین المللی 
ســازمان توســعه تجارت ایران بار هــا در گفتگو با 
رســانه ها بار ها وعده ارسال رایزن و افزایش تعاملات 
تجــاری را وعده داده، اما هنوز آمار و مســتنداتی از 

این موضوع در سامانه این سازمان ارائه نشده است.
می رسیم به مهم ترین آماری که می بایست صاحبان 
آن منتشر کنند؛ آمار صادرات و واردات. اما به بخش 
»آمار صادرات غیــر نفتی تفکیک بخش های عمده« 
می رویم. آخرین آماری که در این بخش منتشر شده 
مربوط به ۶ ماهه نخســت سال گذشته است؛ گویی 
دروازه های تجارت خارجی بســته مانده و مستندی 
در مهم ترین ســامانه آمار تجــاری پس از این تاریخ 

منتشر نشده است.
بخش دیگر آن »واردات به تفکیک کالا های مصرفی، 

واسطه ای، سرمایه ای« است که آن هم تنها آمار های 
۶ ماهه نخست سال گذشته را بارگزاری کرده و پس 

از آن تاریخ مستندی ارائه نمی دهد.
شــائبه هک سامانه های ســازمان توسعه تجارت در 
حالی ســال گذشــته دهان به دهان چرخید که این 
سازمان در مقابل این خبر هیچ واکنشی نشان نداد، 
همین امر موجــب نگرانی فعــالان و تاجران ایرانی 
نســبت به درز اطلاعات مربوط به چگونگی دور زدن 
تحریم ها شــده اســت. درز اطلاعات مربوط به افراد 
و شــرکت های کمــک کننده به موضــوع دور زدن 
تحریم ها می تواند تجار را در آینده دچار مشــکلات 

عدیده ای کند.

ë متهم اصلی عدم انتشار آمار، روابط عمومی 
است یا رئیس سازمان؟

مرجــع اصلــی آمــار صــادرات و واردات، رایزن ها، 
تقویم نمایشــگاهی، برنامه های تجاری، قرارداد ها و 
تفاهمنامه های تجاری و... بدون شک، سازمان توسعه 
تجارت است؛ اما سوال اصلی این است که چه کسی 

پاسخگوی ســرگردانی تجار به دلیل عدم انتشار این 
اطلاعات اســت؛ روابط عمومی یا رئیس سازمان؟ آیا 
در صورت غفلت روابط عمومی این ســازمان عریض 
و طویل، ریاســت ســازمان از کنار این موضوع مهم 

می گذرد؟

شوآف سازمان توسعه تجارت در ارائه آمار های تجاری بالا گرفته است

کارنامه صادرات و واردات ،سیاه یا سفید؟

گزارش

بیشترین مشکلات کشور 
معطوف به مسائل اقتصادی  است

حسین محمد صالحی / نماینده مجلس شورای اسلامی 	
اصــلاح لایحه قانون مالیات های مســتقیم و کاهش مالیات تولید، 
زمینه مشــارکت مردم در بخش مولد اقتصاد را فراهم و از ســوی 
دیگر موجب جبران کســری مالیات در حوزه تولید خواهد شد . در 
حال حاضر بیشترین مشــکلات کشور معطوف به مسائل اقتصادی 
است  که در سال های اخیر پررنگ تر شده است.با توجه به  مشکلاتی 
از قبیل بیکاری و رشــد نقدینگی ، مقام معظــم رهبری نیز توجه 
ویژه ای نســبت به این مساله داشتند و در چند سال اخیر شعارهای 
ســال را متناسب با وضعیت اقتصادی موجود تعیین کرده اند.جهش 
تولید با مشارکت مردم، تاکید مقام معظم رهبری به مسئولین نظام 
بوده تا توجه بیشتری به اجرای مســائل اقتصادی داشته باشند به 
واقع مســئولین باید به صورت عملیاتی وارد کار شده و از مباحثی 
همچــون رونق تولید حمایت کنند.با اشــاره به لایحه اصلاح قانون 
مالیات های مســتقیم باید گفت این لایحه با توجه به نقطه نظرات 
خاصی که در آن دیده شــده می تواند گام بلندی در اقتصاد کشور 
بردارد. در این لایحه به خوبی مواردی در زمینه اعطای مشوق جهت 
ســرمایه گذارهای خرد و همچنین اعطــای معافیت ۱۰۰ درصدی 
جهت ســرمایه گذاری در مناطق کمتر برخوردار، پیش بینی شــده 
اســت. همچنین در این لایحه مالیات عملکــرد تولید از ۲۵ به ۱۵ 
درصد رســیده است که می تواند امر مؤثری باشد؛ چرا که ما در این 
بخــش حداقل با ۱۰ درصد کاهش مالیاتی مواجه بوده ایم.در لایحه 
فوق پیش بینی هایی در رابطه بــا جلوگیری از فرارهای مالیاتی مد 
نظر قرار گرفته اســت، اگر ما بتوانیم جلــوی فرارهای مالیاتی را به 
درستی سد کنیم و مقداری به تادیه مالیاتی در کشور نظم و انضباط 
دهیــم حتماً مشــکلات در این بخش برطرف خواهد شــد.کاهش 
مالیات تولید، ما را به ســمت عدالت مالیاتی سوق می دهد، حتماً 
در این شــرایط مردم دلگرمی بیشــتری پیدا خواهند کرد و تولید 
کنندگان رغبت بیشــتری برای ســرمایه گذاری پیدا خواهند کرد. 
لایحه اصلاح قانون مالیات های مســتقیم با کاهش مالیات تولید و 
اعطای مشــوق های هدفمند زمینه تحقق مشارکت بیشتر مردم در 
بخش مولد اقتصاد را فراهم خواهد کرد و در ســال مزین به جهش 
تولید با مشــارکت مردم ضرورت دارد تا مجلس به برخی از مسائل 
به طور جدی تر ورود کرده و در بررســی و نهایی سازی و همچنین 
تصویب لایحه اصلاح قانون مالیات های مستقیم تسریع کند.لایحه 
اصلاح قانون مالیات های مســتقیم پیش از هرگونه تصویب باید به 
درستی اجرا شود: قطعاً نظارت بر اجرای لایحه مالیات های مستقیم 
امری مهم بوده و باید در این بخش هم مســائل به درســتی مدنظر 
قرار گیــرد. حتماً پس از تصویب لایحه اصــلاح قانون مالیات های 
مســتقیم نمایندگان با این مســئله همراهی خواهند کرد چرا که 
اجرای این مسئله بسیار امری مهم است و باید نظارت بر اجرای این 
قانون و لایحه مد نظر قرار گرفت.همچنین اعطای مشــوق مالیاتی 
جهت جلوگیری از خام فروشی و حفظ زنجیره ارزش تولید، اعطای 
معافیت مالیاتی برای شرکت های فعال در مناطق آزاد جهت جذب 
سرمایه گذاری از جمله مباحث این لایحه قلمداد می شود البته باید 
به این نکته اشــاره کنم که ما این موارد را پیش تر هم داشــتیم.در 
مــورد اعطای معافیت مالیاتی در مناطق آزاد و همچنین در مناطق 
کمتر برخوردار  باید گفت به واقــع این قبیل معافیت های مالیاتی 
پیش تر هم وجود داشــته اما خیلی جدی گرفته نمی شــد بنابراین 
ضــرورت دارد با در نظر گرفتن لایحه اصلاح مالیات های مســتقیم 
که به تازگی به مجلس شــورای اســلامی ارائه شده است این گونه 
مسائل جدی گرفته شود تا بتوانیم برخی از مسائل در این بخش ها 

را عملیاتی تر کنیم. 

یادداشت



   خرید تضمینی گندم به یک میلیون و ۳۵۰ هزارتن رسید
رئیــس بنیــاد ملی گندمکاران گفــت:  بنابر آمار از ابتدای فصل برداشــت تاکنون یک میلیــون و ۳۵۰ هزارتن گندم با 
ارزش ۲۲.۵ همت از گندمکاران خریداری شــده اســت.عطاالله هاشــمی گفت:  بنابر آمار از ابتدای فصل برداشت تاکنون 
یــک میلیــون و ۳۵۰ هزارتــن گندم با ارزش ۲۲.۵ همت از گندمکاران خریداری شــده اســت.به گفتــه او، علی رغم 
گذشــت بیش از ۴۰ روز از آغاز فصل برداشــت، ریالی از مطالبات گندمکاران پرداخت نشــده که این امر منجر به بی 
اعتمادی و نگرانی کشــاورزان شده است چراکه در سنوات گذشــته، اواخر فصل خرید پرداخت ها با تاخیر انجام می شد.

نایب رئیس شــورای ملی زعفران گفت: بنابر آمار و بررسی های صورت 
گرفته میزان قاچاق ماهانه زعفران به بیش از ۱۰ تن رســیده اســت.

غلامرضا میــری ، از کاهش قیمت زعفران در بــازار خبر داد و گفت: 
قیمت کنونی هرکیلو زعفران دســته ۷۵ تا ۷۶ میلیون تومان، پوشال 
۹۳ تا ۹۴ میلیون تومان، سرگل ۹۷ تا ۹۸ میلیون تومان و نگین ۱۰۲ 
تا ۱۰۵ میلیون تومان است.به گفته او، با توجه به شرایط مساعد جوی، 
امســال پیش بینی می شــود که میزان تولید نســبت به سال گذشته 
افزایش چشمگیری داشته باشــد که بدین ترتیب انگیزه ای برای دپو 
زعفران در انبار ها و کسب سود نیست.میری ادامه داد: برآورد ها حاکی 
از آن اســت که امسال تولید زعفران به ۴۰۰ تا ۵۰۰ تن برسد، اما در 
خصوص صادرات نمی توان برآوردی داشــت.نایب رئیس شورای ملی 
زعفران درباره آخرین وضعیت صادرات زعفران افزود: بنابر آمار میزان 
صادرات در ســال گذشته نسبت به ســال ۹۹، ۱۰۰ تن ناشی از رونق 
قاچاق کاهش داشته اســت.او گفت: با احتساب آمار رسمی صادرات، 

ماهانه بیش از ۱۰ تن زعفران قاچاق می شود 

ماهانه بیش از ۱۰ تن زعفران 
قاچاق می شود 

رییس کل ســازمان امور مالیاتی کشور گفت: در راستای تشویق های 
مالیاتی اصناف و کســبه تقسیط بلندمدت تر برای افرادی که از تبصره 
ماده ۱۰۰ استفاده می کنند درنظر گرفته شده است. سید محمد هادی 
ســبحانیان با بیان اینکه در راستای خدمت رسانی به اصناف و کسبه 
و بازاریان در ســال گذشته نسبت به سال های قبل، ۱۰ برابر میزهای 
خدمــت ما افزایش یافته اســت، گفت: هدف اصلی ما در اســتفاده از 
ظرفیت تبصره ماده ۱۰۰ انجام تکالیف و ایجاد تحول در وصول مالیات 
از اصناف بوده که تمام ســعی خود را انجام داده ایم تا عدالت مالیاتی 
در بین اصناف برقرار شــود با توجه به این رویکرد، موفق شدیم احکام 
خوبی نســبت به گســترش ظرفیت تبصره ۱۰۰ اخذ کنیم به طوری 
که ســقف فروش در تبصره ماده ۱۰۰ را تا ســقف ۱۸ میلیارد تومان 
رساندیم،ســبحانیان  در ادامه بیان کرد: تقســیط های بلندمدت برای 
کسبه و فعالین اقتصادی که از تبصره ماده ۱۰۰ استفاده می کنند، در 
نظر گرفته شــده که این از موضوعات اصلی مطرح شــده در جلسه با 

اصناف بوده  است.

اقساط مالیاتی اصناف 
بیشتر می شود

رضا اسد آبادی / گروه اقتصادی 
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اخبار خودکشی پزشــکان این روزها بیش از هر 
زمان دیگری رســانه ای می شود و در حقیقت سال 
جدید برای جامعه پزشکی خوب شروع نشد، همان 
اوایل سال بود که خبر رسید یک پزشک دست به 
خودکشی زده است، از این حادثه چیزی نگذشته 
بود که خبر خودکشی پزشک بعدی هم منتشر شد، 
خودکشی پزشکان و کادر درمان در سال های اخیر 
پرتکرار شده و به نظر می رسد اگر تصمیم های جدی 
درباره آن گرفته نشــود عاقبت عجیبی در انتظار 

است.

فاصله زمانی بین این خودکشی ها از ابتدای امسال تاکنون 
به 10 روز رســیده و اگر این روند ادامه پیدا کند، تا پایان 
ســال آمار تکان دهنده ای به جا خواهد ماند. چیزی از آغاز 
سال نگذشته و طبق آمارهای رسمی پنج پزشک خودکشی 
کرده اند. سوال اساسی اینجاست که عوامل پیدایش چنین 
اتفاقات تلخی آن هم در حوزه ای که با جان انسان ها سروکار 
دارد چطور باید بررســی شود.بی توجهی وزارت بهداشت و 
درمان به این اخبار و واکنش نشان ندادن وزیر بهداشت و 
دیگر مســئولان این حوزه چه پیغامی به همراه دارد؟ چرا 
نباید این مســاله به صورت اورژانسی بررسی شود؟ چرا در 
تمام این مدت هیچ کدام از مسئولان حوزه بهداشت و درمان 
هیچ واکنشی به انتشار این اخبار نشان نداده اند؟ نکته مهم 
دیگر رخ دادن این اتفاق در بین پزشکانی است که عموماً 
مشــغول گذران طرح خود در مناطق دورافتاده هستند. از 
طرف دیگر مســائل مالی به خدمت گرفتن این پزشکان با 
مبالغ ناچیز در بیمارستان های دولتی و فشار کاری که به 
دلیل حضور نداشــتن پزشکان متخصص به این قشر وارد 
می شود همه و همه دســت به دست هم می دهند تا این 
پزشکان جوان را به جای اینکه در مسیر ترقی و پیشرفت 

قرار دهند به مرگ خودخواسته تشویق کنند.

ë سکوت وزارت بهداشت مایه  شرمساری است
حســن هاشمی، وزیر پیشین بهداشــت و درمان، سکوت 
وزارت بهداشت دراین باره را مایه شرمساری خواند و اعلام 
کرد: »وظیفه وزیر بهداشــت و ســایر همکاران اوست که 
این مسائل را با کمک جامعه شناسان، روانشناسان و دیگر 
صاحب نظران بررسی کنند و هرچه سریع تر راهکاری برای 

جلوگیری از این اتفاق شوک آور پیدا کنند«.در این شرایط 
حتی نمایندگان مجلس هم از اظهارنظر مستقیم دراین باره 
اجتنــاب می کنند. همایون ســامه یح نجف آبــادی، عضو 
کمیسیون بهداشت و درمان، دراین باره می گوید: »متاسفانه 
این دست مشکلات در بین قشرهای مختلف وجود دارد و 
خودکشــی هر انسانی مایه تاسف و تاثر است«.او در پاسخ 
به این ســوال که چرا مجلس دراین باره توضیحی از وزیر 
بهداشــت و درمان نمی خواهد می گوید: »مجلس در حال 
رصد کردن این موضوعات است. متاسفانه هر اظهارنظری 
که شــتابزده باشد موجب بروز حاشیه می شود و به همین 
خاطر شــخصاً نمی توانم دراین باره نظری بدهم«.سامه یح 
ادامه می دهد: »مســائلی از این دســت باید ریشه یابی و 
بررسی شوند. متاسفانه آمار این اتفاقات رو به افزایش است 
و باید برای رفع آن چاره ای اندیشیده شود. مساله اینجاست 
که سیاست های کلی باید به سمتی برود که از بروز چنین 
اتفاقاتی جلوگیری کند«.ایــن نماینده مجلس درباره این 
موضوع که چرا وزیر بهداشت در سخنرانی های خود هیچ 
اشــاره ای به مشــکلات و کمبودهای این حوزه نمی کند 
توضیح می دهد: »متاسفانه این مساله در بین اکثر وزرا باب 
شده و همه بیشتر از آنکه به قبول مشکلات موجود و رفع 
آن بپردازند در حال ارائه دســتاوردهایی هستند که شاید 

خیلی هم درست و دقیق نباشند«.

ë هیچ آمار رســمی ای درباره خودکشی پزشکان 
وجود ندارد

محمد شــریفی مقدم، دبیــرکل خانه پرســتار، می گوید: 
»متاسفانه هیچ آمار رسمی ای در مورد خودکشی پزشکان 
منتشر نمی شود. این اتفاق در ســال های گذشته هم رخ 
می داده اما حالا به مــدد فضای مجازی خبرها خیلی زود 
دست به دست می شوند؛ اما مساله اینجاست که بعضی از 
این اتفاقات اصلًا در فضای مجازی هم منتشر نمی شوند و 
به همین دلیل نمی توانیم با اطمینان خاطر درباره آمارهای 
موجود اظهارنظر کنیم.بی توجهی وزارت بهداشت به وضعیت 
پزشکان جوان و رزیدنت ها به یک رویه تبدیل شده و در این 
بین اعتراض این قشر هم کاری از پیش نبرده و حالا دیگر 
برخی از این افراد با اینکه سال ها تلاش و تحصیل کرده اند 
به نقطه ای می رســند که مرگ را بر ادامه زندگی ترجیح 
می دهند.دو عامل مهم در بروز چنین اتفاقات تلخی دخیل 
است: یکی مشکلات و مسائل معیشتی و دیگری بی حرمتی 
به این پزشکان از سوی رؤسای بیمارستان ها، همراه بیماران 
و... فشــار کاری به اندازه ای زیاد هست که این افراد را از پا 
دربیاورد اما وقتی عوامل بیرونی هم به فرد فشار می آورند 
چنین اقدامات شــوک آوری نیز رخ می دهد«.طی روزهای 
گذشته بسیاری از پزشکان نیز دراین باره دست به قلم شدند 
و مســاله حذف دوره طرح پزشکان و پیراپزشکان، اصلاح 
نظام آموزش پزشکی و به کارگیری ارزان پزشکان در دوران 
دانشــجویی، رزیدنتی و دوره طرح به علت تعهداتی که از 
آنان هنگام قبولی گرفته می شود، مطرح شد، مساله ای که 
تقریباً برای همه دانش آموختگان دانشگاه های علوم پزشکی 
از جمله پرســتاران و پیراپزشکان هم مطرح است.دوری از 

خانواده، جدایی زوجین برای متاهل ها، در این دوران سخت 
و پراسترس،  مشکلات مالی، نداشتن حق کار در جای دیگر 
و برخوردهای نه چندان محترمانه کادر آموزشی و درمانی در 
برخی بیمارستان ها و... نشان دهنده ابعاد گسترده این مساله 
است که کار را به افسردگی و خودکشی جوانان نخبه کشور 
رسانده است.اما هومان ســبطی، دبیر کمیسیون آموزش 
دیده بان شفافیت و عدالت با اشاره به دلایل بی انگیزه شدن 
پزشکان جوان و شــرایطی که اقدام به خودکشی را برای 
آن ها تســهیل می کند می گوید: میزان خودکشــی میان 
پزشکان جوان در کشور ما از میانگین جهانی بیشتر است، 
در مقایسه با کشور خودمان هم وضعیت صعودی پیدا کرده 
و زنگ خطر را به صدا درآورده است.خودکشــی پزشکان 
جــوان معمولًا ربطی به بیماری هــای روحی و روانی حاد 
ندارد، برای این که اگر پزشــکی تا این حد دچار اختلالات 
روحی و روانی باشــد نمی توانــد تا روز قبــل از اقدام به 
خودکشی، در مراکز درمانی پزشکی کند.به نظر می رسد در 
حل تعارض هایی که این گروه با آن مواجه هستند، مکانیسم 
جایگزین دیگر جوابگو نیســت، یعنی یک پزشــک جوان 
آن قدر پل های پشت سر خودش را برای این که به رزیدنتی 
یا این که به پزشکی دوران طرح برسد خراب کرده که وقتی 
به پشت سر خود نگاه می کند می بیند هیچ امکان برگشت 
و تغییر مســیر ندارد) بر خلاف ســایر رشته ها( و شرایط 
فعلی ای که دارد به قدری غیرانسانی و غیرقابل تحمل است 
که متاســفانه ترجیح می دهد خودکشی کند.ما می توانیم 
شرایط حاکم بر این پزشکان را به دو دسته تقسیم کنیم، 
یکسری دلایل درون زاد است، یعنی به سیستم بهداشتی و 
درمانی، روابط کاری و تعارض  منافع مربوط می شود. قسمت 
دوم دلایل برون زاد هســتند و به تعامل کادر درمان به ویژه 
پزشکان با سایر اقشار جامعه و البته لایه های قدرت و ثروت 
برمی گردد.همچنین از دستیاران برای دوره تحصیل تعهدها 
و ضمانت های مالی گرفته می شود.درباره شرایط برون زا که 
سبب ایجاد مشــکلاتی برای پزشکان شده است، هم باید 
گفت که جامعه را نســبت به پزشکان بی معرفت کرده ایم، 
نمی خواهــم این را به گردن مردم بیندازم اما الان مردم در 
خودکشی پزشکان نقش دارند، مردم هم از پزشکان انتظار 
بالایی دارند و هم سعی می کنند آن ها را به حساب نیاورند، 
تمام مشــکلات سیستم بیمه و سیستم بهداشت و درمان 
کشور را به همین سربازان خط مقدم که پزشکان هستند 
نسبت می دهند و با آن ها بدخلقی و بی معرفتی می کنند.از 

طرفی جو رسانه ای علیه پزشکان زیاد است.
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دولت با نخبگان و اصحاب رسانه آشتی کند
صید میرزا بزرگ تبار / فعال رسانه ای  	

ادامه ازصفحه یک - بنابراین سیاســت »همسویی کانون های قدرت 
با نخبگان و رســانه ها در جامعه امروزی یک ضرورت اجتناب ناپذیر است« 
چراکه رسانه ها درهر جامعه زبان گویای آن جامعه تلقی می گردند ونخبگان 
جامعه را ازمشــکلات ،چالش ها و تنگناهای معیشتی واقتصادی وشغلی با 
نقش های مهارتی که ایجاد می کنند رهایی می دهند وعدم حضور فعال این 
دو گروه درجوامع بشری،معضلات جوامع بشری بیشتر می شود.سوال اساسی 
اینجاســت که نقش نخبگان در توسعه سیاسی،تحولات اجتماعی؛ توسعه 
اقتصادی و صنعتی؛تجربه ها وتحولات تاریخی و روبرو شدن با این چالش های 
جوامع بشری تاچه اندازه تاثیر گذار است که گذرا اشاره خواهد شد،اما ابتدا 
از دیدگاه تجربه وتحولات تاریخی دربازه های زمانی اشاره خواهد شد،نقش 
ومحوریت نخبگان،اندیشه وتفکرآنان درتحقق اهداف اقتصادی رویکردهای 
علمی؛ تحقیقی و فرهنگی درجوامع بشری،نقشــی استراتژیک وحیاتی به 
شــمار می رود بطوری که اگراین نقش مفید وراهبردی خلق گردد یعنی با 
برنامه های بلندمدت رول پلی گردد جوامع بشری ازمشکلات همه جانبه فارغ 
خواهد شد وبااین برنامه های راهبردی و جامعه شناختی وبااجرای برنامه های 
ملی درابعاد سیاسی واجتماعی واقتصادی وزیست محیطی گام های بلندی 
برداشته خواهد شد نیروی نخبه ومتخصص بالاترین سرمایه های اجتماعی 
هرکشورهستند که با نبوغ وتخصص خود می توانند کشورها راازبحران ها و 
تنگناهای سیاسی واقتصادی رهایی دهند وپاسخگوی نیازها ومطالبات روز 
بشر باشند و این رویکرد درعصرهوش مصنوعی می تواند مشکلات وچالش 
های بشررا ازسرراه بردارد اگر اشاره ای بخواهیم ازاین منظربه دانش نخبگان 
بیندازیم  می توان به پرتاب ماهواره ها به  فضا، ســاخت ربات های انســان 
نما؛دستاوردهای بنیادین در صنعت ازجهات گوناگون؛ مثل ساخت تجهیزات 
پیشرفته نظامی،دربخش دارو؛ ساخت انواع واکسن ها و داروهای مشابه؛ انجام 
پیچیده ترین جراحی های پزشکی توسط نخبگان هر کشوراشاره کرد که 
بــا این دانش متراکم می توان به خودکفایی  همه جانبه دســت پیدا کرد 
بنابراین نخبگان هرکشــوروقتی موردحمایت کانون های قدرت قراربگیرند 
چرخه علمی برای تولید علم راه می افتد ودراین تکاپوی علمی چهره جامعه 
ازعقب ماندگی بســوی امنیت پایدار رول پلی خواهد شد که این  رویکردها 
درحیطه کارنخبگان است و نه سایر طبقات اجتماعی جامعه بشری.نخبگان 
هر جامعه جزردیف  »گروهای مرجع وتاثیرگذاراجتماعی«محسوب می شوند 
که با تصمیم سازی هایی که دربسترجامعه رقم می خورد باعث حل مشکلات 
همه جانبه یک جامعه می گردد و لازم است این جایگاه اجتماعی وحیطه 
تخصصی این» رهبران فکری«توســط کانون های قدرت مورد توجه جدی 
قراربگیرد تانقش آفرینی آنها درجامعه باحضور میدانی بولد گردد وچنانچه 
نفوذ این رهبران فکری درجوامع بشری کم رنگ گردد آسیب های اجتماعی 
درجوامع بشــری تاول خواهد زد وجامعه بسوی سراشیبی وانحطاط پیش 
خواهد رفت. بنابراین نخبه گرایی ازقرن نوزدهم که به عنوان یک مکتب فکری 
درعلم سیاست و جامعه شناسی مطرح شد تابه امروزکه به یکی از شاخصه 
های تاثیرگذار بر فرایند تصمیم سازی وسیاست های راهبردی جوامع بشری 
تبدیل شده است بطوریکه پسترفت های همه جانبه جوامع بشری حاکی از 
نقش موثراین طبقات اجتماعی تلقی می گردد،امارسانه ها: اگررسانه ها نقش 
کلیدی خود را در جامعه رول پلی نکنند،رسانه های بیگانه و فرامرزی خوراک 
مناسبی می شــوند برای جامعه ما ومردم به این رسانه ها روی می آورند و 
وقتی افکار عمومی به سوی این رسانه ها هدایت شدند ممکن است هرنوع 
خوراک مسمومی به خورد جامعه ما تزریق گردد که خروجی آن این می شود 
که رســانه های بیگانه جایگزین رسانه های داخلی می شوند بنابر این لازم 
است خوراک فکری هر جامعه توسط رسانه های آن جامعه تامین گردد نه 
بیگانگان که هیج همانندی با فرهنگ ماندارند که اگر چنین اتفاقی در جامعه 
ی ما اتفاق بیفتد پارادوکس های فرهنگی بیگانگان خط فکری جامعه مارا 
در جهتی هدایت می کنند که خودشان می خواهند ونه ما،نمونه ی بارزاین 
پدیده مذموم همین هنجارشکنی هایی است که بعضا درجامعه ما رشد کرده 
و کنترلش سخت شده بنابراین کانون های قدرت باید به نقش بی بدیل رسانه 

ها واقف باشد و بگذارد بهترین نقش را در جامعه ایفا کنند.

سرمقاله

در  کشــور  اورژانــس  ســازمان  ســخنگوی 
خصــوص آخرین آمار مســمومیت  ناشــی از 
مصرف قارچ های وحشــی اظهار کرد: از تاریخ 
8 فروردین ماه ســال جاری تــا پایان روز 15 
اردیبهشت، تعداد 80 نفر براثر مصرف قارچ های 
ســمی دچار مسمومیت خوراکی شده اند که از 
این تعداد 79 تحت درمان قرار گرفتند و فقط 
یک نفر تحت مراقبت های پزشــکی قرار دارد. 
بابک یکتاپرســت ادامه داد: خوشبختانه تا به 
 این لحظه مورد فوتی نداشته ایم، اما آمار امسال 
نســبت به نمونه مشابه ســال گذشته با رشد 
2.2 برابر رو به  رو بوده اســت که نگران کننده 
است. ســخنگوی ســازمان اورژانس کشور در 
ادامه بیان کرد: بیشــترین میزان مســمومیت 
با قارچ ســمی به ترتیب در استان های فارس 
با 33 مســمومیت، کرمانشاه با 13 مسمومیت 
و لرســتان با 12 مســمومیت رخ داده اســت. 
یکتاپرســت در ادامه  تاکید کــرد:  از مردم و 
افرادی که بــه طبیعت گــردی می روند تقاضا 
دارم که به هیــچ وجهه از گونه هــای مختلف 

قارچ وحشی اســتفاده نکنند، زیرا سمی بودن 
یا نبودن آن ها مشــخص نیســت و هیچ کسی 
نیــز نمی تواند این موضوع را تشــخیص دهد؛ 
هــر فردی که میل به مصرف قــارچ دارد بهتر 
اســت از قارچ های بسته بندی شــده ای که از 
لحاظ خوراکی کاملا ســالم هســتند، استفاده 
کنــد. این مقام مســئول در ادامــه به موضوع 
غرق شدگی در کشــور پرداخت و خاطر نشان 
کرد: از اول فروردین تا 15 اردیبهشت ماه سال 
جــاری، در مجموع 181 مورد حادثه مرتبط با 
غرق شدگی داشــتیم که این آمار در مقایسه با 

نمونه مشابه ســال گذشته، 24 درصد افزایش 
داشته است. سخنگوی سازمان اورژانس کشور 
در ادامه با بیان اینکه از ابتدای ســال جاری تا 
نیمه اردیبهشت ماه، 111 نفر براثر غرق شدگی 
جان خود را از دســت داده  انــد، اضافه کرد: در 
این خصوص نیز در مقایسه با نمونه مشابه سال 
قبل شاهد افزایش 11 درصدی آمار مرگ و میر 
ناشی از غرق شــدگی هستیم؛ نکته مهم دیگر 
در این رابطه تعداد مصدومان است که در بازه 
زمانی ذکر شــده 70 نفر به دلیل غرق شدگی 
مصدوم شده اند؛ این آمار نسبت به نمونه مشابه 
سال گذشــته با رشــد 89 درصدی رو به  برو 
بوده که بســیار نگران کننده اســت. سخنگوی 
ســازمان اورژانس کشور در پاسخ به این سوال 
که کدام اســتان ها بیشترین میزان غرق شدگی 
را داشــته اند، عنوان کرد: اســتان های بوشهر، 
فــارس و اصفهان به ترتیب بــا 25، 23 و 19 
مورد غرق شدگی و استان های فارس، اصفهان و 
آذربایجان غربی به ترتیب با 16، 12 و 9 مورد 

فوتی، بیشترین آمار را داشته اند.

سخنگوی سازمان اورژانس کشور خبر داد؛

افزایش آمار غرق شدگی در کشور 

هزینه ۲ میلیون تومانی ارزیابی تکمیلی آزمون استخدام معلم 
نازنین میرزایی / گروه جامعه 	

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش درباره برگزاری آزمون استخدامی امسال معلمان اظهار کرد: در بخش آموزگاری ۲۸ هزار نفر پذیرش خواهیم داشت که نتایج اولیه اعلام شده است.علی فرهادی 
افزود: اکنون برای کانون های ارزیابی آماده می شویم و داوطلبانی که در مرحله اول قبول شده اند، مدارک خود را بارگذاری می کنند سپس از نیمه دوم اردیبهشت)۱۶ اردیبهشت( به کانون های 
ارزیابی دعوت می شوند و در کانون های ارزیابی مورد مصاحبه تخصصی، ارزیابی سلامت جسمانی و موئلفه های مختلف از جمله مسائل روانشناختی و شاخص های مربوط به شغل معلمی مورد 
ارزیابی قرار می گیرند.سخنگوی آموزش و پرورش درباره وجه دریافتی از داوطلبان آزمون آموزگاری برای انجام مراحل مصاحبه، ادامه داد: براساس تصویب نامه وزیران هر داوطلبی که در یک 
آزمون شرکت می کند برای گزینش و انجام امور پزشکی تا ۲ میلیون و ۸۵۰ هزار تومان بستگی به نوع هزینه ها، پرداخت می کند.فرهادی یادآورشد: این موضوع را به کانون های ارزیابی سراسر 
کشور اطلاع رسانی می کنیم تا این هزینه ها چه مقدار باشد، فکر می کنم برای انجام آزمایشات پزشکی و گزینش عمومی و غیره در آموزش و پرورش حدود ۲ میلیون تومان هزینه دریافت شود.

مظاهر گودرزی  / گروه جامعه

هزار

                                                                                                                                                                                                                                                                                                            
                                                                         

آگهی مناقصه
ی((  تهیه حمل وپخش آسفالت     ))تهیه قیر  بعهده شهردار

   ر وابط عمومی شهرداری وشورای اسلامی شهر معمولان

شــهرداری معمولان در نظر دارد در اجرای پروژه ذیل تامین اعتبار از تملک داراییهای ســرمایه ای )50درصد( و منابع داخلی  )50درصد( را از طریق آگهی مناقصه 
عمومی اقدام به انتخاب پیمانکار واجد الشــرایط نماید. لذا  یک روز پس از درج  آگهی از مورخ 1403/02/20 بمدت  4 روز  مهلت دریافت اســناد مناقصه و از مورخ 
1403/02/24 بمدت 10 روز  جهت پیشنهاد قیمت به سامانه الکترونیکی تداروکات دولت به آدرس www.setadiran.irمراجعه و برای کسب اطلاعات بیشتر با شماره 

تلفن3511-06632252595 تماس حاصل نمائید.

مبلغ تضمین شرکت در نحوه پیشنهاد قیمت محل پرداخت و نحوه پرداخت شرایطبرآورد اولیه به ریالشرح  عملیاتعنوان پروژه
مناقصه )ریال(

عمرانیداخلی 

آسفالت 1
معابرشهری 

معمولان 

عملیات شامل قیرپاشی ،تهیه ،حمل 
،وپخش وتراکم آسفالت) که  تهیه 
قیر مصرفی بعهده شهرداری می 

باشد(در سطح شهر معمولان ضمنا  
حمل قیر از پلدختر تا محل تهیه 
آسفالت بعهده پیمانکار می باشد

پایه 5 راه 35.000.000.000ریال
وابنیه

 hse گواهینامه
و صلاحیت کار

بصورت مقطوع و  50   درصد50  درصد 
به ازای هرتن حمل 
تهیه  وپخش وتراکم 

1.750.000.000ریال

 کل بیمه  
بعهده 

پیمانکار می 
بالشد

1.6 درصد 
بعهده 

پیمانکار و 
مابقی بعهده 

کارفرما 
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اخبار استانها

اخبـار اخبـار 
 رئیس شورای فرهنگ عمومی استان بوشهر 

گرامیداشت دهه کرامت  مقصود و هدف گذاری 
باید آشنایی مردم با سبک زندگی رضوی باشد 

بوشهر- زینب اشکن پور، خبرنگار یادگار امروز: آیت اله غلامعلی 
صفایی بوشــهری گفت:مقصود و هدف گذاری گرامیداشت دهه 
کرامت باید این باشد که مردم با سبک زندگی رضوی آشنا بشوند 
و انتهای هر مراســم و برنامه با سیاســت گذاری، منتج به آشنایی 

مردم با سبک زندگی اسلامی گردد . 
نماینده ولی فقیه در اســتان بوشــهر در نشســت شــورای فرهنگ 
عمومی اســتان بوشــهر با اشــاره به اهمیت و جایگاه قشــر کودک 
و نوجــوان در برنامــه هــای دهه کرامــت گفت: روی قشــر کودک و 
نوجــوان و جــوان بطور ویژه برنامه ریزی کنید و با ایجاد جاذبه در 
فعالیت ها و برنامه ها زمینه شرکت و بهره مندی این قشر فراهم 

شود.
  آیــت الله غلامعلــی صفایــی بوشــهری در خصــوص همایــش روز 
ملی خلیج فارس گفت: در راســتای معرفی تاریخ بوشهر در حوزه 
مقاومــت همایــش خلیــج فــارس افــق نوینــی در عرصه رســانه ای 
جهــان ایجــاد کــرد که به ســهم خــود از برگزارکنندگان ایــن رویداد 

قدردانی می کنم.
وی بیان کرد: با تشکیل شورای سیاست گذاری و اجرایی روز ملی 
خلیج  فارس در استان بوشهر سیاست گذاری موردنیاز در استان 

اجرایی می شود.
نماینــده ولــی فقیــه در اســتان و امام جمعه بوشــهر تصریــح کرد: 
همایــش ۲ قــرن مقاومــت بوشــهر در مقابــل اســتعمار در دهــه 

نخست اسفند ماه امسال باشکوه تر از گذشته برگزار می شود.
صفایی بوشــهری ادامه داد: در این راســتا نیاز اســت برای تحقق 
ایــن مهم شــورای تخصصی با مشــارکت مســئولان و کارشناســان 

تشکیل شود.
وی افــزود: برگزاری کنگره حماســه زنان لرده اســتان بوشــهر علیه 
اســتعمار پیر انگلیس را از دیگر برنامه های امســال استان بوشهر 

است.
صفایی بوشهری گفت: این کنگره بین ۸ تا ۱۱ آبان سالروز حماسه 
زنان لرده در مقابله با قشــون انگلیســی و شکست ارتش استعمار 

، برگزار می شود. پیر
وی عنوان کرد: با هدف معرفی هر چه بهتر قیام زنان لرده انتظار 
اســت تهیه فیلم ســینمایی و ســریال تلویزیونی این رویداد بزرگ 

مورد توجه ویژه قرار گیرد.

در پی بارش های مناسب اخیر

 حجم ذخیره آب مخازن سدهای 
استان کردستان به ۷۲ درصد رسید

ســنندج- کرمــی، خبرنگار یــادگار امروز:  مدیر عامل شــرکت آب 
کنون ۸ ســد در اســتان کردســتان  منطقــه ای کردســتان گفت: تا
ســرریز شــده و برای روزهای آینده نیز هواشناســی استان هشدار 

سطح نارنجی اعلام کرده است.
آرش آریانژاد  با اشاره به بارش های مناسب اخیر گفت: حجم آب 
ذخیره پشت سدهای استان نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

۱۰ درصد افزایش داشته است.
وی با بیان اینکه از ابتدای سال آبی جاری ۴۲۰ میلیمتر، متوسط 
بارندگــی اســتان بوده، خاطرنشــان کــرد: در شهرســتان مریوان با 
حدود ۱۰۰۰ میلیمتر و بانه با ۸۰۰ میلیمتر بیشترین میزان دریافت 

نزولات آسمانی را شاهد بوده ایم.
مدیــر عامــل شــرکت آب منطقه ای کردســتان افــزود: بــا توجه به 
رواناب هــای خوبــی کــه در ســال آبــی جــاری به مخازن ســدهای 
اســتان جاری شــده، این امر منجر به ســرریز ۸ ســد در کردستان 

گردید.
کــه در راه اســتان اســت، نیــز  آریانــژاد بــه ســامانه جدیــد بارشــی 
اشــاره و توصیه کرد: نظر به اعلام هشــدار ســطح نارنجی ســازمان 
هواشناســی اســتان کردســتان بــرای روزهــای دوشــنبه ۱۷ و ســه 
شنبه ۱۸ اردیبهشت ماه سال جاری، با توجه به پیش بینی حجم 
بارش ها و ســیلابی شدن مســیل ها و رودخانه ها توصیه می شود 
شهروندان از توقف و اتراق در حاشیه رودخانه و مخازن سدهای 

کیداً خودداری کنند. استان ا

مدیرکل راهداری آذربایجان غربی اعلام کرد:

برخورداری ۸۷ درصدی خانوارهای روستایی 
پیرانشهر از راه آسفالت

ارومیــه- مینااصلانی، خبرنگار یادگار امروز:  مدیرکل راهداری و 
حمــل و نقل جاده ای آذربایجان غربی از بهره مندی ۸۷ درصد از 
خانوارهای روستایی شهرستان پیرانشهر از راه آسفالت خبر داد.

  ایرج دست نشان با اشاره به اینکه این شهرستان رتبه سیزدهم 
را در بهره مندی از راه روســتایی آسفالته دارد، تصریح کرد: میزان 
برخــورداری شهرســتان پیرانشــهر از راه روســتایی آســفالته از نظر 

تعداد روستا نیز ۶۴ درصد است.
وی تصریح کرد:  قرارداد آسفالت محورهای مواصلاتی ۹ روستای 
شهرستان پیرانشهر منعقد شده که در صورت تامین اعتبار مورد 

نیاز عملیات در سریعترین زمان شروع خواهد شد. 
دســت نشــان اظهار کــرد: نقطــه حادثه خیــز کولیج بــه طورکامل 
رفــع شــده و عملیات اجرایــی حذف نقطه حادثه خیز ســه محور 
دیگــر نیــز در حــال انجــام بــوده و همچنیــن در ایــن نقــاط چــراغ 
هــای روشــنایی محــور نصــب و انشــعابات خریداری شــده اســت 
و درحــال حاضــر ۸۰ درصــد پیشــرفت فیزیکــی دارد کــه تــا اربعین 
 ســالجاری نیز پیش بینی شــده عملیات آشکار ســازی بطورکامل 

به اتمام برسد.
مدیــر کل راهــداری و حمــل ونقــل جــاده ای آذربایجان غربی یاد 
آور شــد: فاز دوم عملیات نصب روشــنایی محور منتهی به پایانه 
مرزی تمرچین نیز درحال انجام است و ترانس های مورد نیاز در 

زمان کوتاه تامین می شود.
وی ادامه داد: قرار داد روکش محور پسوه _مهاباد جدیدا مبادله 
شــده و در حال تامین قیر مورد نیاز هســتیم کــه بعداز تامین قیر 

عملیات آسفالت شروع خواهد شد.

شهردار خرم آباد اعلام کرد :

پاسداشت»روزخرمآباد«درمحوطهقلعهتاریخی»فلکالافلاک«

اصفهــان- مریــم مومنــی، خبرنگار 
کیــد  تا بــه  بــا توجــه   : امــروز یــادگار 
مدیرعامــل شــرکت مبنی بر توســعه 
خدمــات درمانــی ونیــز در راســتای 
تحقق شــعار سال شــرکت ” خدمت 
و  مشــارکت  جهادی،توســعه  نویــن 
ســرمایه انســانی” رئیــس اداره بیمه 
در  مدیرعامــل  مشــاور   ، درمــان  و 
امور بانوان و خانواده آبفای اســتان 
اصفهان ازمجموعه شــهرک سلامت 
و  مجهزتریــن  از  یکــی  کــه  اصفهــان 
کشــور  درمانــی  کــز  مرا تریــن  مــدرن 
اســت جهــت انعقاد قــرار داد بابیمه 

کردند. طرف قرارداد شرکت، بازدید 
رئیــس اداره بیمــه و درمــان آبفــای 
کید  اســتان اصفهان با بیان اینکه تا
کــز  مدیرعامــل شــرکت برافزایــش مرا
تســهیل  و  قــرارداد  طــرف  درمانــی 
بــه  بیمه شــدگان  همــه  دسترســی 
کیفیت اســت،  خدمــات درمانــی بــا 
خاطرنشــان ســاخت:در حال حاضر 

زمینــه هــای همــکاری بــا مجموعــه 
مهیــا  ســلامت”  “شــهرک  درمانــی 
طنیــن  قلــب  کلینــک  از  و  شــده 
،مرکــز  آفتــاب  پزشــکی  ،چشــم 
بــاروری و نابــاروری پویــش و رویش، 
وآزمایشــگاه  ک  ســیوا داندنپزشــکی 
ملل جهت همکاری بازدید به عمل 
آمد تا رضایت کارکنان آبفا از دریافت 
ازگذشــته  بیــش  درمانــی  خدمــات 

حاصل شود.
ایــن  جریــان  در  مســعودطغرایی 
بــا  آبفــا  قــرارداد   : گفــت  بازدیــد 
درمانــی  و  تشــخیصی  جامــع  مرکــز 
را در  روز دنیــا  هــای  کــه روش  رســا 
زمینــه تصویــر بــرداری هســته ای ، 
آزمایشگاه مجهزو سایر درمان های 
مربوطبه بیماری ســرطان را دارا می 
باشــد ، یکی دیگر از اقداماتی اســت 

کار قرار دارد. که در دستور 
در ادامــه ایــن بازدیــد مشــاور امــور 
بانــوان بــا بیــان اینکــه حــدود نیمی 

از جمعیت جامعه را بانوان تشــکیل 
مــی دهنــد، عنــوان کــرد: بانــوان بــه 
عنــوان پایــه هــای اصلی خانــواده و 
محور اساســی ســلامت، نقــش ویژه 
ای در رشد و پیشرفت جامعه دارند، 
زیــرا نــه تنهــا مســئول ســلامت خود 

هســتند، بلکه بیشــترین مراقبت ها 
را برای ســلامت و بهداشت خانواده 
رو  ایــن  از  دهنــد،  مــی  انجــام  نیــز 
و  درمانــی  هــای  روش  از  اســتفاده 
کارکنان و  تشــخیصی روز دنیــا بــرای 

خانواده ها حائز اهمیت است.

انعقاد قرارداد آبفای استان اصفهان با مدرن ترین مرکز درمانی کشور 

در حاشیه جلسه هیئت دولت با استانداران انجام شد؛

 گفتگوی استاندار کرمانشاه 
کابینه دولت با رئیس جمهور و ۴ عضو 

کرمانشــاه- فریــده محمــدی، خبرنــگار یــادگار امــروز: اســتاندار 
کرمانشــاه در حاشیه نشست مشــترک کابینه دولت و استانداران 

با رئیس جمهور و ۴ تن از وزرای دولت گفتگو کرد.
محمــد طیــب صحرایی پــس از برگزاری نشســت مشــترک هیئت 
دولت و استانداران که با حضور رئیس جمهور برگزار شد، دقایقی 
با دکتر رئیســی گفتگو و برخی از مشــکلات اســتان را با وی مطرح 

کرد.
استاندار کرمانشاه در جریان جلسه پیشنهادی مبنی بر »حمایت 
ویژه برای اشتغالزایی در پنج استانِ با نرخ بیکاری بالاتر در قالب 
یــک کارگروه ملی«، مطرح کرد که با موافقت رئیس جمهور همراه 
شــد و دکتر رئیســی دســتور داد که این کارگروه با مدیریت معاون 

اول رئیس جمهور به فوریت تشکیل شود.
صحرایــی همچنیــن در گفتگو با وزیر راه و شهرســازی دو موضوع 
ضــرورت تســریع در اجــرای پــروژه قطعــه ۹ بزرگــراه کربــلا و راه آهن 
کرمانشــاه به خســروی را مطرح کــرد و مهندس بذرپــاش نیز قول 
داد کــه در آینــده نزدیــک بــرای پیگیــری ایــن پروژه هــا به اســتان 
کرمانشــاه ســفر کنــد. گفت وگــو بــا وزیــر میــراث فرهنگــی، صنایــع 
دســتی و گردشــگری نیز دیگر پیگیــری صحرایی بود کــه با هدف 
جــذب اعتبار بــرای طرح های مهم گردشــگری اســتان و پیگیری 
طــرح تبدیــل بافــت قدیمی مرکــز کرمانشــاه به قطب گردشــگری 
کــه  گرفــت. مهنــدس ضرغامــی در ایــن گفتگــو قــول داد  صــورت 
مشــکل احــداث تلــه کابیــن کرمانشــاه در وزارت میــراث فرهنگی 
و گردشــگری را هــم بــزودی حــل کنــد و یــک مانــع بزرگ از مســیر 
این طرح مهم برداشــته شــود. در گفتگوی اســتاندار کرمانشاه با 
وزیــر آمــوزش و پرورش نیز پیگیــری ایجاد اردوگاه های آموزشــی و 
فرهنگی در استان دنبال شد. همچنین تکمیل کتابخانه مرکزی 
اســتان و پیگیــری تخصیــص ۱۰۰ میلیــارد تومان اعتبار بــرای این 
طرح موضوع گفتگوی اســتاندار کرمانشاه با وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی بــود کــه دکتر اســماعیلی موضــوع را بــه فــوری پیگیری و 

دستورات لازم را در این باره صادر کرد.
از دیگــر اتفاقاتــی کــه در جریان نشســت مشــترک هیئــت دولت و 
اســتانداران به صورت مســتقیم به کرمانشــاه مرتبط بــود، گزارش 
وزیــر اقتصاد درباره رتبه بندی اســتان ها در طرح مولدســازی بود 
که اعلام شــد استان کرمانشــاه در پیگیری فرایندها و برنامه ریزی 

در اجرای موفق طرح مولدسازی چهارمین استان کشور است.

مدیرکل آموزش و پرورش استان مازندران: 

 اجرای قانون رتبه بندی
از مهمترین اقدامات دولت بود

ســاری- امیــری فــر، خبرنــگار یــادگار امــروز:  مدیــرکل آمــوزش و 
پرورش استان مازندران مهمترین اقدام دولت سیزدهم در حوزه 
آموزش وپــرورش را  اجــرای قانــون رتبه بندی پس از ۱۱ ســال اعلام 
کلائی در آیین گرامیداشت مقام معلم در  کرد.  حسین کمالی پاشا
دانشــگاه آیندگان شهرســتان تنکابن،  ضمــن قدردانی از معلمان 
و پاسداشــت روز و مقــام شــامخ معلــم، بــا بیان اینکــه خداوند به 
مصداق  آیه نخست سوره علق، خود را معلم خوانده است، گفت: 
همــه کارکنــان و نیروهای انســانی موجود  در آمــوزش و پرورش به 
نوعی معلم هســتند و باید چالش های دســتگاه آموزش وپرورش، 

مسئله  نخست کشور باشد تا جامعه به تعالی و پیشرفت برسد. 
کمالی جامعه ای را پیشــرفته دانســت که در آن تجلیل و قدردانی 
از معلمــان مورد توجه و اهمیت  باشــد و خاطرنشــان کرد: اجرای 
قانــون رتبه بنــدی بعد از ۱۱ ســال، مهمترین مســئله ای بود که در 
دولــت  ســیزدهم مــورد توجه قــرار گرفت و ایــن بیانگر نــوع نگاه و 

رویکرد دولت نسبت به آموزش و پرورش  است. 
وی با بیان اینکه این قانون به شکل کامل و با تخصیص اعتباری 
معــادل ۴۵ هــزار میلیــارد تومــان بــا کمــک  مجلــس و دولــت اجرا 
شــد، اظهار کرد: با این قانون معلمان هم ســنگ دانشــگاهیان با 

رتبه های علمی  استادمعلم، دانشیار و غیره ساماندهی شدند. 
مدیــرکل آموزش وپــرورش اســتان مازنــدران خدمت دیگــر دولت 
سیزدهم را ساماندهی بیمه معلمان و  دریافت خدمات درمانی و 
بهداشتی مناسب عنوان و اعلام کرد: اقدام مثبت دیگر تخصیص 
۲۰۰  میلیارد تومان سرانه آموزشی، پرورشی، ورزشی و بهداشتی به 

مدارس مازندران بود که در سطوح  استان توزیع شد. 
کمالــی با بیان اینکــه آموزش و پرورش مازندران بر اســاس ارزیابی 
شــاخص های عمومــی و اختصاصــی  بــه همــت معلمــان از رتبــه 
کید کرد: مازندران  بیست وششم به رتبه ششم کشور ارتقا یافت، تا
کســب ۳۹ مــدال  گذشــته موفــق بــه  در  المپیادهــا طــی ۲ ســال 
کشــوری شــد که از این تعداد ۸ مدال طلا  در ۱۴ رشــته و ۱۶ مدال 
نقــره و ۱۵ مــدال برنــز بــود که بــه همــت دانش آمــوزان، معلمان و 
خانواده های  آنان بدست آمد.  وی از کسب مدال در المپیادهای 
جهانی توســط دانش آموزان مازندرانی طی ۸ ســال اخیر خبر داد 
و  گفت: کسب مدال طلای رشته زیست شناسی و مدال برنز رشته 
ریاضــی از جملــه افتخــارات  دانش آمــوزان مازندرانی اســت ضمن 

اینکه امسال نیز در المپیاد ریاضی دانش آموز خواهیم داشت. 
مدیــرکل آموزش وپــرورش مازنــدران بــا اشــاره بــه اینکــه توســعه 
هنرســتان ها از دیگر اقدامات دولت  ســیزدهم است که در دستور 
کار قرار گرفته است، از افتتاح درمانگاه فرهنگیان تنکابن در هفته 
دولت  امســال خبر داد و گفت: تنکابن از شهرســتان های ســرآمد 
استان مازندران چه در حوزه علمی و  دانش آموزی و چه به لحاظ 
چهره های هنری و فرهنگی است و همیشه توجه ویژه به تنکابن 

 داشتیم. 
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خبرنــگار  هزاریــان،  شــهرام  اهــواز- 
یــادگار امــروز: مدیرعامل شــرکت توانیر 
از روند توسعه و بهینه سازی پست های 
هاشــمی  شــهید  کیلوولــت   ۴۰۰ بــرق 
منطقــه ای  بــرق  شــرکت  شــمالغرب  و 
خوزستان در اهواز بازدید کرد. به گزارش 
روابــط عمومــی شــرکت بــرق منطقــه ای 
خوزســتان، مصطفــی رجبــی مشــهدی 
مدیرعامل شــرکت توانیر و هیئت همراه 
ایــن  ضــروری  و  حیاتــی  پروژه هــای  از 
شرکت برای گذر از پیک مصرف تابستان 
۱۴۰۳ بازدیــد کردنــد. وی از روند احداث 
پســت  ظرفیــت  افزایــش  و  دائــم  طــرح 
بازدیــد  هاشــمی  شــهید  کیلوولــت   ۴۰۰
و در جریــان میــزان پیشــرفت فیزیکــی 
ایــن پــروژه قــرار گرفــت. بنا اســت پســت 

شــهید هاشــمی با احداث طــرح دائم و 
اضافه کردن یک ترانس به ظرفیت ۳۱۵ 
مگاولــت آمپــر بــا مجمــوع ظرفیــت ۶۳۰ 
مگاولت آمپر برای پیک تابستان امسال 
وارد مدار شود. مدیرعامل شرکت توانیر 

همچنیــن از طــرح بهینه ســازی پســت 
کــه یکی از  بــرق ۴۰۰ کیلوولت شــمالغرب 
پســت های مهم و تاثیرگذار برای عبور از 
پیک مصرف اســت، بازدیــد کرد.   رجبی 
مشــهدی در ایــن بازدید هــا بــا قدردانی 

ایــن  گرفتــه اجــرای  انجــام  از اقدامــات 
و  پایــداری  افزایــش  باعــث  را  پروژه هــا 
ضریــب اطمینــان شــبکه عنــوان کرد که 
مــدار  وارد  مقــرر  موعــد  در  اســت  لازم 
شــوند. علــی اســدی مدیرعامل شــرکت 
بــرق منطقــه ای خوزســتان نیــز در ایــن 
بازدیدها با اعلام درصد پیشرفت فیزیک 
پروژه هــا، موانــع و مشــکلات موجــود در 
اجرای پروژه ها را بیان کرد. بر اساس این 
گزارش مدیرعامل شرکت توانیر و هیئت 
همــراه در ســفر یــک روزه به اهــواز علاوه 
بــر بازدید از پروژه هــای حیاتی برای گذر 
از پیــک مصــرف تابســتان ۱۴۰۳ و بازدید 
از محــل حادثــه خطــوط انتقــال برق در 
شادگان و آبادان، در جلسه صنعت برق 

خوزستان نیز شرکت خواهند کرد.

بازدید مدیرعامل شرکت توانیر از پست  های برق ۴۰۰ کیلوولت شهید هاشمی و شمالغرب در اهواز

خــرم آبــاد- مهدی نجــف وند،خبرنگار یــادگار امروز: 
شــهردار خرم آبــاد برنامه ها و رویدادهــای فرهنگی »روز 

خرم آباد«را تشریح کرد.
داریــوش بارانــی بیرانونــد در نشســت بــا خبرنــگاران بــا 
اشــاره به اینکه اولویت مهم حوزه فرهنگی در مدیریت 
شــهری، اظهار داشــت: با راهبرد اصلی شــهر »فرهنگ 
مبنــا« بــه حــوزه مدیریــت شــهری، خرم آبــاد ورود پیدا 
کز  کرده ایم و معتقد بودیم که شــهرها در مقایســه با مرا
استان ها و کلان شهرها، در طراز و حوزه فرهنگی ارزیابی 

می شوند.
گســتره حــوزه فعالیــت شــهرداری ها،  وی بــا اشــاره بــه 
عنــوان کــرد: دراین بیــن بــه حــوزه عمرانــی و اجتماعی 
هــم عــلاوه بر حوزه فرهنگی باید توجه شــود، هرم بلوغ 
در مدیریت شــهری به این اســت که در حوزه خدمات 
فرهنگــی…  و  اجتماعــی  عمرانــی،  تنظیــف،  شــهری، 

اقدامات و برنامه ریزی های لازم صورت گیرد.
 متعالی ترین فعالیت مدیریت شهری

حوزه فرهنگ است
کیــد  شــهردار خرم آبــاد در ادامــه ســخنان خــود بــا تأ
بــر اینکــه متعالی تریــن فعالیت و اقدام شــهرداری ها، 
حــوزه فرهنــگ اســت، افــزود: شــهرهای بــزرگ دنیا را 
با اقدامات فرهنگی می شناســیم، شــهرهای پیشــتاز 
در دنیــا به رویدادهای فرهنگی شــناخته می شــوند، 
کــه در بیــن ۱۰ شــهر برتــر دنیا قــرار دارند،  شــهرهایی 
فرهنگــی  رویدادهــای  بزرگ تریــن  هــر ســاله میزبــان 
هســتند. بارانــی بیرانوند بــا بیان اینکه در این راســتا 
شــهرداری ها بایــد رســالت و نقش آموزشــی، فرهنگی 
کار  و… را بــرای تقویــت غــرور شــهروندان در دســتور 
داشته باشــند، گفت: شهرداری خرم آباد مرکز استان 
محســوب می شــود و حتمــاً از بازی گردان هــای حوزه 
اصلی فرهنگ در منطقه و کشــور باشــد. وی با اشاره 
تاریخــی،  بــه ظرفیت هــای شــهر خرم آبــاد در حــوزه 
ایــن ظرفیت هــا  بیــان داشــت:  و طبیعــی،  فرهنگــی 
کــه ســکوت فرهنگــی مــا  شــرایطی را ایجــاب می کنــد 
اصلاً جایز نباشــد، شهر خرم آباد، مهد تاریخ، تمدن، 
دارای  هــم  طبیعــت  حــوزه  در  و  بــوده  بشــر  زیســت 

ظرفیت های فراوانی است.
کید بر اینکه هر گونــه کوتاهی در  شــهردار خرم آبــاد با تأ
حوزه فرهنگی، قصوری نابخشودنی است، در این راستا 
ما با شــعار »شــهر فرهنگ مبنا« و »شهر رویدادمحور« 
وارد عرصــه مدیریــت شــهری خرم آباد شــده ایم، گفت: 
شــرکای فرهنگــی مــا در مدیریت شــهر و اســتان مانند 
اســلامی، میراث فرهنگــی،  ارشــاد  و  کل فرهنــگ  اداره 
استانداری و شورای شهر در این راستا همکاری خوبی 
برای تعریف و اجرای رویدادهای فرهنگی با شــهرداری 

دارند.

برگزاری ۲۰۰ رویداد فرهنگی
وی بــا اشــاره بــه برگــزاری ۲۰۰ رویــداد فرهنگی در ســال 
کــرد: ســال ویــژه ای بــرای  کیــد  گذشــته در خرم آبــاد تا
لرســتان در پیــش اســت و باید بــرای ثبت جهانــی دره 
کنیــم وتمامــی  ک تــلاش  خرم آبــاد و قلعــه فلــک افــلا
اقدامات در راســتای شناســایی ظرفیت های موجود و 

معرفی هویت شهری خرم آباد است.
شهردار خرم آباد ادامه داد: اجرای برنامه های فرهنگی 
و تورهای گردشــگری با هدف کمک به افزایش شــهرت 
جهانــی و ملــی و معرفــی ظرفیــت هــای شــهر خرم آبــاد 

ضروری است.
بارانــی بیرانونــد اظهــار کرد: بــا هدف کمک بــه افزایش 
شهرت ملی و جهانی شهر خرم آباد و همچنین با توجه 
بــه ماموریــت امســال اســتان و کشــور در ثبــت جهانــی 
ک و دره خرم آباد، بخشــی از پیوســت  قلعه فلک الافلا
ایــن ماموریت برگزاری برنامه های فرهنگی و اجتماعی 

است.
وی اضافــه کــرد:  تفاهم نامــه مکتوبی با شــرکت دانش 
بنیــان نــوآوران ملل با همــکاری شــهرداری منطقه ۲۲ 
تهــران بــرای برگــزاری یــک مســابقه رالــی خانوادگــی در 

تاریخ های ۱۷ تا ۱۹ خردادماه بسته شده است.
بارانــی بــا بیــان اینکــه مســیر برگــزاری ایــن رالــی بــزرگ 
خانوادگی از بام تهران تا بام خرم آباد خواهد بود، بیان 
کرد: در این مسابقه ۵۰۰ خانواده که عمدتا از دارندگان 
شــرکت ها و برندهای خودروســازی و افراد آزاد هستند 
حضــور خواهنــد یافــت کــه مســیر حرکــت آنهــا از پارک 
جنگلــی لتمــال منطقه ۲۲ تا بــام خرم آباد می باشــد و 
برنامــه های مفرحــی همچون برگزاری نمایشــگاه های 
صنایــع دســتی و غــذا و اجرای موســیقی محلــی نیز در 

دستور کار خواهد بود
ک«  »دره خرم آباد« و »فلک الافلا

نامزد ثبت جهانی در یونسکو
بارانــی بیرانونــد با بیان اینکه به مردم قول دادیم که در 
راســتای ارتقای نام خرم آباد و همچنین شــهرت ملی و 

جهانی شــهر خرم آبــاد اقداماتی را انجــام دهیم، گفت: 
در بحــث ایجــاد دلبســتگی و وابســتگی بــرای توســعه 
شهر خرم آباد در بین شهروندان نیازمند غرور و تعصب 
شهروندی و همچنین ارتقای اعتماد عمومی هستیم.

قلعــه  و  خرم آبــاد  دره  امســال  اینکــه  بیــان  بــا  وی 
ک« به عنــوان نماینــده ایــران در یونســکو  »فلک الافــلا
برای ثبت جهانی نامزد شده است، گفت: در این راستا 
همه ارکان مدیریت شهری باید تمام توان خود را به کار 

بگیرند تا این رویداد مهم عملیاتی شود.
کید بــر اینکــه این امــر نیازمند  شــهردار خرم آبــاد بــا تأ
پیوســت های فرهنگــی اســت، گفت: همــه باید تلاش 
ک« ثبــت  کنیــم تــا دره خرم آبــاد و قلعــه »فلک الافــلا

جهانی شود.
ج آزادی تهران در »روز خرم آباد« نورپردازی بر

بارانــی بیرانونــد در ادامــه ســخنان خــود بــا اشــاره بــه 
نام گــذاری یک خرداد به عنوان »روز لرســتان«، تصریح 
کــرد: از طــرف دیگــر ۲۰ اردیبهشــت هــم به عنــوان »روز 
خرم آباد« نام گذاری شده، در این راستا از ۲۰ اردیبهشت 
تــا یــک خرداد، یک ســری رویدادهای فرهنگــی را برگزار 

خواهیم کرد.
وی با اشاره به رویداد نورپردازی سه ساعته برج آزادی 
با اســتفاده از ظرفیت های فرهنگــی، تاریخی، طبیعی، 
اجتماعــی و معنــوی لرســتان و به ویــژه شــهر خرم آبــاد 
به عنــوان یکی از این رویدادها، عنوان کرد: در تاریخ ۲۰ 

اردیبهشت ماه این امر انجام خواهد شد.
شــهردار خرم آباد، بیان داشت: این رویداد از ساعت ۲۰ 

و ۳۰ دقیقه تا ۱۲ بامداد اجرا خواهد شد.
 »روز خرم آباد« 

ک« در محوطه قلعه تاریخی »فلک الافلا
بارانــی بیرانونــد در ادامــه ســخنان خــود با بیــان اینکه 
را  »روز خرم آبــاد«  اصلــی  اردیبهشــت ماه، مراســم   ۲۳
ک« را بــا حضور  در محوطــه قلعــه تاریخــی »فلک الافــلا
عموم مردم برگزار خواهیم کرد، گفت: در این مراســم از 
چهره های فرهنگی، ورزشی، علمی و… خرم آباد تجلیل 

به عمل خواهد آمد. 
وی با اشــاره به پیش بینی برنامه های شــاد و مفرح در 
ایــن روز برای شــهروندان، گفــت: همچنیــن در روز ۲۶ 
اردیبهشــت ماه، رویــدادی بــا مضمــون طنــز بــا عنوان 

»سی قافیه« برگزار خواهیم کرد.
شــهردار خرم آبــاد همچنیــن با اشــاره به رویــداد حضور 
ک« برای  ارکســتر ســمفونی تهران در قلعه »فلک الافــلا
ک«، گفت: ایــن برنامه با  اجــرای ســمفونی »فلک الافلا

حضور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار خواهد شد.
بارانی بیرانوند همچنین بیان داشــت: در تاریخ ۱۸، ۱۹ 
و ۲۰ خردادماه رالی خانوادگی از بام تهران تا بام لرستان 

را برگزار خواهیم کرد.



www.yadegaremrooz.ir
yadegar.emroz@gmail.com 6ë

ë
چهارشنبه 19 اردیبهشت ماه 1403 
شماره 1534

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: به همه باشگاه ها 
اعلام کردیم اگر کســی نمی تواند کرامت بانوان 
را در ورزشگاه ها حفظ کند، ممکن است حضور 

آنها را ممنوع کنیم.
مهــدی تاج در حاشــیه تجلیــل از قهرمانان با 

حضور رئیس جمهور اظهار داشت: امروز جلسه 
خوبــی برای مدال آوران اســت. موضوع ورزش 
قوی برای ایران قوی در حال اجرا است. فوتبال 
مــا حال خوبی دارد و جای تیم ملی اینجا خالی 
اســت، اگر بازی با قطر را از دســت نمی دادیم 

الان بچه ها اینجا بودند. البته فوتســال و فوتبال 
ساحلی ما قهرمان آســیا شد و در ساحلی سوم 
جهان هم شــدیم. در فوتســال مــردان هم در 
رنکینگ چهارم جهان شدیم و در بانوان هشتم. 
این داعتبار بسیار مهمی است. درست است که 

اینجا پاداشی نمی دهند، اما هشتم دنیا شدن با 
سرمایه گذاری که ژاپن و عربستان می کنند، این 
رتبه ارزشمند است. وی در مورد حضور فوتبال 
ســاحلی در جمع پاداش بگیران گفت: بهترین 
نتیجــه گروهــی را در میان رشــته های تیمی 
کســب کرده ایم. این را باید مدیون وزیر ورزش 
باشیم که پیگیری کرد که فوتبال ساحلی هم در 

جمع تقدیرها قرار بگیرد.

ورزش - سلامت

تاج: 

اگرباشگاهینتواندکرامتبانوانرادرورزشگاهحفظکند،ازحضورشانممانعتمیکنیم

مسعود عبدی، مالک خیبر از پروسه ۱۷ ساله 
ساخت ورزشــگاه جدید در خرم آباد صحبت 
کرد.خیبر خرم آباد صدرنشــین لیگ آزادگان 
که در فصل آینده قرار اســت این تیم را در 
جمع تیم های لیگ برتری ببینیم، در این فصل 
بازی های خود را در استادیوم تختی که شرایط 

خوبی هم ندارد برگزار کرده است.

این در حالی اســت که از سال ۱۳۸۶ کلنگ ساخت 
یک ورزشــگاه ۱۵ هزار نفری زده شده بود که عجیب 
است هنوز به بهره برداری نرسیده است. این مجموعه 
ورزشی قرار بود مرکز جامعی از سالن های ورزشی اعم 
از دو میدانی، استخر و اسب سواری و.. باشد اما به هر 
دلیلی ۱۷ سال اســت که طول کشیده و به سرانجام 
نرسیده اســت. ناگفته نماند که این پروژه حدود ۱۳ 

سال متوقف شده بود.
برای باشــگاه خیبر خرم آباد که فصل آینده در لیگ 
برتر فعالیت خواهد داشت، وجود یک استادیوم مجهز 
و مطابق با اســتانداردها، ضرورت به شــمار می رود و 
به یکی از دغدغه های ورزشــکاران این استان تبدیل 
شــده است. در این راســتا در مصاحبه ای که مسعود 
عبدی مالک باشگاه خیبر با خبرنگار ما انجام داد، در 
مورد روند تکمیل ســاخت این ورزشگاه و موارد دیگر 

صحبت کرد که در ادامه می خوانید.
عبــدی در مورد روند ســاخت این ورزشــگاه گفت: 
ورزشــگاه 15 هزار نفــری خرم آبــاد از زمان آقای 
احمدی نژاد کلنگ زنی آن آغاز شد و در دولت آقای 
رئیســی نیز پیشرفت خوبی داشت منتها قابلیت بهره 
برداری طبق اســتاندارهای سازمان لیگ را نداشت و 

برای تکمیل آن باید هزینه می شد.
وی افزود: ما انتظار داشــتیم که در سال گذشته این 
پروسه تکمیل شود و زمان زیادی را بابت این موضوع 
از دســت ندهیم اما بیش ازحد انتظار زمان برد. البته 

ناگفته نماند از زمانی که آقای قاضی زاده مرادی مدیر 
کل محترم ورزش و جوانان و همچنین روزهای اخیر 
که دکتر شفقت استاندار محترم بر مسند کار نشسته 
اند، فشار مضاعفی ایجاد شد و اعضای کمیسیون نیز 
همراهی داشتند و طبق ماده 27 با واگذاری ورزشگاه 
۱۵ هزار نفری به باشــگاه خیبر موافقت شد اما هنوز 
قرارداد آن منعقد نشــده اســت. امیدواریم که عقد 
قــرارداد و روند اجرایی آن خیلی زمان نبرد و بتوانیم 
عملیات های بیش تری در ورزشــگاه انجام دهیم که 
بتوانیم یک ورزشگاه در شــان تیم خیبر خرم آباد و 

هواداران محترم این تیم تحویل بدهیم.
او در مورد نام این ورزشــگاه اعلام کرد: همین جا هم 
اعلام می کنم که انشــاالله ورزشــگاه را هم »لر آرنا« 
نام گذاری می کنیم چون که این ورزشــگاه متعلق به 
قوم لر هســت و به دلیــل جایگاهی که خیبر در بین 
لر تباران عزیز دارد، اسم ورزشگاه را این گونه انتخاب 

می کنیم.
عبدی در مورد سطح این استادیوم در مقایسه با سایر 

ورزشــگاه های آســیایی عنوان کرد: تلاش می کنیم 
یک اســتادیوم خاص تحویل بدهیم که در شأن این 
تیم و هوادارانش باشــد. این اســتادیوم همچنین از 
اســتاندارهای لازم برخوردار خواهد بود که متعلق به 

قوم لر است.
او ادامه داد: من یکی از آرزوهایم این است که از نظر 
زیر ســاختی به باشــگاه خیبر خدمتی کرده باشم تا 
این باشــگاه به یکی از باشگاه های نمونه ایران و آسیا 
تبدیل شود. مالک خیبر خرم آباد در مورد شانس زیاد 
صعود این تیم به لیگ برتــر بیان کرد: رقابت خیلی 
سخت اســت، ما شانس اول هستیم اما امیدواریم که 
صعود ما قطعی شــود. در هفته آینده بازی ســختی 
مقابل شهرداری آستارا داریم که امیدواریم با پیروزی 
در ایــن بــازی، قدمی به ســوی صعــود برداریم. ما 
هدفمان این است که در پنج بازی آینده قدم به قدم 
جلو برویم و در نهایت به آن چیزی که شایســته اش 

هستیم برسیم و بتوانیم هواداران را خوشحال کنیم.
وی در مورد نحوه مدیریتش در این تیم و برنامه های 

آینده در صــورت صعود خیبر به لیگ برتر گفت: من 
ایمــان دارم به صعود این تیم به لیــگ برتر، قبل از 
هر چیزی شــخصا هوادار این تیم محسوب می شوم 
و دوســت دارم که در تمام روزهای سخت و روزهای 
شادی در کنار تیمم باشــم. در نتیجه برای مدیریت 
این تیم نیز باید زمان گذاشت و برنامه خوبی را برای 
لیگ برتر باید تــدارک دید. اما بعد از صعود در مورد 
برنامه های باشگاه برای تقویت و آماده سازی صحبت 
خواهیــم کرد. در حال حاضر تمام تمرکز اعضای تیم 
و خود من روی بازی های باقی مانده اســت و دغدغه 
مــا مربوط به امور زیر ســاختی اســت و امیدوارم با 
کمک اســتاندار عزیز آقای شفقت بتوانیم کارهایمان 
را جلــو ببریم، حضور اســتاندار و آقــای قاضی زاده 
امور را پیگیری کنیم، آن ها متوجه درخواســت های 
ما هســتند و این بسیار خوب است که نشان می دهد 
می توانیم این پروژه به زودی به سرانجام برسانیم که 
در نهایت قابلیت خوبی برای نشــاط مردم لر داشته 

باشد.
وی ادامــه داد: من به عنوان یک فرزند کوچک از قوم 
لر وظیفه خودم می دانم که در این زمینه کمک کنم و 
این مسئولیتی که روی دوش من است را به سرانجام 

برسانم.
عبــدی در پایان صحبت های خــود را این گونه تمام 
کرد: امیدوارم در بازی های باقی مانده تا پایان فصل، 
اخلاق رعایت شود، در مسابقه و مقابل حریف، ژست 
اخلاقی مهم نیســت بلکه عملکرد اخلاقی مهم است 
که در غیر این صورت خیانت به ورزش است و جوانان 
نیز از ورزش کشــور ما نا امید خواهند شد. دوستان 
متوجه باشــند که رفتار و کردار آن ها تاثیر زیادی بر 
تماشاگران خواهد گذاشت. همه ما دنبال یک رقابت 
ســالم هستیم ولی حق نداریم دیگران را متهم کنیم. 
امیدوارم خداوند متعال قبل از بخشیدن هر نعمتی به 

ما، ظرفیت آن را نیز به ما بدهد.

دبیر انجمن متخصصیــن بیماری های عفونی 
ایــران می گوید: آبله مرغان، بیماری شــایع 
کودکان اســت و به شدت مســری است. به 
طوری که اگر فرد سالم در تماس با یک بیمار 
مبتلا قرار گیرد، بیــش از ۹۸ درصد احتمال 

دارد که مبتلا شود.

آبله مرغان، بیماری شــایع کودکان است و با آن که 
بزرگسالان هم به آن مبتلا می شوند و اتفاقا عوارض 
و شــدت بیماری در آنها بیشــتر است، اما بیشترین 
شیوع آن در سنین ۵ تا ۱۰ سال است.امسال موارد 
ابتلای کودکان به آبله مرغان در کشــور چشمگیر به 
نظر می رســد که البته طبق گفته مسئولان، با این 

حال این آمار به آمار سال ۱۴۰۲ نمی رسد. 
میزان ابتلا به این بیماری در اوایل فصل بهار و اواخر 
فصل پاییز سال گذشــته افزایش بسیار چشمگیری 

یافت. 
به طوری که یکی از بیمارستان های کشور اعلام کرد 
میزان مراجعه کودکان مبتلا به آبله مرغان نسبت به 
سال گذشته )سال ۱۴۰۱( افزایش ۷ برابری داشته 

است.
به گفته متخصصان، افزایــش ناگهانی موارد ابتلا از 
پارســال تا کنون، دو دلیل بسیار مهم دارد؛ اول این 
که پاندمــی کرونا به پایان رســیده و دیگر این که 

بیشترین شیوع این بیماری در فصل بهار است.
۲ دلیل مهمِ افزایش آمار آبله مرغان در کشور

دکتر آمیتیس رمضانی، متخصص بیماری های عفونی 
و دبیر انجمن متخصصین بیماری های عفونی ایران 

در این رابطه می گوید: بیشــترین شیوع آبله مرغان 
در اواخر زمســتان و اوایل فصل بهار است و همیشه 

همین طور بوده است.
 اما دلیل افزایش چشــمگیر آمار این بیماری از سال 
گذشــته تا کنون این اســت کــه در دوران پاندمی 
کرونا، ارتباط و تماس کودکان کاهش پیدا کرده بود 
و میــزان ابتلا به آبله مرغان هم در ســال های کرونا 
کاهش یافت. ســال ۱۴۰۲ ارتباط کودکان به دلیل 
بازگشــت به زندگی عادی افزایش یافت و به همین 
دلیل، میزان ابتلا به آبله مرغان نســبت به سال های 

گذشته افزایش بیشتری پیدا کرد.
این متخصــص بیماری های عفونــی ادامه می دهد: 
قبل از پاندمی کرونا کودکان مدام در محیط مدرسه 

و مهدکــودک حضور داشــتند و با انواع و اقســام 
ویروس های تنفســی و ویروس هایی مثل آبله مرغان 
در تمــاس بودند. به همین دلیل همیشــه حتی به 
شــکل خفیف مبتلا می شدند و همین باعث می شد 

که سطح ایمنی شان تا حدی حفظ شود. 
اما در دوره کرونا چون بچه ها بیشــتر در خانه بودند 
و کلاس هــا آنلاین برگزار می شــود، تماس شــان با 
ویروس ها کم شــد. الان که دوباره تماس ها شــروع 
شــده، طبعا دوباره افزایش مــوارد ابتلا به عفونت ها 

را داریم.
بــه گفته رمضانــی، این موضوع فقــط هم مختص 
آبله مرغان نیســت. بعد کرونا موارد ابتلا به ویروس 
پنوموکوک هم بیشــتر شــد و یک پیک داشــتیم. 

همچنین مواردی از طغیان سرخک را داشتیم. 
با این که کشور ما در مرحله حذف بیماری سرخک 
بود. دلیلش هم این است که در دوره کرونا خیلی از 
والدین از ترس ابتلای کودکان شــان به کرونا، آنها را 
برای تزریق واکســن نمی آوردند. به همین دلیل هم 
در ایران و هم در ســایر کشــورها مواردی از طغیان 
سرخک داشته ایم. کلا الگوی بیماری ها به خصوص 
ویروس هــای عفونی و باکتریایی بعــد از دوره کرونا 

تغییر کرد و موارد ابتلا به آن بیشتر شد.
ë بزرگسالان مبتلا نمی شوند؟

ویروس آبله مرغان، بیماری شــایع بین کودکان و به 
شــدت مسری اســت و به گفته رمضانی، فردی که 
تاکنون مبتلا نشده، اگر در تماس با یک بیمار مبتلا 
قرار گیرد، نزدیک بــه ۱۰۰ درصد احتمال دارد که 

مبتلا شود. حتی اگر در سنین بالا باشد.
دبیر انجمن متخصصیــن بیماری های عفونی ایران 
تاکید می کند: هر قدر در ســن پایین تر مبتلا شویم، 
بهتر اســت. چون عــوارض و شــدت آبله مرغان در 
کودکان کمتر است و در بزرگسالان عوارض و شدت 

بیشتری دارد.
ë آبله مرغان چه علائمی دارد؟

رمضانــی با بیان ایــن که آبله مرغــان، یک بیماری 
ویروسی اســت و طبیعتا علائم مشــترک زیادی با 
بیماری های ویروســی دیگــر دارد و به همین دلیل 
خیلی اوقــات، افراد این بیماری را بــا بیماری های 
مشابه آن اشــتباه می گیرند، می گوید: آبله مرغان در 
ابتدا یک سری علائم عمومی دارد که ممکن است با 

همه عفونت های ویروسی دیگر اشتباه گرفته شود.

سلامت

عبدی: 

ورزشگاه لُرآرنا در شأن هواداران خیبر خواهد بود 

علت افزایش آمار آبله  مرغان در ایران چیست؟
آگهی مزایده 

اموال بازداشتی پرونده اجرائی کلاسه 140104001087001513

بــه موجب پرونده اجرائی کلاســه 140104001087001513 به شــماره 
بایگانی 140200495 تمامت ششــدانگ خودرو سواری پژو پارس سفید به 
شــماره 41 ایران 769 ط 46 متعلق به خانم/ آقای – مجتبی کشــاورز نام 
پدر: مراد تاریخ تولد: 1370/05/25 شــماره ملی: 4840042799 شــماره 
شناسنامه: 4840042799 به نشانی: ازنا کوی امام حسین فاز 1 خ معلم ک 
شــهید کرمی پ 6 که در قبال تعداد 500 سکه طلا تمام بهار آزادی مهریه 
خانم – زهره کشــاورز نام پدر: ناصر تاریخ تولد: 1374/02/15 شماره ملی: 
5560666890 شماره شناســنامه: 5560666890 به نشانی: اسلامشهر خ 
المهدی ک 7 پ 17 برابر – ســند ازدواج: شماره سند : 18693 تاریخ سند 
: 1394/07/06 دفترخانه صادر کننده : دفتر خانه ازدواج شــماره 3 شــهر 
اسلامشهر استان تهران بازداشت گردیده است. و بعلت عدم ایفای تعهد توسط 
متعهد منجر به صدور اجرائیه تحت شــماره 140104183990000134 از 
دفتر خانه ازدواج شــماره 3 شهر اسلامشهر اســتان تهران و تشکیل پرونده 
اجرائی به کلاســه فوق در واحد اجرای اسناد رسمی اسلامشهر شده است و 
جهت ادامه عملیات اجرائی به این اداره نیابت داده شده است که برابر نظریه 
مورخ 1402/12/26 کارشناس رسمی دادگســتری توصیف اجمالی خودرو 

بازداشتی عبارت است از :
نوع وسیله نقلیه: ســواری- سیستم و تیپ آن: پژو پارس tu5- نوع سوخت: 
بنزین- رنگ: ســفید- مدل: 1394- تعــداد محور: 2- تعداد چرخ: 4- تعداد 
ســیلندر: 4- شماره موتور: 1390099921B شــماره شاسی: 886535 – 
وضعیت موتور: مستعمل- وضعیت شاسی: مستعمل- وضعیت اتاق: مستعمل 
سالم- وضعیت دستگاه انتقال نیرو: مستعمل آماده بکار- وضعیت شیشه ها: 
سالم- وضعیت لاســتیک ها : مستعمل در حد 55 درصد آج دارد- وضعیت 
کولر: دارد- قابلیت شــماره گذاری : پلاک دارد ضمنا بیمه شــخص ثالث تا 
1402/06/10 دارد که طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری به مبلغ چهار 
میلیارد و ششــصد و پنجاه میلیون ریال )4.650.000.000( ارزیابی شــده 

است 
که جهت وصول طلب بســتانکار و حقو ق دولتی پرونده کلاسه فوق الذکر از 
ساعت 9 الی 12 روز دوشنبه مورخ هفتم خرداد ماه سال یک هزار و چهارصد 
و ســه در اداره ثبت اسناد و املاک شهرســتان ازنا واقع در ازنا انتهای بلوار 

ولی عصر )عج( جنب دادگستری از طریق مزایده حضوری بفروش میرسد.
مزایده از مبلغ ارزیابی )پایه( شــروع و به بالاترین قیمت که خریدار داشــته 
باشد فروخته خواهد شد شرکت در جلسه مزایده منوط به پرداخت ده درصد 
از مبلغ پایه کارشناســی به حساب ســپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده 
قانونی او در جلسه مزایده است و برای عموم آزاد است و برنده مزایده مکلف 
اســت مابه التفــاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنــج روز از تاریخ مزایده به 
حساب ســپرده صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر 
مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند مبلغ واریزی سپرده مذکور 

قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد.
طالبین و خریداران می توانند جهت شــرکت در مزایده در وقت مقرر با ارائه 
چک رمز دار به مبلغ پایه در جلسه مزایده به نشانی فوق شرکت نمایند لازم 
به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب 
و یا حق اشــتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز 
بدهی های مالیاتی  و عوارض شــهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه 
رقم قطعی آن معلوم شــده یا نشده باشــد بر عهده برنده مزایده است و نیز 
در صــورت وجوه مازاد، وجوه پرداختی بابــت هزینه های فوق از محل مازاد 
به برنده مزایده مســترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول می 
گرددو تنظیم سند انتقال موکول به ارائه مفاصا حسابهای دارایی و شهرداری 

و... خواهد بود.

تاریخ انتشار آگهی مزایده: 1403/02/19

ی یوسف خیر

مسئول واحد اجرای اسناد رسمی ازنا

بدون توجه به جام حذفی!

دو سهمیه آسیایی ایران مشخص شدند

دو تیــم بالانشــین لیــگ برتر 
توانستند ســهمیه آسیایی خود 
را در فاصله چهار هفته مانده به 

پایان فصل قطعی کنند.
استقلال و پرسپولیس در فاصله 
چهار هفته مانده به پایان فصل 
جــاری لیــگ برتر بــه ترتیب 
اختلاف 10 و 9 امتیازی با تیمِ 
رده سومی ســپاهان دارند و در 
این شــرایط هم باید قهرمانی و 
نایب قهرمانی را بین آبی و قرمزها تقســیم کرد و بعید اســت اتفاقی غیر از 
این رخ بدهد، اما جایگاه دوم تیم هم بیشتر از رتبه سوم هم پایین نمی آید 
و تراکتور نمی تواند خطری برای جایگاه ســرخابی ها داشــته باشد. پایان 
زودهنگام و غیرمنتظره اســتقلال و پرسپولیس در رقابت های جام حذفی 
موجب شــده تا تمرکــز هر دو تیم فقط روی لیگ برتر باشــد و بتوانند با 
انگیزه بیشتری به سمت قهرمانی بروند، اما در این شرایط و در فاصله چهار 
هفته مانده به پایان فصل، سهمیه آسیایی هر دو تیم با توجه به برتری در 
بازی های روز گذشــته قطعی شده است. فوتبال ایران در فصل 2024-25 
دو ســهمیه مســتقیم و یک ســهمیه پلی آف در لیگ نخبگان آسیا و یک 
سهمیه مســتقیم در لیگ قهرمانان آسیا دارد که استقلال و پرسپولیس با 
وجود کنار رفتن از رقابت های جام حذفی، قطعا دو سهمیه از این 4 سهمیه 
که اشــاره شد را همین حالا به دست آورده اند. جدا از بحث برنده ی نهایی 
جام حذفی فوتبال ایران که بین هشت تیم مشخص می شود و قهرمانِ آن 
ســهمیه پلی آف لیگ نخبگان آسیا را به دست می آورد، تیم های اول و دوم 
فصل جاری لیگ برتر ســهمیه مســتقیم برای حضور در جمع نخبگان را 
می گیرند و تیم ســوم هم )اگر سپاهان نباشد(، وارد لیگ قهرمانان خواهد 
شــد. سپاهان به دلیل اختلاف امتیازی با استقلال و پرسپولیس بعید است 
به رتبه های اول یا دوم برســد، اما قهرمانی در جام حذفی می تواند آنها را 
صاحب ســهمیه پلی آف لیگ نخبگان آســیا کند ولی در صورتی که یک 
تیــم دیگر به قهرمانی در حذفی برســد، طلایی پوشــان اصفهان فقط با 
کســب رتبه سوم در فصل جاری لیگ برتر به سهمیه آسیایی و البته لیگ 
قهرمانان می رســند. اما نکته مهم اینجاست که تراکتور به دلیل فاصله 13 
امتیازی با اســتقلال و 12 امتیازی با پرسپولیس )و احتساب بازی رودررو 
کــه قرمزهای پایتخت موفق بوده اند(، به طــور قطعی در یکی از رتبه های 
اول یا دوم قرار نمی گیرد و در این شــرایط نیز رتبه سرخابی های پایتخت 
از سوم پایین تر نمی آید و در این شرایط آنها سهمیه آسیایی خود را قطعی 
کرده اند. حتی اگر فرض بگیریم استقلال یا پرسپولیس از جایگاه های فعلی 
خود پایین تر بیایند و فصل را با قرار گرفتن در رتبه سوم به پایان برسانند 
هم ســهمیه آســیایی برای آنها حفظ می شــود و اگر هم به لیگ نخبگان 
نرسند، سهمیه مســتقیم برای حضور در لیگ قهرمانان را گرفته اند. البته 
استقلال و پرســپولیس هفته آینده می توانند سهمیه حضورشان در لیگ 
نخبگان آسیا را قطعی تر از حالا کنند و با برتری مقابل حریفان خود )فولاد 
خوزســتان و هوادار(، صاحب این سهمیه شوند و توجهی هم به نتایج جام 

حذفی نداشته باشند.

خبر

دکترای تخصصی علوم و صنایع غذایی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهیدبهشتی، گفت: از مصرف قوطی  کنسروهایی 
با ســطح چرب، بادکرده، دارای نشــتی و یا با ظاهر غیر 

نرمال و دارای کف جدا پرهیز کنید.
دکتر ســعیده شــجاعی علی آبــادی  دربــاره مصرف 
کنسروهای آماده مصرف مثل رب گوجه فرنگی، عوارض 
نجوشاندن کنسرو تن ماهی و ضرب دیدگی قوطی کنسرو 

مواردی را مطرح کرد.
وی با اشاره به اینکه رب گوجه فرنگی در دسته مواد غذایی 
اســیدی قرار دارد افزود: پس از باز شــدن درب قوطی 
کنسرو محیط مناسبی برای رشد کپک ها ایجاد می شود.

وی ادامه داد: کپک ها توانایی تولید توکسین هایی تحت 
عنوان مایکوتوکســین ها را دارند که معمولا باعث ایجاد 
مسمومیت های مزمن بر اثر مصرف طولانی مدت غذاهای 

آلوده به آن ها می شوند.
 این عضو هیئت علمی دانشــگاه خاطرنشــان کرد: در 

رب گوجه فرنگی رشــد کپک ها می توانــد باعث ایجاد 
مایکوتوکســین هایی مانند آلترناریول و پاتولین شود و 
از آنجایــی که امکان نفوذ این ترکیبات به بخش هایی از 
رب گوجه که در آن ها کپک دیده نمی شــود وجود دارد، 
بنابراین توصیه می شود که از مصرف رب کپک زده پرهیز 

شود.
وی در ادامه با اشــاره به اینکه کنسرو تن ماهی در دسته 
غذاهای کم اسید بوده و کنسرو کردن آن در قوطی امکان 
رشد باکتری کلســتریدیوم بوتولینوم را فراهم می کند 
اضافه کرد: کلستریدیوم بوتولینوم باکتری است که توانایی 
تولید نوروتوکسین بسیار سمی را دارد،  البته در صنعت با 
انجام استریلیزاسیون تجاری در دمای بالای 100 درجه 
ســانتی گراد اسپور این باکتری و در نتیجه امکان تولید 
توکسین به نزدیک صفر می رسد، بنابراین امکان نگهداری 
کنسرو تن ماهی در دمای محیط بدون نیاز به نگهدارنده 

وجود خواهد داشت.

دکتر شــجاعی ادامه داد: کفایــت فرایند حرارتی که در 
صنعت تولید کنســرو تن ماهی اعمال می شود، نگرانی 
وجود توکســین را در قوطی کاهش  داده، اما همچنان 
توصیه اکید این است که قبل از مصرف کنسرو ماهی را 

برای 20 دقیقه بجوشانید.
عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشکی شهیدبهشتی 
نگرانی اصلی را در مورد تولید بوتولیسم، تولید کنسروهای 
خانگی وغذاهای کم اســید عنوان کرد و گفت: به دلیل 
عدم کفایت فرایند حرارتی احتمال تولید توکســین در 

کنسروهای خانگی وجود دارد.
نحوه مصرف باقی مانده کنسرو ماهی از دیگر مواری بود 
که دکتر شــجاعی به آن اشــاره کرد و ادامه داد: توصیه 
می شود که باقی مانده تن ماهی مصرف نشود اما در غیر 
این صورت، در دمای یخچال )حداکثر 3 درجه ساتی گراد( 

و نهایتا برای مدت سه تا چهار روز قابل نگهداری است.
وی هشدار داد: از مصرف کنسروهایی که قوطی های آن 

بادکرده، سطح چرب یا دارای نشتی دارند و یا قوطی هایی 
که ظاهر غیر نرمال و کف دار شده اند پرهیز کنید.

این عضو هیئت علمی دانشگاه تاکید کرد: توجه داشته 
باشید اگر قوطی کنسرو مشکلاتی همچون بادکردگی، 
چربی در ســطح و یــا ظاهر غیرنرمــال دارد، برای دور 
ریختن آن هم دقت کنید، این کنسروها را در بسته بندی 
پلاستیکی و در دولایه انجام دهید و توجه داشته باشید 
که قوطی و محتویات آن را جدا از زباله های قابل بازیافت 

امحا کنید.

باید و نبایدهای غذاهای کنسروی
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چهارشنبه 19 اردیبهشت ماه 1403 
نفت و انرژیشماره 1534

 آگهی مزایده
 اموال غیر منقول مورد وثیقه

مورد مزایده عبارت است از:
1- ششــدانگ عرصه و اعیان ساختمان مسکونی تحت پلاک ثبتی 223 فرعی از 235 اصلی به 
مســاحت 455/79 مترمربع بخش یازده الشــتر به مالکیت مسعود مراد زاده د به نشانی: الشتر- 

بخش فیروزآباد- خیابان اصلی امام ره- کوچه 6 متری خزایی شمت راست پشت کلانتری
الف: برابر نامه شــماره 9000614 مورخه 03/28/ 1402 دفتر بازداشــتی این اداره حدود ملک 

مورد مزایده طبق سند مالکیت می باشد
ب: برابر نظریه کارشــناس رسمی عرصه به دو بخش تقسیم شده که دو عمارت مجزا در آن قرار 
گرفته که اســکلت عمارت تک طبقه از مصالح بنایی و نوع سقف طاق ضربی و نمای آجرگری و 
بصورت مسکونی و عمارت دو طبقه مجاور دارای همکف با کاربری پارکینگ که استفاده مسکونی 
دارد و طبقه اول مسکونی و نوع سازه مصالح بنایی و سقف طاق ضربی و پ.شش کف موزائیک و 
نمای بیرونی آجر که جمعا به ارزش 28357850000 ریال ) بیست و هشت میلیارد و سیصد و 
پنجاه وهفت میلیون و هشتصد و پنجاه هزار ریال( ارزیابی شده و ملک موصوف دارای 2 انشعاب 

آب- برق و گاز میباشد.
ج: برابر گواهی شــماره 58000050 مورخه 1403/01/30. مامــور اجرای این اداره ملک مورد 
مزایده به شــرح ذیل توصیف اجمالی گردیده اســت: کلیه مشخصات ملک با مندرجات بند الف 

و ب منطبق است
د: برابر نامه شــماره 5186/666- 1402/11/14 بســتانکار ملک مورد مزایــده فاقد بیمه نامه 

میباشد
ملک فوق با جمیع ملحقات و منضمات شرعیه و عرفیه و به موجب پرونده اجرائی 140200018 
اجرای این اداره صادره له بانک کشاورزی الشتر مستند به سند رهنی شماره 5633- 87/06/20 
تنظیمی دفتر اسناد رسمی شماره2 سلسله علیه محمد علی حسنوند و مسعود مرادزاده از طریق 
مزایده به فروش میرســد جلسه مزایده حضوری از ساعت 9 الی 12 روز دوشنبه 1403/03/07 
در محل دایره اجرای اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سلسله واقع در الشتر، خیابان کهمان، 
خیابــان جهــاد برگزار و مزایده از مبلغ پایــه پلاک ثبتی 223 فرعــی از 235 اصلی، به ارزش 
28357850000 ریال ) بیســت و هشــت میلیارد و سیصدو پنجاه و هفت میلیون و هشتصد و 
پنجاه هزار ریال( ملکی مسعود مرادزاده بانضمام حق مزایده متعلقه و حقوق دولتی متعلقه شروع  
به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. حق مزایده زاید بر مبلغ مزایده بر عهده برنده 
مزایــده خواهد بود خریداران میتوانند ضمن پرداخت ده درصد از مبلغ پایه مزایده به حســاب 

سپرده ثبت در وقت مقرر در جلسه مزایده شرکت نمایند.
در ضمن بدهی مالیاتی، عوارض شــهرداری، بدهی آب و برق و گاز و تلفن، اعم از حق انشــعاب 
یا اشــتراک یا مصرف، در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد، مشخص نگردیده، چنانچه از 
این بابت تا روز فروش بدهی داشــته باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود و تنظیم سند انتقال 
موکول به ارائه مفاصا حساب دارایی و شهرداری و پرداخت کلیه هزینه های قانونی وفق مقررات 

خواهد بود.
تاریخ انتشار: 1403/02/19 
جلسه مزایده: 1403/03/07

فرشادبازوندژاد
رویس اداره ثبت اسناد و املاک سلسله

وزارت نفت و ســازمان انرژی اتمی ایران، به عنوان 
صنایع حیاتی در کشور، اوایل این هفته تفاهم نامه 
امضا کردند تا از دســتاوردهای یکدیگر به صورت 
متقابل بهــره  ببرند. اما در این میان شــاید برای 
خیلی از مردم این ســؤال پیــش بیاید که این دو 

صنعت چه کمکی می توانند به  یکدیگر کنند؟
یکی از مدیران صنعت هســته ای که روزگاری در 
زمان جنگ تحمیلی سکان وزارت نفت را در دست 
داشــت و نقش اساسی نیز در رشد سال های اخیر 
ســازمان انرژی اتمی ایفا کرد، غلامرضا آقازاده، از 
مدیــران موفق وزارت نفت اســت. ارتباط این دو 
صنعــت راهبردی در ایران از دیرباز به دلیل حضور 
وی وجود داشته است، اما به نظر می رسد در دولت 
ســیزدهم این ارتباط رشــد و ارتقا خواهد یافت. 
یکی از نشــانه های آن هم امضای تفاهم نامه جامع 
همکاری های دو مجموعه با یکدیگر است. شاید در 
جامعه، صنعت هسته ای محدود به چرخه سوخت 
هسته ای و نیروگاه های اتمی تلقی شود، به همین 
دلیل در این نوشــتار تلاش می شــود کاربردهای 
صنعت هســته ای در صنعت نفت به صورت خلاصه 

بیان شود.
شــرح و بســط علمی تفاهم نامه اخیر بین این دو 
صنعت بزرگ کشــور در فرصتی دیگر و در مجامع 
علمــی و صنعتی بایــد در دســتور کار دو طرف 
باشــد. بی شــک مهم ترین نقش انرژی هسته ای 

در جهــان امروز، تولید برق هســته ای اســت که 
به صورت میانگین حــدود ۱۰درصد برق جهان را 
تأمین می کند. متأســفانه کشور ما در این شاخص 
بــا میانگین جهانی فاصله دارد، که امید اســت با 
اقدام های در حال انجام ســازمان انرژی اتمی، در 
سال های آینده کمتر شود. باید توجه داشت که به  
دلیل ناترازی برق در سال های اخیر، دولت صنایع 
بزرگ را به سمت مشارکت در تأمین برق مورد نیاز 

خود سوق داده است.
همچنیــن، از محل صرفه جویی ناشــی از مصرف 
سوخت فســیلی، مشــوق هایی برای نیروگاه های 
تولیدکننــده برق پاک و ســایر صنایــع قرار داده 
شــده اســت که وزارت نفت می توانــد در هر دو 
زمینه، کمک شایانی به توسعه برق هسته ای کند. 
رادیوایزوتوپ ها به دلیل خواص خود نقش بارزی در 
صنعت ابزار دقیق و سنجش گرها دارند و به همین 
دلیل رادیومتریک و ابزار دقیق هســته ای یکی از 
مهم ترین زمینه های کاربرد فناوری هســته ای در 
صنعت نفت است. سازمان انرژی اتمی از سال های 
دور در این زمینه فعالیت موفق و بســیار پرثمری 
داشــته و بســیاری از صنایــع را از واردات ایــن 

تجهیزات بی نیاز کرده است.
چاه پیمایی و اکتشــاف مخازن نفت و گاز، ردیابی 
ســیال با مواد نشان دارشــده با رادیوایزوتوپ ها و 
نشــت یابی با رادیوایزوتوپ ها ازجمله نشــت یابی 
خطــوط لولــه زیرزمینی نفت، ضخامت ســنجی، 
تشخیص عیوب به روش رادیوگرافی، جریان سنج/

غلظت ســنج دوفازی، سطح ســنج و ارتفاع ســنج 
هســته ای نقطه ای و پیوســته مخــازن به ویژه در 
ســیالات دوغابــی و تشــخیص ســطوح مرزی، 
چگالی ســنج هســته ای، چگالــی – سطح ســنج 
هسته ای، رسوب سنج هســته ای برای اندازه گیری 
آنلاین و غیرمخرب ضخامت رسوبات درون خطوط 
لوله، بازرســی برای تشــخیص عیوب ســاختاری 
یــا عملکردی برج هــای فرایندی با گاما اســکن، 
تصویربرداری نوترونــی از اجزای داخلی قطعات و 
درکل بســیاری از آزمون های غیرمخرب، از موارد 

در حال انجام در این حوزه است.
از خدمات جانبی واحدهای مختلف این ســازمان 
در ایــن بخــش می توان بــه تولید چشــمه های 
رادیواکتیو مورد نیاز دســتگاه های مختلف از نوع 
نقطــه ای و میلــه ای، خدمات پســمانداری برای 
مراقبت از چشــمه های رادیواکتیو استفاده شــده، 
تولید چشمه های مورد اســتفاده در کالیبراسیون 
و تعمیرات و استانداردسازی تجهیزات ابزار دقیق 

پرتوی اشاره کرد.
از دیگــر کاربردهای فناوری هســته ای در صنعت 
نفــت و دیگر صنایع وابســته می تــوان به کاربرد 
پرتوها در تبدیل مواد یا بهبود خواص مواد اشــاره 
کــرد. ازجمله ایــن موارد می توان شیرین ســازی 
میعانــات خام تــرش، کراکینگ مشــتقات نفتی 
ســنگین و تبدیل به نفت ســبک، ارتقای خواص 
فیزیکی و مکانیکی پلیمرها، و اســتحصال سوخت 
از پسماندهای پلاستیک به روش پیرولیز حرارتی 

- پرتوی را نام برد.
یکــی دیگــر از زمینه های کاری ســازمان انرژی 

اتمی و صنعت هســته ای، کار روی انواع ایزوتوپ  
پایــدار ازجمله آب  ســنگین اســت. اســتفاده از 
اکســید دوتریوم )آب سنگین( به عنوان ردیاب در 
صنایع بالادســتی و مخازن و چاه های نفت و گاز، 
 )Finger Printing( شناسایی هویت ســیالات
میدان های نفتی منتخب با استفاده از آنالیز غنای 
ایزوتوپ های پایدار ســیالات مخزنی )آب و نفت( 
میدان های نفتی، و آنالیــز ایزوتوپی ایزوتوپ های 
پایدار ســبک )هیدروژن، اکسیژن، کربن، نیتروژن 
و گوگرد( ازجمله خدمات قابل ارائه در این بخش 

است.
فنــاوری پلاســما از دیگر زمینه هــای فعالیت در 
صنعت هســته ای به  شمار می رود که در سال های 
اخیر با اقبال دوچندان همراه شده است و ازجمله 
کاربردهای آن در صنعت نفت می توان به ســاخت 
مشعل و چشمه پلاســمایی، ازدیاد برداشت نفت 
با اســتفاده از فناوری پلاســما، امحای پسماندها 
به کمک زباله ســوز پلاســمایی و گوگردزدایی از 
ترکیبات نفتی اشــاره کرد. شــایان ذکر است که 

برخی از موارد بالا در مرحله تحقیقاتی است.

عضو کمیســیون انرژی مجلس گفت: تولید 
بنزین در پالایشــگاه آبــادان از ۸ میلیون 
لیتر در روز در ابتدای دولت سیزدهم به ۱۵ 
میلیون لیتــر و تولید گازوئیل از ۱۵ میلیون 
لیتر آن زمان به ۱۹ میلیون لیتر رسیده است.

علیرضا ورناصری در مورد پالایشــگاه آبادان گفت: 
براســاس گزارشــی که وزیر نفت اخیرا در هیات 
دولــت ارائه کرده، در ســال ۹۴ وزیر وقت نفت به 
علــت زیانده بودن این پالایشــگاه اعــلام کرد که 
دولت حاضر است این پالایشگاه را به صورت رایگان 

واگذار کند.
وی افزود: این اساس موضوع است که با وجود اینکه 
از ســال ۹۴ تا الان چیزی حدود ۱۰ ســال از این 
داستان گذشــته با همت متخصصان و پیمانکاران 
و خصوصا توان ســازندگان داخلی، خوشبختانه فاز 

دوم این پالایشگاه به بهره برداری رسید.
نماینده مردم مسجدسلیمان، لالی، اندیکا و هفتکل 
در مجلس بیان کرد: اینکه پالایشگاه آبادان در سال 
گذشته حدود ۱۲ همت ســوددهی داشته به این 
دلیل بوده که اکنون تولید بنزین در این پالایشگاه 
از ۸ میلیون لیتر در روز در ابتدای دولت سیزدهم 
بــه ۱۵ میلیون لیتر و تولید گازوئیل از ۱۵ میلیون 

لیتر آن زمان به ۱۹ میلیون لیتر رسیده است.
ورناصــری عنــوان کــرد: مزیت دیگــری که این 
پالایشگاه داشته کســب رتبه نخست صادرات در 

بورس انرژی در ســال گذشته بوده است. البته این 
پالایشــگاه فازهای دیگری هم دارد که در صورتی 
که به بهره برداری برســند سوددهی این مجموعه 

افزایش می یابد.
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: 
هم اکنون در فاز ۳ این پالایشــگاه هم پیمانکاران 
مشــغول کار هستند و فاز ســه این پالایشگاه در 

آینده نزدیک وارد مدار بهره برداری خواهد شد.
ë تنوع محصولات پالایشــگاه آبادان به ۳۴ 

محصول رسیده است

ورناصری ادامــه داد: پالایشــگاهی که یک روزی 
دولــت وقت و وزیر وقــت عنوان کــرده بودند به 
علت زیانــده بودن آن حاضر به واگــذاری رایگان 
آن هســتند با اقدامات و همت و تلاش عزیزان در 
وزارت نفت و همچنین توان ســازندگان داخلی و 

متخصصان سود ده شده است.
وی ادامه داد: فاز دوم این پالایشــگاه هم در مدار 
بهره برداری قرار گرفته و تا الان ۱۲ همت در تولید، 
سوددهی داشــته و در عین حال تنوع محصولات 
آن هــم از ۲۱ محصول به ۳۴ رســیده اســت در 

حالــی که ما فاز ۳ این پالایشــگاه  را هم داریم که 
توســط پیمانکاران داخلی روی آن کار می شود تا 
توســعه پیدا کند. عضو کمیســیون انرژی مجلس 
تصریح کرد: تاکنون هم علاوه بر مشــاغلی که در 
گذشــته داشــتیم حدود دو هزار شغل ایجاد شده 
که هزار و ۳۰۰ نفــر به صورت ثابت و غیرثابت در 
این مشــاغل مشغول به کار هســتند و قرار بر این 
اســت که تعدادی هم بر این مشــاغل اضافه شود 
که جمعــا نزدیک ۲۰۰۰ نفر در آنجا مشــغول به 
کار خواهند شــد. نماینده ی مسجدسلیمان، لالی، 
اندیکا و هفتکل در مجلس افزود: همه اتفاقاتی که 
در این پالایشگاه رخ داده دقیقا نماد اتکا به نیروی 
خــودی و اعتماد به توان داخلی اســت. ورناصری 
یادآور شد: با توسعه پالایشگاه آبادان به تولید ملی 
و افزایش ثروت ملی کمک شــد با این اقدامات می 
توانیم حل مشــکل اشتغال را براساس توان داخلی 
به یک جایی برســانیم که رضایتمندی مردم را در 

پی داشته باشد.
وزیر نفت در گزارشی اعلام کرد که پالایشگاه نفت 
آبادان در دولت قبل زیان ده بود و در دی ماه ۱۳۹۴ 
وزیر نفت وقــت اعلام کرد که ما حاضر هســتیم 
این پالایشــگاه را رایگان واگــذار کنیم.با اقدامات 
دولت ســیزدهم و تکیه بر توانمندی های داخلی و 
پیمانکاران و بهره برداری از فاز دوم این پالایشگاه، 
به طور میانگین ســالانه ۱۲ هــزار میلیارد تومان 

سودآوری این پالایشگاه ثبت شده است.

پیوندصنعتهستهایبانفت

عضو مجمع نمایندگان خوزستان:

ایران برنده دعوای گازی با هندفازسوم پالایشگاه آبادان  وارد مدار تولید می شود 
فاطمه صفری دهکردی 	

نزدیک به یک دهه پیش شــرکت مهندسی توسعه گاز ایران با شرکت 
)اس تی ســی( هند قراردادی به امضا رســاند که این شرکت نتوانست 
بــه تعهدات خود عمل کند و اکنون ایران به دنبال حقوق خود از ایران 

شرکت است.
به گزارش خبرنگار مهر، نزدیک به یک دهه پیش شــرکت مهندســی 
توسعه گاز ایران با شرکت )اس تی سی( هند قراردادی به منظور خرید 
ورق های فولادی برای تولید خط لوله انتقال گاز به امضا رساند، اما این 
شرکت هندی به قرارداد خود پایبند نماند برای همین شرکت توسعه و 
مهندسی گاز ایران طی نامه ای به شرکت »STC« اعلام کرد؛ تحویل 
فولاد به ایران در چهارچوب شــرایط قرار داد ۲.۵ میلیارد دلاری سال 

۲۰۱۴ میلادی طرفین نیست.
همچنین در ادامه این نامه آمده است که اگر شرکت »STC« هر چه 
زودتر به ارسال تعهدات فولاد خود اقدام نکند، ایران مستقیماً با شرکت 
فولاد »ایســار« هند که فولار صادراتی را برای شــرکت STC تأمین 

می کند، وارد معامله می شود.
حالا پس از نزدیک به ۱۰ ســال امروز در جریان رســیدگی به گزارش 
کمیسیون انرژی درباره لایحه ارجاع اختلاف شرکت مهندسی و توسعه 
گاز ایران با شرکت بازرگانی دولتی هند )اس تی سی( به داوری، کلیات 

این لایحه را تصویب کردند.
مصطفی نخعی، ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس، در تشریح این 
گزارش بیان کرد: در ســال ۱۳۹۲ بین شرکت مهندسی و توسعه گاز 
ایران و شــرکت اس تی ســی هند قراردادی به مدت سه سال امضا شد 
کــه طرف ایرانی بر اســاس این قرارداد به تعهدهــای خود عمل کرد، 
اما شــرکت بازرگانــی دولتی هند در این مدت بــه کمتر از یک پنجم 
تعهدهای خود عمل کرده اســت. به گفته سخنگوی کمیسیون انرژی 
مجلــس در صورت موافقت با این لایحه، امــکان پیگیری حقوقی این 

موضوع به شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران داده می شود.
مســعود ســرلک مدیر حقوقی شرکت مهندسی توســعه گاز ایران در 
گفت و گو با خبرنگار مهر با اشــاره به طرح دعوای مجلس با شــرکت 
هندوســتانی گفت: در ســال ۱۳۹۲ این قرارداد منعقد شــد و مبنی 

ساخت و فروش ورق فولاد توسط شرکتی هندی به ایران بود.
وی ادامه داد: قراردادی ســه ساله برای خرید ۲۵۰۰ میلیون تن فولاد 
و به ارزش ۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار منعقد شــد که سازنده ورق 
فــولاد زمان واریز پول اعلام کرد که بانک های هندوســتان مشــمول 
تحریم ها هســتند و باید شرکت S.R.Oپول را به جای نفت به حساب 

شرکت تولید ورق فولاد پرداخت کند.
مدیر حقوقی شرکت مهندسی توسعه گاز ایران خاطر نشان کرد: مبلغ 
اول قــرار داد ۱۲۵ میلیون دلار بود کــه از محل فروش نفت پرداخت 
شــد و نیمی از تعهدات را انجام دادند اما پس از مدتی شــرکت تولید 
کننده ورشکسته شد و امکان تولید ورق فولاد را نداشت و بدون در نظر 
گرفتن مطالبات ایران در رویه ورشکستگی قرار گرفت و منحل شد. به 

همین دلیل ایران نه توانست پولی دریافت کند و نه کالا.
ســر لک خاطر نشــان کرد: در تعهداتی که در قرارداد منعقد شده بود 
بندی وجود داشــت مبنی بر آنکه اگر طرفین با مشکلی مواجه شدند 
می توانند آن را به داوری بفرســتند اما به دلیل اینکه شــرکت ایرانی 
دولتی بود بر اســاس اصل ۱۳۹ قانون اساســی صلح دعاوی راجع به 
امــوال عمومی و دولتی یا ارجاع آن بــه داوری در هر مورد موکول به 
تصویب هیئت وزیران اســت و باید به اطلاع مجلس برسد. در مواردی 
که طرف دعوی خارجی باشــد و در موارد مهم داخلی باید به تصویب 
مجلس نیز برسد. وی ادامه داد: با توجه به اینکه پس از این اختلاف به 
نتیجه نرســیدیم اکنون درخواست داوری داده ایم که در هیئت وزیران 
بررسی شده وو پس از دریافت موافقت نامه ها و مجوزها می توانیم طرح 

دعوا کنیم.
وی در پاســخ به این پرسش که در صورت دریافت غرامت مبلغ آن را 
چقدر پیش بینی می کنید، خاطر نشان کرد: پیش بینی ما این است که 
۶۲ میلیون دلار به همــراه دیرکرد آن دریافت کنیم.به گفته این مقام 
مسؤول اکنون وکیل ها و داوران مشخص شده اند و پیش بینی می کنیم 

که در این دعوا برنده شویم.

خبر
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   افقی :
1 - واگیر

2 - سبد میوه
3 - مادر عرب، عزیز تازی علف خشک

4 - درنــده گله، چوپــان دروغگو آن را در خیال خــود می دیدچاه 
جهنم

5 - آخرین دین، دین برتردریا
6 - مدافع دانمارکی آهنگر عربی، آهنگر

7 - حرف تعجب، تعجب زنانه، گشوده شکسته شده
8 - غذای تزریقی، غذای مایع و تزریقی کامیون ارتشی

9 - اهل مکه پسوند شباهت
10 - پایتخت فیجی

11 - علت دار

عمودی :
1 - با خبر

2 - فرستاده خدا، فرستاده شده، فرستنده و مرسلین 
3 - قسمت عقب دهان، صدا از آنجا بیرون می آیدناخن ستور

4 - راه فاضلاب موعود نیمه کاره
5 - مو وارونهمدرسه لاتین

6 - مخترع ماشین کفشدوزی واحد پول ما
7 - جمله پرسشی تکرار یك حرف

8 - جاده، طریق، خوشیسنگ ازمون
9 - برابر ومساوی پس غذا، بعد از غذا تناول می کنند

10 - گرگ، گرگ تازی
11 - حاجت

جدول شماره 607

معاون ســرمایه گذاری و تامین مالی صندوق توســعه 
ملی از شــروع به فعالیت دو مگاپروژه شیرین سازی و 
انتقــال آب دریا  از خلیج فارس با تأمین مالی صندوق 

توسعه ملی خبر داد. 
 رضــا محمدی؛ معاون ســرمایه گذاری و تامین مالی 
صندوق توســعه ملــی ، اظهار کرد: صندوق توســعه 
ملی در  جهت توســعه زیرساخت های صنایع کشور و 
توســعه روزافزون ایران اهداف و پروژه های بزرگی را 
برای خود برنامه ریزی کرده است؛  یکی از این پروژه ها، 
شیرین سازی و  انتقال آب از خلیج فارس به استانهای 
فارس و اصفهان و از دریای عمان به استانهای سیستان 
بلوچستان، خراسان رضوی و جنوبی است که یکی از 

ابر پروژه های کشور در  حوزه آب  محسوب می شود. 
وی با بیــان اینکه این پروژه با هدف تامین پایدار آب 
در جهــت مصارف صنایع بزرگ و کوچک و  همچنین 
شــرب در کشــور هدف  گذاری و برنامه ریزی شــده 
است، یادآورشــد: به منظور رفع مشکلات آبی  صنایع 
در استان های فارس و سیستان و بلوچستان به زودی 
دو مگاپروژه شیرین ســازی و انتقال آب دریا  از خلیج 
فارس و دریای عمان با تأمین مالی صندوق توســعه 

ملی شروع به فعالیت خواهد کرد.
 محمدی با اشاره به رســالت صندوق توسعه ملی در 
انجام ایــن مهم افزود: برای انجام ایــن پروژه، تامین 
 مالی حدود 2 میلیارد دلاری از  طرف صندوق توسعه 

ملی در نظر گرفته شده است. 

شروع ۲ مگاپروژه شیرین سازی
 و انتقال آب دریا از خلیج فارس

جواد اصغری

آگهی مفقودی
روغنی  قرمز  سفید  رنگ  به  مدل 1400  کوئیک  بک  هاچ  سواری  مالکیت  شناسنامه  و  سندکمپانی 
شاسی  شماره  به   M159245258 موتور  شماره  به  89-ایران46  ن   278 پلاک  شماره  به 
NAPX212AAM1054598 متعلق به آراد حاجی زینعلی مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
 سندکمپانی و شناسنامه مالکیت موتورسیکلت پیشتاز به رنگ نقره ای مدل 1388 به شماره پلاک 578-12487

به شماره موتور NEG0960529 به شماره تنه NEG125A8814549 متعلق به سعید دانش 
مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد.
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داری از تهمت و افتراء و فعالیت های رسانه ای بصورت حرفه ای از اهداف 
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عرصــه ها و حاشــیه راه هــای جنگلی 
مازندران با درختان انبوه که در فصل بهار 
با رنگ های مختلف ســبز مسرت بخش 
می تواند به تنهایی چشــمان مســافران 
و گردشــگران داخلــی و خارجی و حتی 
بومیان منطقه را بنوازد و با تولید اکسیژن 
در این فصــل زیبای ســال حس خوب 
زیستن را برای انســان به ارمغان بیاورد 
اما از پراکندگی زباله ها در رنج است، این 
معضلی که بر مخاطرات زیســت محیطی 
منطقه افزوده است و همچنان ادامه دارد.

جنــگل های هیرکانی به عنــوان دومین میراث 
طبیعی ایران، بر اســاس معیار ۹ گانه به شماره 
۱۵۸۴ در فهرســت میراث جهانی یونسکو ثبت 
شــد تا این میراث باســتانی یگانه به نام ایران و 

برای جهانیان تا ابد باقی بماند.
جنگل های مازندران به ویژه جنگل های شمال، 
با پیشــینه تکامل ۲۵ تا ۵۰ میلیون ساله، مانند 
نواری ســبز به در ازای ۸۵۰ کیلومتر کناره های 
جنوبی دریای کاســپین را پوشانده اند. تغییرات 
بارشی و ارتفاعی زیاد، تنوع در شرایط اکولوژیکی 
از خــاور تا باختر، تنوع بــی مانند در گونه های 
گیاهی و جانوری از ویژگی های برجسته جنگل 
های هیرکانی است. یک فعال محیط زیست در 
غــرب مازندران با تاکید بــر ضرورت حفاظت از 
محیط زیســت به ویژه نهادینــه کردن حفاظت 
از محیط زیســت گفت: پراکندگــی زباله ها در 
حاشــیه راه ها و عرصه های جنگلی دغدغه ای 
است که سالها مازندران گردشگر پذیر را رنج می 
دهد. محب علی آســتانه افزود : به عنوان نمونه 
در بیشتر نقاط جاده جنگلی و گردشگری عباس 
آباد - کلاردشت در زمان حاضر پراکندگی زباله 
ها را مشاهده می کنیم و این معضل از گذشته تا 

امروز همچنان وجود دارد. 
وی خاطرنشان کرد : زباله یک تهدید جدی برای 
جنگل های مازندران حتی شــمال ایران اســت 
بنابراین باید مســوولان امر برای طرح پاکسازی 
عرصه ها و حاشــیه جاده هــای جنگلی منطقه 
نقشــه راه تدوین کنند و آن را در طول ســال 
انجام دهند. وی اظهارداشــت : هم اکنون که در 
آستانه فصل گردشگری تابستان هستیم مشکل 
انباشت و پراکندگی زباله ها در حاشیه جاده ها 
و عرصه های جنگلی و مرتعی اســتان مازندران 
دوچندان می شــود. این فعال حوزه گردشگری 
و محیط زیســت در غرب مازندران یادآور شد : 
البته راه برون رفت این چالش اساســی فرهنگ 
سازی است که ریشه حل بسیاری از معضلات در 
کشور ماست، این که چرا نتوانستیم در انجام این 

تحقق مهم موفق باشیم جای تامل است.
آستانه بیان کرد : نکته دیگر در بحث جمع آوری 
زباله و استمرار این مهم است که باید مسوولان 
نهادهــای ذیربط باید به آن توجه و برنامه ریزی 
لازم آن را داشــته باشند تا بتدریج بر دغدغه ها 

بکاهند. وی با بیان این که گردشــگری یکی از 
اولویت های توســعه استان های شمالی به ویژه 
مازندران اســت، گفت : نمی توان گردشــگر را 
پذیــرا بود و برای حل مشــکل زبالــه آن تدبیر 
نکرد، امروز زباله ای که بخشــی از آن مربوط به 
گردشــگران است در کشورهای پیشرفته دنیا به 
آن یــک امتیاز می داننــد و از آن با فناوری روز 
بهره برداری می کنند اما در کشورمان آن چالش 

می دانند.
وی اضافه کرد : نکته مهــم دیگر در این بخش 
موضوع اطلاع رســانی است که نهادهای مربوط 
باید در مناطق گردشــگری راهبرد اصولی اتخاذ 
کننــد یعنی تبلیغــات و اطلاع رســانی و ارایه 
برشورهای حفظ محیط زیستی از جمله نریختن 

زباله در محیط به عنوان یک اصل مطرح باشد.
تشکیل کارگاه جهادی برای جمع آوری زباله ها 

از محیط طبیعی
رضا برومند مدرس رشته گردشگری در مازندران 
پیشــنهاد کرد برای تمیزی محیط و محورهای 
جنگلی مازنــدران باید کارگاه جهــادی در هر 
شهرســتانی تشکیل بشــود تا همگان برای این 
مشکل بســیج شــوند و این راهبرد نیز نهادینه 
بشود. برومند علاوه بر پراکندگی زباله در حاشیه 
جاده ها و عرصه های جنگلی به معضل انباشت 
۴۲ واحد بزرگ زباله به وســعت ۳۰۰ هکتار در 
جنگل های هیرکانی اشاره کرد و گفت : روزانه به 
طور متوسط بیش از ۲ هزار تن زباله در مناطق 

جنگلی انباشته می شود.
به گفته وی از این ۴۲ واحد، ۲۸ مرکز در جنگل 
و ۱۱ مرکز در مناطق تالابی و سه مرکز در مرتع 
قرار دارد. این مدرس رشــته گردشگری با تاکید 
بر تهیه نقشــه راه صنعت گردشــگری مازندران 
یــادآور شــد : پراکندگی زبالــه در جنگل های 
مازندران به دلیل افزایش جمعیت مســافران و 
گردشگران، سال به سال زیادتر و پیامدهای آن 

وخیم تر می شود.
وی خاطرنشان کرد: اکنون جنگل های مازندران 
تبدیل به ظرف زباله شــده بایــد در همه ابعاد 
حفاظت از این طبیعت بکــر به ویژه برای ورود 

مسافران و گردشگران تدابیر ویژه اتخاذ کرد.
برومند یادآور شــد : زباله در دنیای امروز طلای 
کثیف محســوب می شــود و از آن ۳۰۰ ماده به 

دســت می آید و در کشورهایی همچون سوئد و 
ایتالیا اســتفاده بهینه ای از زباله صورت می گیرد 
اما در کشورمان در بخش صنعت گردشگری آن 
را معضــل می دانیم. وی تاکید کرد : برای جمع 
آوری و پاکســازی محیط طبیعــی مازندران به 
ویژه عرصه های جنگلی از زباله باید پویش های 
مختلف حفظ محیط زیستی را در این مناطق راه 
اندازی کرد تا همگان در این امر مهم مشــارکت 

کنند.
نیازمند  نریختــن زبالــه در محیــط   ë

فرهنگ سازی بیشتر
این مدرس رشــته گردشگری یادآور شد : وجود 
زبالــه از جمله پلاســتیکی که تجزیــه آن در 
طبیعت ســالیان طولانی زمــان می برد علاوه بر 
زشــت کردن محیط پیرامونی، جان زیستمندان 
ساکن در عرصه های جنگلی و مرتعی، رودخانه ها 

و چشمه ها را به خطر می اندازد.
وی تصریح کرد : انســان در گذشــته بخشی از 
طبیعت بود و برای حفاظت از آن تلاش می کرد 
اما اکنون در مقابل طبیعت قرار گرفته و نه تنها 
تلاشی برای حفاظت از طبیعت نمی کند بلکه با 
ســرعت زیاد در حال تخریب و نابودی آن است 
که ریختــن زباله در در طبیعــت را می توان از 

نشانه هایی این بی توجهی دانست.
برآیندها نشــان می دهد در شهرهای با ظرفیت 
گردشگری کشور به ویژه مناطق شمالی در طول 
سال به ویژه روزهای تعطیل و اعیاد حجم بالای 
انباشت زباله در طبیعت مشکلات زیادی را برای 
محیط زیســت منطقه ایجاد کرده است.متولیان 
امر با تکیه بــه این موضوع که توجه به حفاظت 
از طبیعت از گذشــته در فرهنــگ ایران زمین 
وجود داشــته و در جای جای تاریخ کهن ایران 
نشــانه های علاقمندی به محیط زیست مشاهده 
می شــود باید بیش از پیش مردم را از آســیب  
بی توجهی به حفاظــت از طبیعت و آثار مخرب 
ریختن زباله آگاه کنند و ســاماندهی تفرجگاه ها 
جنگلی را مــورد توجه قــرار دهند.اصلی ترین 
ابزار توســعه فرهنگ زیست محیطی، شناخت و 
تعامل با محیط اســت است که ایجاد توانمندی 
و تغییر رفتار یکی از راه های رسیدن به آن می 
باشــد و آموزش در آن نقش بســزایی دارد و به 
ایجاد پویش های مرتبط،  اعتقاد کارشناســان، 
گام موثری در راســتای این هــدف خواهد بود.
جمعی از کارشناسان معتقدند که در شهرستان 
های گردشــگری همچون غــرب مازندران باید 
نقش مشــارکت اجتماعی و مسوولیت اجتماعی 
گردشگران را در برطرف کردن حل مشکلات این 
منطقه از جمله زباله بکار گرفت به طوری که در 
طرح پاک ســازی جمع آوری زباله همیشــه در 

همه ایام از گردشگران بهره گرفته شود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار مازندران 
معتقد از اگر قرار اســت استان مازندران توسعه 
یابد باید گردشــگران نقش مشارکت اجتماعی 

شان را به خوبی ایفا کنند.

محیط زیست

رنج مازندران از پراکندگی زباله

فرهنگ سازی؛راه برون رفت از چالش های زیست محیطی 

 اضطراب امتحان برای والدین 

کاریکاتورکاریکاتور
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موزه آبگینه تهران؛
 اولین موزه شیشه و سفال ایران

مــوزه آبگینه تهــران یکی از 
محبوب ترین  و  معروف تریــن 
موزه هــا و مکان هــای دیدنی 
تهران اســت کــه باید حداقل 
یک بار از آن بازدید کنید. این 
موزه به عنوان یکی از ده موزه 
برتر ایران و اولین موزه شیشه 
و ســفال ایران معرفی شــده 
است که سالانه به طور میانگین 

بیشتر از ۲ میلیون نفر از آن بازدید می کنند.
موزه آبگینه و سفالینه، پر از آثار فوق العاده شیشه ای و سفالیِ تاریخی 
است. ســیلندرهای شیشــه ای که در معبد چغازنبیل کشف شده اند، 
ظــروف اشــکانی، ظرف های زرین ســلجوقی و ظــروف لاجوردی و 
فیروزه ای از دوران ایلخانی، گوشه ای از آثار بی نظیر موزه آبگینه است.

موزه آبگینه، در خانه قوام الســلطنه واقع شــده است؛ قوام السلطنه، 
سیاســت مداری ایرانی بــود که هم در دوران قاجــار و هم در دوران 

پهلوی چند بار به عنوان نخست وزیر انتخاب شد.
خانه قوام الســلطنه که امروز تبدیل به موزه آبگینه شــده، در دوران 
قاجار ساخته شــده است. این عمارت وســط باغی با هفت هزار متر 

مربع قرار دارد.
معمــاری عمارت قوام الســلطنه، هشــت ضلعی و ترکیبی از معماری 
ایرانی و باروک اســت. بــرای نمای بیرونی بنا، ســبک ایرانی و برای 
معماری داخلی موزه، سبک غربی را انتخاب کرده اند. برای ساخت این 
ساختمان از گچ، ملات گل و آهنگ و البته آجر استفاده شده است که 

نقش مهمی در نمای عمارت دارد.
زیربنای خانه ۱۰۴۰ متر مربع اســت و ســه طبقه دارد که شــامل 
زیرزمین یا حوض خانه، همکف، طبقه اول و سرســرا اســت. کمی که 
جلوتر بروید، در بخش بعدی همه این قســمت ها را مو به مو به شما 

توضیح خواهم داد.
زیبایی ها و نشــانه های معماری قاجاری و پهلوی، در گوشه کنار موزه 
آبگینه تهران دیده می شــود، فقط کافی اســت بادقــت به اطرافتان 
نگاه کنید. وجود ایوان و ســتون های کناری ورودی، سرســرای موزه، 
تزیینــات مختلف موزه، منبت کاری ها، آینــه بری ها، گچ بری ها و ۵۰ 
مدل آجرکاری در ســاختمان، نکاتی اســت که امکان ندارد از آن ها 

غافل شوید.
در پله هــا منبت کاری می بینید و در نمای ســاختمان آجرکاری هایی 
که از معماری ســلجوقی الهام گرفته شــده است. داخل ساختمان پر 
از تزیینات مختلف، آینه کاری و گچ بری اســت؛ جالب اســت بدانید 
بخشــی از آینه کاری ها در طبقه دوم، در سال ۱۳۶۸ اضافه شده اند و 

بیشترشان مفهومی مذهبی و انقلابی دارند.
یکی از جذابیت های موزه آبگینه، پله های چوبی و دو طرفه ای اســت 
که همکف را به طبقه دوم وصل می کند؛ این پلکان به شــکل دو نعل 
اســب تو در تو هستند که با الهام از ســبک روسی طراحی و ساخته 

شده است.
ë بخش های مختلف موزه آبگینه تهران

مــوزه آبگینه تهران ۶ تالار دارد که در هر طبقــه ۳ تالار قرار گرفته 
است.

تالار مینا، تالار بلور و تالار سمعی و بصری در طبقه اول هستند؛ طبقه 
دوم هم شامل تالار صدف، تالار لاجورد و تالار زرین می شود.

بیشتر از دو هزار قطعه سفال و شیشه در موزه آبگینه تهران نگهداری 
می شــود؛ پس خیالتان راحت باشد که قرار اســت کلی آثار مختلف 
ببینید. این دو هزار قطعه، شــامل ۸۹۹ شــی آبگینه و شیشه، ۶۸۰ 

قطعه سفال، ۴۴۲ قطعه بلور و ۲۴۳ قطعه با ارزش و گرانبهاست.
باارزش ترین شیشــه های موزه آبگینه و ســفالینه تهــران، لوله های 
شیشــه ای معروف به سیلندر شیشه اســت. قدمت این سیلندرها به 
هــزاره دوم قبل از میلاد برمی گردد و در معبد چغازنبیل خوزســتان 

پیدا شده اند.
ë بخش ورودی

در بخش ورودی موزه آبگینه تهران، شــما قرار است نمونه ابزار، مواد 
و رنگ هایی که در ساخت شیشه استفاده می شوند را ببینید. در کنار 
این ها، نمونه هایی از اشــیا شیشــه ای را هم در بخش ورودی خواهید 

دید.
از همین اول پیشــنهاد می کنم حســابی حواســتان را جمع کنید و 
بخش هــای مختلف موزه را بادقت ببینیــد تا هیچ نکته جذابی از زیر 

دستتان در نرود.
ë تالار مینا

همان طور که بالاتر هم اشاره کردم، تالار مینا در طبقه اول موزه آبگینه 
تهران قرار دارد. در این تالار ظروف ســفالی، گلدان های شیشــه ای، 
ویترین ، وسایل دکوری و شیشه های عطر به نمایش گذاشته شده اند.

بــرای دیــدن قدیمی ترین آثار مــوزه، باید به تالار مینــا بروید. آثار 
شیشــه ای تالار مینا قدمت زیادی دارند و بسیار خیره کننده هستند. 
این آثار شیشــه ای بیشــتر متعلق به اوایل هــزاره دوم قبل از میلاد 
هستند.سیلندرهای شیشــه ای معروف موزه آبگینه تهران هم در این 

تالار قرار دارند.

سیری در ایران

تفاوت شمایل مولانای »احمد افلاکی«
 با مولانای »مست عشق«

مرضیه نگهبان مروی
پژوهشگر ادبیات فارسی

مست عشــق اگر چه برداشتی 
آزاد از ملاقات شــمس و مولانا 
محسوب می شــود؛ ولی باید به 
اتفاقات تاریخــی وفادار بماند و 
تغییراتی در قصه ایجاد نکند که 
با اسناد تاریخی مغایرت داشته 
باشــد. در وصف چهــره مولانا 
این طور آمده اســت که وی زردروی بــود. چنان که احمد افلاکی از 
مثنوی خوانان خانقاه مولویه در قونیه نوشته است: روزی فقیهی از سر 
امتحان از مولانا سوال کرد که: سگ اصحاب کهف چگونه بود؟ فرمود 
که زرد بود زیرا که عاشق بود، و همیشه رنگ عاشقان زرد باشد، چنان 
که رنگ من. و باز افلاکی نوشته است که: روزی حضرت مولانا به حمام 
درآمده بود و به چشم ترحم به جسم مبارک خود نظر می کرد؛ که قوا 
ضعیف و نحیف گشــته است؛ فرمود که: در جمیع عمر خود از کسی 
شرمسار نگشته ام اما امروز از جسم لاغر خود به غایت خجل شدم، که 
به زبان حال چه ها گفت و چه ها نهفت و چگونه ناله ها کرد، که روزی 
مرا در آسایش نداری... بنابراین، مولانا بسیار لاغر و نحیف و زردچهره 
بوده اســت و این شمایل با چهره تصویرشده در »مست عشق« حسن 
فتحی، با بازی پارســا پیروزفر مغایــرت دارد. بنابراین می توان گفت 
پارســا پیروزفر انتخاب خوبی برای نقش مولانا نبوده اســت. برخلاف 
انتخاب نامناسب بازیگر نقش مولانا، شهاب حسینی و گریم خوبش به 
همراه نوع حرف زدن بی اعتنای وی، تصویر نزدیکی از شــمس تبریز 
ارائه کرده اســت و به حق انتخاب خوبی اســت. هشتصدمین سالروز 
دیدار شــمس و مولانا در فهرست بزرگداشــت های یونسکو در سال 
۲۰۲۲ و ۲۰۲۳ در مجتمع یونســکو به ثبت رسیده است. دیدار مولانا 
و شــمس از مهم ترین وقایع تاریخ ادبیات فارســی است که شاعری 
مولانا مدیون آن است. شمس تبریزی اگر چه جز مقالات اثر مکتوب 
دیگری ندارد، اما ساختن شخصیت مولوی، مهم ترین اثر اوست. دیدار 
بی نظیر و ســحرانگیز مولانا و شــمس در فیلم حســن فتحی فقط با 
نمایش کرامات شــمس تبریزی در مقابل چشمان مولانا، نشان داده 
شــده اســت. از آنجا که مولانا در قرن هفتم می زیســته و عالم زمان 
خویش بوده، قطعا به احوال صوفیه که از قرن دوم هجری سربرآورده 
بودند و تا روزگار مولانا عارفان و صوفیان مطرحی را پشت سر گذاشته 
بودند، آگاه بوده و دیدن دو کرامت از شــمس، نمی تواند برای مولانا و 
جمع اطراف او آن قدر شــگفتانه باشد، زیرا که صوفیان بسیار کرامات 
شــگفت انگیزتر از شــمس تبریزی ارائه کرده بودند. چنان که خواجه 
عبدالله انصاری، از عارفان بزرگ قــرن پنجم، در تحقیر کرامات رایج 
صوفیــه می گوید: اگر بر آب روی، خســی باشــی؛  و اگر در هوا پری، 
مگسی باشی؛ دل به دست آر تا کسی باشی. بنابراین برای نشان دادن 
عظمت تاثیر شــمس بر مولانا که »سجاده نشــین باوقار را تبدیل به 
بازیچــه کوکان کوی کند«، علاوه بر نمایش کرامات شــمس، نیاز به 
چیزی بیشــتر است که فیلم ســاز از نمایش آن عاجز بوده و نتوانسته 
این حس را به خوبی منتقل کند که چطور مولوی به یکباره همه چیز 

را رها کرده و به دنبال شمس دوان شده است.

آپدیت مهم اندروید؛
 انتقال اطلاعات به گوشی جدید 

بسیار ساده تر می شود

با ویژگی جدید اندروید، راه اندازی اولیه و انتقال اطلاعات از گوشــی 
قدیمی به گوشی جدید آسان تر می شود. اندروید در زمینه ی مدیریت و 
اشتراک گذاری فایل ها عملکرد موفقی دارد. اکثر کاربران هنگام خرید 
گوشی جدید، اطلاعات خود را با ابزار مدیریت فایل اندروید از دستگاه 
قدیمی به دستگاه جدید انتقال می دهند.سیستم عامل موبایلی گوگل 
ابزاری برای انتقال فایل دارد و سامســونگ ابزار اختصاصی خود را 
به نام Smart Switch ارائه می دهد. اکنون به نظر می رســد گوگل 
به دنبال روشی ساده تر و ســریع تر برای انتقال فایل از گوشی قدیمی 
به گوشی جدید است. ظاهراً گوگل در حال توسعه ی راهکار جدیدی 
 Smart Switch اســت که روش انتقال فایل پیش فرض اندروید و
سامســونگ را باهم ادغام می کند و درنتیجه، راه اندازی گوشی جدید 
ســریع تر خواهد شــد. درحال حاضر، برای انتقال اطلاعات از گوشی 
قدیمی به گوشــی جدید، ســه روش وجود دارد: ۱. بازیابی اطلاعات 
با حســاب گوگل؛ ۲. انتقــال اطلاعات به صورت بی ســیم؛ ۳. انتقال 
اطلاعات با اســتفاده از کابل. طبق اعلام AssembleDebug در 
ایکس )توییتر ســابق(، گوگل در حال توســعه ی روش جدیدی به 
نام MultiTransportD۲dTransport اســت که برای انتقال 
اطلاعات از گوشــی قدیمی به دســتگاه جدید اندرویدی می تواند 
هم زمان از وای فای و کابل USB اســتفاده کند. این ویژگی سرعت 
انتقال اطلاعات و راه اندازی گوشــی جدید را افزایش چشــمگیری 

می دهد.

هنرهفتم

دنیای فناوری

ســیارکی که ژانویه گذشته به برلین برخورد 
کــرد همچنان باعث شــگفتی دانشــمندان 
می شــود.یک مطالعه جدید نشان داده است 
سیارکی که در ژانویه گذشته از اتمسفر آلمان 
عبور کرد، ســریعتر از هر جرم دیگری که در 
نزدیکی زمین ثبت شده است، می چرخد.این 
ســنگ فضایی که BX۱ ۲۰۲۴ نام دارد، به 
یک توپ آتشین تبدیل شده و در ساعات اولیه 
۲۱ ژانویــه بر فراز برلین منفجر شــد. اگرچه 
سیارک های کوچک در مسیر برخورد با زمین 
معمولًا تا زمانی که با جو برخورد نکنند کشف 
نمی شوند، دانشمندان این سیارک را حدود سه 
ساعت قبل از نفوذ به آسمان مشاهده کردند.
بر اساس یک مقاله تحقیقاتی منتشر شده در 

arXiv در ۵ آوریــل، این تنها موضوعی نبود 
که BX۱، ۲۰۲۴ در آن غیرعادی بود.

دانشمندان بر این باورند که این سیارک که با 
سرعت ۵۰۰۰۰ کیلومتر در ساعت )۳۱۰۰۰ 
مایل در ســاعت( حرکت می کرد، در هر ۲.۶ 
ثانیه یک دور کامل می کرد که معادل حدود 
۳۳۰۰۰ دور در روز است؛ بنابراین این سیارک 

سریع ترین سیارک در حال چرخش است.
پیــش از این، رکــورد ســریع ترین چرخش 
 HS۷ ۲۰۲۰ سیارک در اختیار سنگی به نام
بود که دوره چرخش آن ۲.۹۹ ثانیه بود. قطر 
این سیارک از ۴ تا ۸ متر متغیر است و کمی 
بزرگتــر از BX۱ ۲۰۲۴ اســت که می تواند 
توضیح دهد که چرا سیارک سریعتر می چرخد.

معروف است که سیارک ها به دلایل مختلفی 
مانند برخورد هایی که ممکن اســت در اوایل 
زندگی خود داشته اند، می چرخند. سنگ های 
فضایی عموما بزرگتر از یک کیلومتر هستند و 
نمی توانند بیش از یک بار در هر ۲.۲ ســاعت 

بچرخند، زیرا شکسته می شوند.
با این حال، سیارک های کوچک تر مانند ۲۰۲۴ 
BX۱ می توانند چرخش های بسیار سریع تری 

را حفظ کنند، زیرا فشرده تر هستند.
ماکسیم دووگل، نویسنده اصلی، و فیزیکدان 
دانشگاه ســنترال فلوریدا که با آژانس فضایی 
نیوساینتیســت  به  اروپا همــکاری می کند، 
توضیح داد: این ســیارک یک نیروی درونی 

دارد، بنابراین می تواند سریعتر بچرخد.

یک ویژگی غیر معمول از سیارکی
 که ژانویه گذشته به برلین برخورد کرد
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ص 66 و شــماره موتــور M24898372M و شــماره شاســی 
NAZPL140BN0675888  بنــام علی رحمتــی مفقود و از 

درجه اعتبار ساقط است.

آگهی مفقودی
برگ سبز)شناســنامه( خودروی وانت پیکان تیپ OHV دوگانه 
سوز مدل 1393 به رنگ ســفید- شیری- روغنی و شماره پلاک 
321 ن 26 ایران 29 و شــماره موتور 118P008033 و شــماره 
شاســی NAAA46AA4EG402913 بــه نــام محمدجواد 
بهرامی نیا به شماره ملی 3319385860 مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

شركت مجتمع گاز پارس جنوبي پالایشگاه سوم در نظر دارد اقلام مورد نیاز خود 
را با شرایط ذیل بصورت برگزاری مناقصة عمومي یك مرحله ای از طریق سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( تامین نماید:
 شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران  : 2003096433000008 

  02/054 R3STشماره مناقصه و تقاضا  : تقاضای 4033801055 مناقصه شماره 
 موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی  : دستگاه ایکس ری تونلی

 مبلغ تضمین شركت در فرایند ارجاع كار : 3/850/000/000ریال
 نوع تضمین شركت درفرایند ارجاع كار : تضمین شركت در فرایند ارجاع كار بصورت 
یكي از تضامین قابل قبول وفق آیین نامه تضمین شماره 123402/ت50659 ه مورخ 
94/09/22 هیات وزیران  و مطابق شرایط مندرج در سامانه ستاد مي باشد که می بایست قبل 
از تاریخ گشایش پاکتها به صورت فیزیکی تسلیم خریدار شود و در سامانه نیز بارگذاری گردد.

 مبلغ برآوردي مناقصه  : 77/000/000/000ریال
 آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابي كیفي و اسناد مناقصه در سامانه ستاد  : 

7 روز پس از درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ایران می باشد.
 آخرین مهلت بارگذاري و  ارسال مستندات ارزیابي كیفي,فنی ,مالی و  سایر 
اسناد مناقصه  )رزومه( در سامانه ستاد  : ظرف مدت 14 روز  پس از انقضای مهلت 

دریافت اسناد می باشد.
 آدرس مناقصه گزار : استان بوشهر- شهرستان عسلویه- شرکت مجتمع گاز پارس 

جنوبی- پالایشگاه سوم- اداره تدارکات کالا – واحد خرید
 بدیهی است کلیه فرآیند برگزاری مناقصه الکترونیکی از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می 
پذیرد وبه پیشنهاد های خارج از سامانه ستاد هیچگونه ترتیب اثری داده نخواهد شد و 
مناقصه گران بایستی نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی 

اقدام نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/02/19
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/02/22

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي
یک مرحله ای یکپارچه

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

شناسه آگهی : 1711361

نوبت اول
شرکت ملی گاز ایران

شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی


